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رییس فراکسیون شفاف سازی و انضباط مالی در مجلس دهم خبر داد:

اختلاس ۸ هزار میلیاردی 
مربوط به دولت قبل است

حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان:

اغراض جناحی نباید مانع اجرای عدالت شود

آیت الله مکارم شیرازی در مراسم آغاز سال تحصیلی حوزه:

حوزه اصالت خود را حفظ کند

جزئیات دیدار »عارف« با »روحانی«

محبیان فعال سیاسی اصولگرا مطرح کرد:

اختلاف  اصولگریان 
برسر حمایت از روحانی

رییس فراکسیون شفاف سازی و انضباط مالی در مجلس 
دهم با بیان این که فراکسیونی تحت عنوان مبارزه با مفاسد 
اقتصادی وجود خارجی ندارد، ضمن تکذیب خبر منتشر 
شده در یکی از خبرگزاری های اصولگرا، به تشریح جزئیات 

فساد مالی در صندوق ذخیره فرهنگیان در دولت احمدی نژاد 
پرداخت. محمود صادقی با اشاره به خبر منتشر شده در یکی 
بر کشف اختلاس ۸000  از خبرگزاری های اصولگرا مبنی 

میلیارد تومانی در صندوق ذخیره فرهنگیان ...

یک فعال سیاسی اصولگرا معتقد است: بعضی حمایت از آقای روحانی را توصیه می کنند زیرا نمی خواهند او را به دامن 
اصلاح طلبان بیاندازند، احتمال وحدت اصولگرایان و رسیدن به کاندیدای واحد را دشوار و بلکه ناممکن می دانند و نیز احتمال 
پیروزی روحانی در سال 96 را مشابه مدل همیشگی ریاست جمهوری های ما زیاد می دانند. در مقابل هم کسانی که موافق 
حمایت از کاندیدای اصولگرا هستند معتقدند نمی توانیم کارنامه اقدامات دولت روحانی را مهر اصولگرایی بزنیم و با اصلاح 
طلبان یک کاندیدا داشته باشیم چون حمایت از روحانی که تحت الحمایه اصلاح طلبان است؛ اعلام ورشکستگی اصولگرایان 

به شمار می رود. به هر حال این دیدگاه ها است و به مرور در زمان نزدیکی به انتخابات بیشتر نمایان خواهد شد...
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روزنامه صبح ایران
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب در اجرای بند یک اصل 110 قانون اساسی 
سیاستهای کلی »خانواده« را که پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام تصویب 

شده است، ابلاغ کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، متن سیاستهای کلی 
خانواده که به رؤسای قوای سه گانه و رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ 

شده، به این شرح است:
سیاست های کلی خانواده

خانواده واحد بنیادی و سنگ بنای جامعه اسلامی و کانون رشد و تعالی 

انسان و پشتوانه سلامت و بالندگی و اقتدار و اعتلای معنوی کشور و نظام است و سمت و سوی حرکت 
نظام باید معطوف باشد به:

1- ایجاد جامعه ای خانواده محور و تقویت و تحکیم خانواده و کارکردهای اصلی آن بر پایه الگوی 
اسلامی خانواده به عنوان مرکز نشو و نما و تربیت اسلامی فرزند و کانون آرامش بخش.

۲- محور قرار گرفتن خانواده در قوانین و مقررات، برنامه ها، سیاست های اجرایی و تمام نظامات 
آموزشی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی به ویژه نظام مسکن و شهرسازی.

۳- برجسته کردن کارکردهای ارتباط خانواده و مسجد برای حفظ و ارتقاء هویت اسلامی و ملی و 
صیانت از خانواده و جامعه...

رهبر انقلاب، سیاست های کلی خانواده را ابلاغ کردند

خانواده، واحد بنیادی و سنگ بنای جامعه اسلامی
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عکس: مجتبی محمد لو

تصمیم  »اکبر«
آیا هاشمی معادلات انتخابات 96 را تغییرمی دهد؟

در نظر دارد انجام امور نقلیه دانشجویی جهت مجتمع پردیس دانشگاهی را در سال 

1395 از طریق مناقصه به واجدین شرایط واگذار نماید.

مهلت خرید اسناد: پس از تاریخ درج اگهی نوبت دوم به مدت 5 روز کاری.

سیبا:  حساب  به  ریال   300/000 مبلغ   واریز  وجه:  واریز  نحوه  و  اسناد  قیمت 

2177753525001  ) قابل واریز در کلیه شعب(. 

مدارک مورد نیاز جهت دریافت اسناد:  اصل فیش واریزی.

 مهلت دریافت پیشنهاد: حداکثر 10 روز کاری پس از پایان مهلت خرید اسناد.

میزان سپرده شرکت در مزایده: مبلغ 130/000/000 ریال

محل خرید اسناد و تحویل پیشنهادات: قم ، خیابان شهید لواسانی ) ساحلی (، 

ساختمان ستاد مرکزی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم،  طبقه 

همکف، دبیرخانه مرکزی.

زمان گشایش پیشنهادها: درج در شرایط مناقصه

دانشگاه علوم پزشکی
 و خدمات بهداشتی درمانی قم

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم

اصلاحیه آگهی مناقصه یک مرحله ای
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برخوردهای دوگانه با فساد
1- مولای متقیان علی )ع( پس از جنگ جمل در 
نامه ای به اشعث بن قیس – فرماندار آذربایجان- می نویسند:

»وَ انَِّ عَمَلَکَ لَیْسَ لَکَ بِطُعْمَة، وَلکِنَّهُ فی عُنُقِکَ امَانَةٌ، وَ 
انَْتَ مُسْتَرْعًی لمَِنْ فَوْقَکَ«

به درستی که پُست برای تو طعمه نیست؛ بلکه امانتی در 
گردن توست و تو باید از مافوق )امام( خود اطاعت کنی.

)نامه پنجم نهج البلاغه(
۲- رهبر معظم انقلاب در دیدار رمضانی امسال خود با اعضای محترم دولت به موضوع 
»نگاه طعمه ای« به مسئولیت برای رسیدن به »ثروت« و »امتیازهای خاص« پرداختند و 
ضمن اشاره به یکی از مصداق های آن - حقوق های کلان- چنین نگاه و اقدامی را »هجوم 

به ارزش ها« قلمداد کردند.
۳- رئیس جمهور محترم در مواجهه با پدیده شوم »حقوق های نامتعارف« به صراحت 
اعلام کردند که دولت در جایی که تخلف یا اشتباهی صورت گرفته باشد در عذرخواهی از 

مردم لکنت زبان نخواهد داشت.
۴- شهردار محترم تهران در ششم شهریور امسال و در مراسم تجلیل از کارمندان نمونه 
شهرداری ضمن اشاره به این نکته که حتی یک مورد فیش نجومی در مجموعه تحت 
مدیریت وی وجود ندارد، تاکید کرده بود که بی عدالتی ها موجب دلشکستگی ما می شود 
و خطاب به همکاران خویش تأکید کرده بود که در حوزه مسائل رفاهی باید عدالت را در 

تصمیم گیری رعایت و قناعت را سرلوحه خود قرار دهند!
اینک و در فاصله ای بسیار کوتاه با رفتار تعجب انگیز و دوگانه مدعیان دفاع از حریم 
بیت المال مواجهیم! آنهایی که بلادرنگ پس از ظهور تصویر اولین فیش غیر متعارف 
فریاد »وا اسلاما« سر دادند و با پوشش گسترده در بخش های مختلف خبری رسانه ملی 
جریان سازی پردامنه ای را به نمایش گذاشتند، چند روزی است که در شوک سوال یک 
بازرس از شهرداری تهران، دست و پای بیهوده می زنند و وقتی ترفند »دروغ نجومی شان« 
جواب نداد افکار عمومی را به رعایت و حفظ حیثیت افراد تا اعلام نظر دستگاه قضا دعوت 

می کنند!
تعجبم از برخی دوستان پاکدست اصولگرا است که علیرغم آنکه از شعبات فساد 
سیستمی آگاهی کامل دارند روزه سکوت گرفته اند یا حداکثر درخواست بررسی نحوه 

واگذاری »املاک ستاره دار« بدون اتلاف وقت را می کنند!
هر چند صداقت بسیاری از معترضان به فیش های نامتعارف در پای تخفیفات املاک 
واگذار شده رنگ باخت، لیکن دلیلی نمی شود یکبار دیگر و این بار دوستان جناح حامی 

شهردار را به دوری از »قبیله گرایی« و کنار گذاشتن »رودربایستی با رفقا« دعوت نکنیم.
مصداق نگاه طعمه ای به مسئولیت مورد تاکید رهبر انقلاب فقط در فیش ها خلاصه 
نمی شود و اگر دریافت حقوق های کلان »هجوم به ارزش هاست« -که قطعاً همینگونه 

است- دستیابی به »امتیازهای خاص« نیز فاصله گرفتن از باورهای انقلابی است.
 لطفاً مبارزه با فساد را از چنبرۀ دعوای اصلاح طلبی و اصولگرایی بیرون بکشید.

»عدالت در تصمیم گیری« و »قناعت« را که به طنز تلخ مبدل کردید؛ لااقل از 
همشهریان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم را بیش از این از دست ندهید.

* نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی

دیپلماسی فعال
دستاورد دولت یازدهم

یک سال پیش از پایان دوره چهار ساله دولت تدبیر و 
امید این موضوع اثبات شده است که سیاست خارجی دولت 
دکتر حسن روحانی موفق عمل کرده و برگ برنده »این 

عرصه روند تعامل سازنده با جامعه جهانی است که قطعا نقش ایران را در عرصه بین الملل 
بیش از پیش پررنگ تر کرده است. تلاش دولت فعلی در راستای همزیستی مسالمت آمیز، 
تنش زدایی و احیای اعتمادسازی در روابط خارجی پیگیری شده است. در این راستا امروز 
شاهد گسترش روابط تهران با کشورهای گوناگونی هستیم که می تواند در روند توسعه و 
بهبود جایگاه سیاسی و اقتصادی ایران تاثیر مثبت بگذارد. باید پذیرفت که در عصر فعلی 
برای رشد و توسعه اقتصادی« تعامل سازنده براساس منافع متقابل لازم است. از زمان 
اجرای توافق تاریخی برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( استراتژی دیپلماسی فعال دولت 
نمود بیشتری پیدا کرد و سفرهای هیات های خارجی به ایران فاز اجرایی این دیپلماسی 
پویا را آغاز کرده است. می توان گفت تعامل سازنده ای که در سیاست خارجی دولت تدبیر 
و امید در پیش گرفته شده، امروز برگ برنده ای در مسیر توسعه و رشد اقتصادی کشور 
است. این تعامل سازنده توانسته همکاری های ایران با برخی کشورهای منطقه را برای 
مقابله جدی با تهدیدهای مشترک افزایش دهد که خود موجب تقویت هر چه بیشتر امنیت 
کشور خواهد شد. عبور از بحران به وجود آمده در خصوص برنامه هسته ای ایران نیاز به 
یک استراتژی جامع و قوی داشت که سیاست خارجی دولت دکتر روحانی توانست این 
چالشی را که از سوی غرب ایجاد شده بود، حل و فصل کند. گفتمانی که دولت یازدهم در 
عرصه بین الملل آن را سرلوحه خود قرار داد، به گونه ای  بوده که حتی برخی از قدرتهای 
جهان را به تهران کشاند و نشان داد شماری از کشورهای صنعتی جهان احیای همکاری 
های اقتصادی با ایران را برای خود مفید می دانند. این تعامل سازنده فرصتی استثنایی 
را برای افزایش سرمایه گذاری های خارجی و به دنبال آن بهبود شرایط اقتصادی کشور 
فراهم کرده است. حضورهیات های سیاسی و اقتصادی از کشورهایی چون انگلیس، آلمان، 
لهستان، هلند، برزیل، اسپانیا، اتریش، چک، صربستان، ایتالیا، فرانسه، بلغارستان، ژاپن، 
کره جنوبی، افغانستان و هند در تهران گشایش جدیدی در روابط تهران با جامعه جهانی 
ایجاد کرد که تحقق این هدف جز با یک استراتژی حساب شده در سیاست خارجی 

امکان نداشت.
محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در راس این روند تعامل 
سازنده با جامعه جهانی قرار داشته و با توجه به تجربیات غنی خود به خوبی از عهده این 
مسئولیت سنگین برآمده است. سفر اخیر وزیر خارجه به امریکای لاتین نیز در این مسیر 
بود و نشان از تفکر و استراتژی فراگیر جمهوری اسلامی ایران در ایجاد روابط با بیشتر 
کشورهای جهان براساس احترام و منافع متقابل دارد. آمریکای لاتین به رغم مسافت 
جفرافیایی طولانی به علل مختلف از جمله اشتراکات سیاسی همواره برای ایران از اهمیت 
بسیار برخوردار بوده است. سفر دکتر ظریف به این منطقه از طرح های دولت یازدهم برای 
تقویت هر بیشتر روابط با کشورهای این منطقه حکایت دارد. آمریکای لاتین که پیشتر از 
آن به عنوان حیاط خلوت ایالات متحده امریکا یاد می شد، اکنون با توجه به سیاستهای 

دیرینه ضد امپریالیستی اش به شریکی مهم و قابل اعتماد برای ایران تبدیل شده است.
دیپلماسی فعال و پویا در امریکای لاتین در مسیر تعامل سازنده دولت دکتر روحانی در 
عرصه سیاست خارجی بوده است که انتظار می رود منجر به همکاری های گسترده تر ایران 
با کشورهای این منطقه شود. سیاست خارجی دولت یازدهم منجر به ایجاد فضایی آرام و 
سازنده در روند همکاری ها میان ایران با جامعه جهانی شده است. دنیا اکنون به این نتیجه 
رسیده است که ایران نه تنها تهدیدی برای هیچ کشوری نیست، بلکه همکاری با ایران با 

توجه به جایگاه راهبردی اش در خاورمیانه برای صلح و امنیت جهانی مفید خواهد بود.

رییس فراکسیون شفاف سازی و انضباط مالی در مجلس دهم خبر داد:

اختلاس ۸ هزار میلیاردی 
مربوط به دولت قبل است

رییس فراکسیون شفاف سازی و انضباط مالی در مجلس دهم با بیان این که فراکسیونی 
تحت عنوان مبارزه با مفاسد اقتصادی وجود خارجی ندارد، ضمن تکذیب خبر منتشر 
شده در یکی از خبرگزاری های اصولگرا، به تشریح جزئیات فساد مالی در صندوق ذخیره 

فرهنگیان در دولت احمدی نژاد پرداخت.
محمود صادقی در گفتگو با ایلنا با اشاره به خبر منتشر شده در یکی از خبرگزاری های 
اصولگرا مبنی بر کشف اختلاس ۸000 میلیارد تومانی در صندوق ذخیره فرهنگیان توسط 
فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی، گفت: این فراکسیون هنوز وجود خارجی ندارد و در 
واقع درخواست تشکیل چنین فراکسیونی با حدود 11 امضا از سوی نمایندگان مجلس 
تقدیم هیات رییسه شده، اما با پیگیری های انجام شده تا این لحظه به صورت رسمی اجازه 

فعالیت به چنین فراکسیونی داده نشده است. 
وی در پاسخ به سوالی درباره ادعای مطرح شده درخصوص اختلاس ۸000 میلیارد 
تومانی در صندوق ذخیره فرهنگیان، گفت: اخیراً در یکی از جلسه های کمیسیون آموزش 
که با حضور برخی مسئولان وزارت آموزش و پرورش و صندوق ذخیره فرهنگیان برگزار 
شد، موضوع تحقیق و تفحص از این صندوق مطرح شد که بخش اعظم این تخلف مربوط 

به دولت احمدی نژاد است. 
صادقی تصریح کرد: در این جلسه، اغلب اعداد و ارقامی که به عنوان تخلف های اقتصادی 
و مالی ازسوی مسئولان مطرح شد، مربوط به دولت قبل بود که به عنوان مثال تنها در یک 
مورد، مسئولان صندوق فرهنگیان اعلام کردند در سال ۹۲ هنگامی که این صندوق را از 
مسئولان پیشین تحویل گرفتند، این صندوق در بازه زمانی سال های ۸۶ تا ۹۲ مبلغ ۴000 

میلیارد تومان دارایی معدوم الوصول داشته است. 
عضو هیات رییسه فراکسیون امید در مجلس ادامه داد: به عبارت دیگر این مبلغ ۴000 
میلیارد تومان، دارایی های صندوق فرهنگیان بوده که وصول نشده و بنابر پیگیری های انجام 
شده، ۳۲00 میلیارد تومان از این مبلغ مربوط وام هایی بوده که در اختیار ۳ نفر قرار گرفته 

و هرگز این وام ها را بازنگردانده اند. 
صادقی در پایان تصریح کرد: با این حساب، آن چه امروز تحت عنوان تحقیق و 
تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان مطرح شده، ادامه تلاشی است که از زمان مجلس 
هشتم آغاز شده و امروز همان طرح دوباره به جریان افتاده است و این مسئله نشان 
می دهد که این تخلف ها مربوط به دولت های نهم و دهم و زمان ریاست جمهوری 

احمدی نژاد بوده است.

مسعود پزشکیان:

همکاری ایران و روسیه در همدان 
قطعا با مجوز رهبری بوده است

 نایب رئیس مجلس شورای اسلامی معتقد است همکاری های ایران و رسیه در همدان 
قطعا با اجازه مقام معظم رهبری انجام شده است و چیزی که اهمیت فراوانی دارد این است 

که امکانات نظامی ایران در اختیار هیچ کشوری قرار نگرفته است.
مسعود پزشکیان در گفت وگو با خانه ملت، در خصوص اظهارات وزیر خارجه آمریکا 
مبنی بر اینکه نسبت به پایان همکاری های ایران و روسیه در نوژه تردید دارد، اظهار داشت: 
آمریکا تردید داشته باشد یا نه چه مشکلی حل خواهد شد. رسما اعلام کرده ایم که ایران 
در مسائل سوریه حضور مستشاری دارد و روسیه نیز در سوریه حضور دارد که همه این 
ها با موافقت دولت قانونی بشار اسد انجام می شود و تردید آمریکا نسبت به این موضوع 
چه تاثیری می تواند داشته باشد. نماینده مردم تبریز، اسکو و آذر شهر در مجلس شورای 
اسلامی بیان کرد: آمریکا داعشی ها و ضد انقلاب های ایران را تقویت و تجهیز تسلیحاتی 
می کند. آیا از نظر بین المللی آمریکا کار درستی را انجام می دهد که بخواهد ابراز تردید 

کند در مورد همکاری های ایران و روسیه در سوریه.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این سوال که آیا پیرامون 
همکاری های ایران و روسیه در پایگاه هوایی نوژه، هیئت رئیسه جلسه ای را برگزار کرده 
یا خیر، پاسخ منفی داد و گفت: مسائل سیاسی و امنیتی این چنینی بیشتر به شورایعالی 
امنیت ملی و رهبری معظم انقلاب مربوط می شود تا مجلس. بدون اجازه رهبری امکان 

ندارد چنین اقدامی انجام شود.
پزشکیان متذکر شد: موضوعی که باید مورد توجه قرار گیرد این است که مکانی به 

کسی واگذار نشده و امکانات نظامی کشور نیز در اختیار کسی قرار نگرفته است.
وی افزود: همکاری و هماهنگی ایران و روسیه کار درستی است و آدم هایی که از نقط 
مختلف دنیا پول و امکانات در اختیار تروریست های تکفیری قرار می دهند، آن ها باید 

پاسخ بدهند که چرا این گونه رفتار می کنند در حالیکه اصلا اهل سوریه نیستند.
نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی گفت: مردم سوریه در انتخابات قانونی که 
سازمان های بین المللی بر رای گیری نظارت کرده اند ولی غربی ها می خواهند با زور 
حرف خود را به کرسی بنشانند. آن ها بنا بر نفع شخصی به دنبال دموکراسی و حقوق بشر 
هستند. پزشکیان ادامه داد: حقوق بشر اجازه نمی دهد که غربی ها هر کاری را که دوست 
دارند انجام دهد. در ذهن هیچ انسانی چنین جنایاتی که داعش و تروریست ها انجام می 

دهند، حتی قابل تصور هم نیست.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: روسیه نیز در همکاری های با ایران به دنبال 
منافع خودش است. نمی شود گفت که دل روسیه با ماست. آن ها منافع خود را می 
خواهند  و ما نیز به دنبال منافع خود هستیم. هر ملت و دولتی به دنبال منافع خود هستند 
و ما باید تلاش کنیم بر اساس عدل و انصاف به جلو برویم و سعی کنیم با کمترین تنش به 

بیشترین نتیجه برسیم. با تنش به نتیجه رسیدن هنر نیست.

اسحاق جهانگیری در دیدار وزیر انرژی الجزایر:

به دنبال توسعه روابط 
با کشورهای دوست هستیم

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه پس از لغو تحریم ها به دنبال توسعه روابط با 
کشورهای دوست هستیم بر ضرورت پیگیری های لازم برای حل مسائل بانکی فیمابین 

ایران-الجزایر تأکید کرد.
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور ظهر دیروز )شنبه( در دیدار »نورالدین 
بوطرقه« وزیر انرژی الجزایر با اشاره به اشتراکات فراوان میان دو کشور اظهار داشت: انقلاب 

آزادی بخش الجزایر مشترکات زیادی با انقلاب اسلامی ملت ایران دارد.
 ـالجزیره پس از انقلاب اسلامی ایران  معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه روابط تهران 
از روند رو به رشدی برخوردار بوده است، تصریح کرد: البته روابط اقتصادی فیمابین همانند 

مناسبات سیاسی توسعه پیدا نکرده است.
وی رفت و آمد مقامات عالی رتبه و تبادل هیات های دو کشور را امری مهم و موثر در 
گسترش مناسبات فیمابین دانست و اظهار امیدواری کرد که سفر وزیر انرژی الجزایر به 
تهران و مذاکرات وی با وزیر نفت جمهوری اسلامی ایران به گسترش همکاری های دو 

کشور در زمینه های مختلف منجر شود.
جهانگیری همچنین با یادآوری محدودیت های جمهوری اسلامی ایران در دوران 
تحریم ها، گفت: پس از لغو تحریم ها به دنبال توسعه روابط با کشورهای مختلف و به 

خصوص کشورهای دوست از جمله الجزایر هستیم.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه از وزیر انرژی الجزایر خواست که ضمن ابلاغ سلام وی 
به نخست وزیر الجزایر، بر ضرورت پیگیری های لازم برای حل مسائل بانکی فیمابین تاکید 

کرد و گفت: رفع موانع بانکی نقش موثری در توسعه مناسبات اقتصادی دو کشور دارد.
وی با اشاره به مذاکرات گذشته خود با »عبدالمالک سلال« نخست وزیر الجزایر در 
خصوص همکاری های فیمابین به خصوص در بخش انرژی، گفت: در سفر به الجزایر با 
آقای نخست وزیر مذاکرات مفصلی در خصوص همکاری های دو کشور در زمینه های 
مختلف انجام و قرار شد وزرای نفت و انرژی دو کشور زمینه های توسعه همکاری ها در 
حوزه انرژی را بررسی کنند. جهانگیری با تاکید بر ضرورت کاهش وابستگی به درآمدهای 
نفتی، خاطرنشان کرد: ایران و الجزایر به عنوان دو کشور نفت خیز باید میزان اتکای خود 
را به درآمدهای نفتی کاهش دهند و هرچه زودتر به این مهم دست پیدا کنیم، برای 

کشورهای ما بهتر خواهد بود.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه الجزایر باید نقش فعال تری در مسائل 
منطقه ای ایفا کند، گفت: انتظار داریم الجزایر در خصوص مسائل منطقه ای به ویژه گرفتاری 
ها و مشکلاتی که برخی از کشورهای منطقه و دنیای اسلام با آن روبرو هستند، نقشی 

موثر و فعال تر داشته باشد.

محسن رضایی: 

دلیل خروجم از سپاه
 احساس خطر در عرصه اقتصاد بود

 دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به این سئوال که دلیل بازگشت مجدد 
شما به سپاه، چه بود گفت: دلیل خروج من از سپاه، احساس خطر در عرصه اقتصاد بود. دو 
سال پیش با دیدن تهدیدات منطقه ای از جمله در سوریه و پیشروی های داعش از مقام 
معظم رهبری کسب اجازه کردم که با این لباس در سال های آخر عمرم در کنار آقا باشم. 
همچنین با لباس مقدس پاسداری در کارهایی مانند انتقال تجربه و آموزش فرماندهان 

هم مشغول هستم.
محسن رضایی در جمع دانشجویان بسیجی استان فارس در مجتمع یاوران ولایت شهر 
قم در خصوص حمایت مجمع تشخیص مصلحت از اقتصاد مقاومتی اظهار داشت: ما در 
مجمع ایده اقتصاد مقاومتی که از سوی رهبر معظم انقلاب مطرح شده بود را طی دو سال 
به سیاست های اقتصاد مقاومتی کارشناسی کردیم وخدمت ایشان مشورت دادیم.  الان 
نظارت بر اجرای سند را در دستور کار قرار دادیم و مجمع به دنبال اجرای این نظارت است 

و باید پس از مرتفع کردن پاره ای از مشکلات به رهبر انقلاب گزارش بدهیم.
رضایی در مورد رابطه ایران و عربستان نیز گفت: رابطه ما روز به روز  بدتر می شود و آن ها 
می خواهند همه پل ها را خراب کنند. به طور دیوانه وار دارند این پل ها را خراب می کنند. 
گویی می خواهند به سمت جنگ پیش بروند. قریب ۴00 هزار عرب به سارایوو رفته اند تا از 
جنگ عربستان و ایران فرار کنند. این وضعیت به سمت دیپلماسی و صلح نیست و به طرف 
جنگ می روند. تصور غلطی دارند که فکر می کنند که جنگ در خلیج فارس خواهد بود 
و ایرانی ها با آمریکایی درگیر خواهند شد. فکر نکرده اند که ما حساب این کارها را کرده ایم 

و آمریکا و توانایی هایش دیده ایم.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در مورد حقوق های نجومی اظهار کرد: ریشه این 
حقوق های نجومی، عدم نظارت در میان مدیران کشور ماست. اگر حساسیت اعمال می 
شد و افکار مخرب در میان مدیران پیش نمی آمد شاهد این حقوق ها نبودیم. هر سه قوه 
عزم خود را برای مقابله با حقوق های نجومی مدیران نشان داده اند و این ناشی از تحرکات 

و مطالبات مردم و تأکید رهبر انقلاب در این فضا است.

با ابلاغ رئیس قوه قضاییه؛ 

دادستان کل کشور مأمور رسیدگی به مطالب 
منتشره علیه اعضای شورای شهر تهران شد

پیرو ارسال نامه رئیس شورای اسلامی شهر تهران به رئیس قوه قضاییه در باره مطالب 
منتشره علیه اعضای شورای اسلامی شهر تهران، آیت الله محمد صادق آملی لاریجانی با 

صدور ابلاغی دادستان کل کشور را مأمور رسیدگی به این موضوع کرد.
به گزارش روز شنبه ایرنا از اداره کل روابط عمومی قوه قضاییه، متن ابلاغ رئیس قوه 

قضاییه به شرح ذیل است:
حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای منتظری

دادستان محترم کل کشور
سلام علیکم

 ـ10/۶/۹5 رئیس محترم شورای اسلامی شهر  با توجه به نامه شماره 1۴۳۴0/1۶0 
تهران در خصوص مطالب منتشره علیه اعضای شورای اسلامی شهرتهران درفضای مجازی 
و همینطور علیه جمعی دیگر و ضرورت بررسی جدی موضوع، سریعاً با کسب اطلاع از 
سازمان بازرسی کل کشور و دیگر ارکان مرتبط و بررسی گزارش های واصله نتیجه به 

اینجانب منعکس شود.
پیگیری شود اصحاب رسانه و مسئولین سایت ها خارج از ضوابط قانونی از درج مطالبی 
که موجب هتک حیثیت افراد و تشویش اذهان عمومی می شود خودداری نموده و با 

مدیران مسئول رسانه ها و سایت های متخلف برخورد قانونی بعمل آید.
صادق آملی لاریجانی رئیس قوه قضاییه

سرمقاله

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب در اجرای 
بند یک اصل 110 قانون اساسی سیاستهای کلی »خانواده« 
را که پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام 

تصویب شده است، ابلاغ کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
متن سیاستهای کلی خانواده که به رؤسای قوای سه گانه 
و رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ شده، به این 

شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

سیاست های کلی خانواده
خانواده واحد بنیادی و سنگ بنای جامعه اسلامی و 
کانون رشد و تعالی انسان و پشتوانه سلامت و بالندگی و 
اقتدار و اعتلای معنوی کشور و نظام است و سمت و سوی 

حرکت نظام باید معطوف باشد به:
1- ایجاد جامعه ای خانواده محور و تقویت و تحکیم 
خانواده و کارکردهای اصلی آن بر پایه الگوی اسلامی خانواده 
به عنوان مرکز نشو و نما و تربیت اسلامی فرزند و کانون 

آرامش بخش.
۲- محور قرار گرفتن خانواده در قوانین و مقررات، برنامه ها، 
فرهنگی،  آموزشی،  نظامات  تمام  و  اجرایی  سیاست های 

اجتماعی و اقتصادی به ویژه نظام مسکن و شهرسازی.
۳- برجسته کردن کارکردهای ارتباط خانواده و مسجد 
برای حفظ و ارتقاء هویت اسلامی و ملی و صیانت از خانواده 

و جامعه.
۴- ایجاد نهضت فراگیر ملی برای ترویج و تسهیل ازدواج 
موفق و آسان برای همه دختران و پسران و افراد در سنین 
مناسب ازدواج و تشکیل خانواده و نفی تجرد در جامعه با 
وضع سیاست های اجرایی و قوانین و مقررات تشویقی و 
حمایتی و فرهنگ سازی و ارزش گذاری به تشکیل خانواده 

متعالی بر اساس سنت الهی.
5- تحکیم خانواده و ارتقاء سرمایه اجتماعی آن بر پایه 
رضایت و انصاف، خدمت و احترام و مودت و رحمت با تأکید بر:

- به کارگیری یکپارچه ظرفیت های آموزشی، تربیتی 
و رسانه ای کشور در جهت تحکیم بنیان خانواده و روابط 

خانوادگی.
- فرهنگ سازی و تقویت تعاملات اخلاقی.

- مقابله مؤثر با جنگ نرم دشمنان برای فروپاشی و 
انحراف روابط خانوادگی و رفع موانع و زدودن آسیب ها و 

چالش های تحکیم خانواده.
- ممنوعیت نشر برنامه های مخل ارزش های خانواده.

- ایجاد فرصت برای حضور مفید و مؤثر اعضای خانواده 
در کنار یکدیگر و استفاده مؤثر خانواده از اوقات فراغت به 

صورت جمعی.
۶- ارائه و ترسیم الگوی اسلامی خانواده و تقویت و ترویج 

 ـایرانی با: سبک زندگی اسلامی 
- ترویج ارزش های متعالی و سنت های پسندیده در 

ازدواج و خانواده.
- پر رنگ کردن ارزش های اخلاقی و زدودن پیرایه های 

باطل از آن
- مبارزه با اشرافیت و تجمل گرایی و مظاهر فرهنگ غرب.

- اصلاح رفتار گروه های مرجع و برجسته سازی رفتارهای 
شایسته آنها و جلوگیری از شکل گیری گروه های مرجع 

ناسالم.
۷- بازنگری، اصلاح و تکمیل نظام حقوقی و رویه های 
قضایی در حوزه خانواده متناسب با نیازها و مقتضیات جدید 
و حل و فصل دعاوی در مراحل اولیه توسط حکمیت و تأمین 
عدالت و امنیت در تمامی مراحل انتظامی، دادرسی و اجرای 

احکام در دعاوی خانواده با هدف تثبیت و تحکیم خانواده.
۸- ایجاد فضای سالم و رعایت روابط اسلامی زن و مرد 

در جامعه.
۹- ارتقاء معیشت و اقتصاد خانواده ها با توانمندسازی آنان 
برای کاهش دغدغه های آینده آنها درباره اشتغال، ازدواج و 

مسکن.
10- ساماندهی نظام مشاوره ای و آموزش قبل، حین و 
پس از تشکیل خانواده و تسهیل دسترسی به آن بر اساس 

 ـایرانی در جهت استحکام خانواده. مبانی اسلامی 
11- تقویت و تشویق خانواده در جهت جلب مشارکت 
خانواده برای پیشبرد اهداف و برنامه های کشور در همه 

عرصه های فرهنگی، اقتصادی، سیاسی و دفاعی.
1۲- حمایت از عزت و کرامت همسری، نقش مادری و 
خانه داری زنان و نقش پدری و اقتصادی مردان و مسؤولیت 
تربیتی و معنوی زنان و مردان و توانمندسازی اعضای خانواده 
در مسؤولیت پذیری، تعاملات خانوادگی و ایفاء نقش و 

رسالت خود.
1۳- پیشگیری از آسیب های اجتماعی و عوامل تزلزل 
نهاد خانواده بویژه موضوع طلاق و جبران آسیب های ناشی 
از آن با شناسایی مستمر عوامل طلاق و فروپاشی خانواده و 

فرهنگ سازی کراهت طلاق.
1۴- حمایت حقوقی، اقتصادی و فرهنگی از خانواده های 

با سرپرستی زنان و تشویق و تسهیل ازدواج آنان.
15- اتخاذ روش های حمایتی و تشویقی مناسب برای 
تکریم سالمندان در خانواده و تقویت مراقبت های جسمی و 

روحی و عاطفی از آنان.
1۶- ایجاد ساز و کارهای لازم برای ارتقاء سلامت همه 
جانبه خانواده ها بویژه سلامت باروری و افزایش فرزندآوری در 

جهت برخورداری از جامعه جوان، سالم، پویا و بالنده.

رهبر انقلاب، سیاست های کلی خانواده را ابلاغ کردند

خانواده، واحد بنیادی و سنگ بنای جامعه اسلامی
اخبــار

 استاد حوزه علمیه گفت: شورای شهر و شهرداری ها 
باید بدانند که صاحب اصلی مملکت و قدرت در نظام ما 
مردم هستند و مردم هم نباید از سوی مسئولان بیگانه 
تلقی شوند. الان با وجود رسانه ها و ابزارهای اطلاعاتی 
این طور نیست که مردم از موضوعی با خبر نشوند به هر 
حال اطلاعات به مردم می رسد و سازمان ها و شورای شهر 
و امثال آن باید شفاف با مردم برخورد کنند و اگر تخلفی 

صورت گرفته باید بررسی شود و متخلفان مجازات شوند.
حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان در گفت وگو 
با ایلنا، با اشاره به واگذاری های شهرداری تهران به افراد 
اینکه چرا برخی تلاش می کنند این موضوع  خاص و 
رسانه ای نشود، گفت: متاسفانه الان در برخی سازمان های 
کشور این مسئله وجود دارد که اهداف و اغراض جناحی 
و سیاسی گاهی مانع از اجرای عدالت می شود که یکی از 

موارد آن هم همین است.
کسی نمی تواند جلوی اطلاعات را بگیرد

غرویان خاطرنشان کرد: به هر حال شورای شهر و 
شهرداری ها باید بدانند که صاحب اصلی مملکت و قدرت 
در نظام ما مردم هستند و مردم هم نباید از سوی مسئولان 
بیگانه تلقی شوند. الان با وجود رسانه ها و ابزارهای اطلاعاتی 
این طور نیست که مردم از موضوعی با خبر نشوند به هر 
حال اطلاعات به مردم می رسد و سازمان ها و شورای شهر 
و امثال آن باید شفاف با مردم برخورد کنند و اگر تخلفی 
صورت گرفته باید بررسی شود و اگر تخلفی شده متخلفان 

مجازات شوند.
او گفت: اگر این واگذاری ها صحت داشته باشد، خلاف 
قانون است و باید با آن برخورد شود. اگر هم صحت ندارد 
باید برای مردم توضیح بدهند تا از ابهام خارج شوند. عدالت 
اسلامی هم همین را اقتضا می کند. صاحب منصبان در 

نظام باید برابر مر م پاسخگو باشند.
مجوزی نداریم جلوی حلال خدا را بر مردم بگیریم

برخورد  و  کنسرت ها  لغو  موضوع  مورد  در  غرویان 
سیاسی با آن عنوان کرد: وقتی حکومت دینی برای مردم 
تشکیل می دهیم، باید همه جوانب زندگی مردم را در این 
حکومت دینی ببینیم و برای آن راه حلی داشته باشیم یکی 
از این جنبه ها مسئله موسیقی است چراکه یک نوع نیاز 

روحی و فرهنگی است که مردم به موسیقی دارند.
او با تاکید بر اینکه باید موسیقی حرام را از موسیقی 
حلال مشخص کنیم و آن وقت مردم را از موسیقی حلال 
محروم نکنیم٬ گفت: چون این یک نیاز انسانی و روحی 
فقهی  نظر  از  و حرام موسیقی  وقتی مرز حلال  است 
مشخص شد٬ ما هیچ مجوزی نداریم که  جلوی حلال خدا 
را بر مردم بگیریم و آنها را محروم کنیم.  کنسرت هم از 

اقسام موسیقی است.

استاد حوزه علمیه قم یادآور شد: در جمهوری اسلامی 
اگر حکومت دینی داریم، باید جامع الاطراف فکر کنیم و 
دین را در عبادت و نماز و ذکر خلاصه نکنیم؛ این ها به جای 
خود درست هستند اما مردم هم نیاز به مسائل نشاط آور  
و اخلاقی دارند. باید برای آنها نیز فکر کنیم در این زمینه 

قانون ملاک نظام جمهوری اسلامی است.
او با تاکید بر اینکه وقتی قانون یکسری کنسرت ها را 
مجاز می داند، نمی توانیم راه  حلال خدا را بر مردم ببندیم 
و فراموش نکنیم این قاعده در هیچ زمینی با زمین دیگر و 
در هیچ استانی با دیگر تفاوت نمی کند؛ بنابراین اگر ما نگاه 
جامعی به دین و نیازهای مردم داشته باشیم، کنسرت ها 
هم می تواند یکی از نیازهایی باشد که مردم دارند و حکم 
شرعی و فقهی هم  اگر حاکی از حلیت موضوع باشد، ما 

نمی توانیم جلوی اجرای حکم خدا را بگیریم.
کسی از تربیون های عمومی 

مردم را به قانون شکنی دعوت نکند
غرویان با اشاره به جایگاه تریبون های عمومی کشور 
گفت: معتقدم که تریبون های نماز جمعه باید تریبون  هایی 
باشند که مردم را به اجرای قوانین و التزام به قوانین کشوری 
دعوت کنند نه اینکه این تریبون های عمومی مردم را به 

سمت قانون شکنی و ایستادن مقابل قانون ترغیب کنند.
به  را  مردم  صحبت ها  این  کرد:  خاطرنشان  او 
قانون شکنی دعوت می کند و اگر این مسئله از یک  نقطه 
آغاز و فتح باب شود، به نظر من کم کم به دیگر استان ها 
و تریبون های دیگر هم سرایت خواهد کرد و ممکن است 
قوانین دیگر هم به راحتی زیر پا گذاشته شود. به این دلیل 

که می گویند چرا در فلان استان این قانون زیر پا گذاشته 
شده و به قانون بی اعتنایی شده است و ما هم می خواهیم 
در استان خودمان قوانین دیگری را زیر پا بگذاریم. این 
در نظام جمهوری اسلامی قانون شکنی و مقابله با قانون 
تلقی می شود و اگر این باب شود، پایه های حاکمیت قانون 

متزلزل خواهد شد.
غرویان یادآور شد: فکر می کنم دو دیدگاه بین علمای ما 
وجود دارد؛ یک دیدگاه اینکه دین منحصر به مسائل عبادی 
است و توجهی به مسائل دنیای مردم ندارد، اما یکسری از 
علمای ما هم از جمله ریاست جمهوری دیدگاه شان این 
است که مسائل مربوط به شادی و نشاط و رفاه و آرامش 

مردم است و دنیای مردم هم جزو دین است.
او با تاکید بر اینکه حکومت دینی باید هم به ابعاد 
معنوی هم به ابعاد مادی زندگی مردم بپردازد و سلامت 
جسم و روح مردم را در نظر گیرد، گفت: مسئله کنسرت ها 
هم با این نگاه باید حل شود. نباید دیدگاه یکسونگر در 
مسائل اجتماعی و فرهنگی داشته باشیم. هیچ منافاتی 
ندارد که در استان خراسان رضوی و مشهد که پایتخت 
معنوی کشور است، مسائل فرهنگی و موسیقی هم باشد. 
اگر حلال است نگران نباشیم و حلال خدا را در اختیار 

مردم بگذاریم.
حرکت های  افراطی

نتیجه عکس می دهد
این استاد حوزه علمیه قم در مورد ارتباط هجمه هایی 
که در مورد برگزاری کنسرت ها نسبت به دولت صورت 
می گیرد و اتاق های فکر علیه دولت روحانی گفت: کاملا 
این نوع مسائل که مطرح می شود از دیدگاه تحلیلگران 
این ها  که   است  روشن  اجتماعی  و  سیاسی  مسائل 
برای  چندگاهی  از  هر  که  است  بهانه هایی  و  حلقه ها 
مسائل و اغراض سیاسی و جناحی طرح می شود و در 
آنها  بحث های شرعی و فقهی و دینی مطرح نیست. این 

موضوع کاملا مشهود است.
از  یکی  کنسرت ها،  بحث  من  نظر  به  داد:  ادامه  او 
خانه های جدولی است که افراطیون و دلواپسان آن را پر 
می کنند. از این موضوع ها و سوژه ها برای تضعیف دولت 
و مقابله با قانون سوءاستفاده می کنند و پشت پرده این 
کارها هم تحت تاثیر قرار دادن انتخابات ۹۶ است و تلاش 
می کنند محبوبیت روحانی را زیر سوال ببرند، اما این 

اقدامات نتیجه عکس می دهد.
غرویان تاکید کرد: تاریخ گذشته هم نشان داده است 
که این گونه حرکت های افراطی که عده ای در موضوع های 
مختلف مثل برجام و حمله به سفارت عربستان و امثال 
اینها به کار گرفته اند، نتیجه عکس داده است. در انتخابات 

اسفند ۹۴ هم دیدیم که تفکر افراطی شکست خورد.

حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان:

اغراض جناحی نباید مانع اجرای عدالت شود

وزیر اطلاعات با بیان اینکه دولت به اقتصاد 
مقاومتی اعتقاد دارد گفت: در دستگاه های 
اطلاعاتی و حراستی نباید به دعواهای سیاسی 

کاری داشته باشیم.
حجت الاسلام سید محمود علوی روز 
شنبه )1۳ شهریور ۹5( در شصت و یکمین 
همایش سراسری سازمان حراست کل کشور 
با محوریت »حراست ها؛ اقتصاد مقاومتی و 
اقدام و عمل« ضمن تبریک سالروز ازدواج 
حضرت علی )ع( و حضرت فاطمه زهرا )س( 
افزود: برگزاری این همایش ها هدف نیست 

بلکه ابزار است.
وی تصریح کرد: در این همایش ها باید 
راهکارها، کارکردها، راهبردها و تاکتیک های 
کار مورد بازنگری قرار بگیرد و برنامه هایی 
برای رسیدن به نتیجه بهتر از این همایش ها 

حاصل شود.
علوی اظهار داشت: موضوع همایش امروز 
»اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« در نظر گرفته 
شده که  براساس فرمایش مقام معظم رهبری 

بسیار مناسب است.
تاکیدهای رهبر  به  با توجه  افزود:  وی 
معظم انقلاب اسلامی گفت دستگاه های 
اطلاعاتی و حراستی فکر نکنند که یک نهاد 
اقتصادی نیستند بنابر این شأن و جایگاهی 
که  حالی  در  ندارند  مقاومتی  اقتصاد  در 
رهبر معظم انقلاب فرمودند »دستگاه های 
اطلاعاتی می توانند )در اقتصاد مقاومتی( 
کمک کننده باشند« و باید این جایگاه را 

شناسایی کنیم.
وزیر اطلاعات ادامه داد: بزرگترین جفا به 
اقتصاد مقاومتی و هر بحث دیگری که مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( به عنوان برنامه 

کار معین می فرمایند این است که به جای 
ترسیم نقشه ی راه و عمل به آن، دستمایه 
دعوای جناح ها و بخش های مختلف قرار 

بگیرد.
وی ادامه داد: امروز متأسفانه وقتی به 
یک سلسله صحبت ها، رسانه ها و تریبون ها 
نگاه می کنیم می بینیم که در بعضی بحث 
ها، اقتصاد مقاومتی به دستمایه دعواهای 
سیاسی، جناحی و بخشی تبدیل شده، این 
بزرگترین جفا در حق اقتصاد مقاومتی است.

حجت الاسلام علوی اظهار داشت: در 
کاری  حراستی  و  اطلاعاتی  های  دستگاه 
نباید به دعواهای سیاسی داشته باشیم و باید 
به سمتی حرکت کنیم که نقش خودمان را 
فارغ از دعواهای سیاسی درباره سیاست های 

اقتصاد مقاومتی ایفا کنیم.
وی افزود: دولت به اقتصاد مقاومتی اعتقاد 
دارد به دلیل آنکه بر اساس واقعیت های 
اقتصادی کشور طراحی شده و کار یک تیم 
کارشناس اقتصادی است. دولت هم آن را باور 
دارد و اگر بحثی در این رابطه داشته باشد آن 
را مطرح می کند و اصلًا مسئله موضع گیری 

مطرح نیست.
وزیر اطلاعات گفت: اسلام در هر بخشی 
از جمله در حوزه اقتصاد، درجا زدن را تا چه 
رسد به عقب گرد نمی پذیرد و حتی کسی 
که دو روز او با هم مساوی باشد از نظر اسلام 
مطرود است و کسی که امروزش از دیروزش 
بدتر باشد از نظر فرهنگ اسلام آن شخص 

ملعون است.
وی افزود: ما به عنوان یک کشوری که 
براساس آموزه های دینی عمل می کنیم، 
نمی توانیم درجا بزنیم تا چه رسد به اینکه 

عقب گرد کنیم. بنابر این باید همیشه در حال 
رشد باشیم و آنچه مقتضای رشد اقتصادی 

است باید توسط هر بخشی محقق شود.
علوی گفت: ما به عنوان دستگاه های 
امنیتی و نظارتی و حراستی در زمینه رشد 
و تحقق اقتصاد مقاومتی، می توانیم علاوه 
بر اطلاع رسانی و کمک به مسئولین امر، 
در بخش امنیت و آرامش  اثرگذار باشیم که 
نه تنها امنیت باشد بلکه احساس امنیت نیز 
وجود داشته باشد، چرا که احساس امنیت به 
انسان ها آرامش می دهد و در پرتو آرامش 

انسان ها با خیال راحت فعالیت می کنند.
وی افزود: در بحث اقتصاد، امنیت نقش 
اساسی دارد و از قدیم گفته اند سرمایه ترسو 
است و جایی که احساس نگرانی و ترس باشد 
قرار نمی گیرد بنابر این کافی است چهار نفر 
کارخانه دار را بگیرند. در این صورت بر روی 
بقیه هم اثر می گذارد و به این فکر می افتند تا 

سرمایه شان را تبدیل به پول نمایند.
وزیر اطلاعات گفت: بخشی از سرمایه 
های افراد به خارج از کشور منتقل شده و 
باید دید چه وجهی دارد و چرا این سرمایه 
ها را به داخل کشور نمی آورند و باید ببینیم 
چه نگرانی دارند و چه برخوردهایی با سرمایه 
گذارها شده که از آمدن به داخل کشور خود 

داری می کنند.
وی افزود: در موضوع اقتصاد، علاوه بر 
رصد اطلاعاتی و اطلاع رسانی دقیق و به 
موقع، هم به سلامت اقتصادی و هم به امنیت 
اقتصادی نیاز داریم، سرمایه گذار باید احساس 
امنیت کند و احساس نکند که به خاطر اندک 

مسئله ای متعرضش می شوند.
علوی اظهار داشت: در تمام دنیا پناهگاه 

فعالان اقتصادی حاکمیت ها هستند و قدرت 
های حکومتی مدافع سرمایه گذاران و فعالان 
اقتصادی است و اگر در یک جایی قدرت 
حکومتی به جای پشتوانه ی فعالان اقتصادی 
نقطه مقابل آنها شود، در آن حکومت نباید 

انتظار رشد اقتصادی داشته باشیم.
وزیر اطلاعات تاکید کرد: ما هم به امنیت 
اقتصادی و هم به سلامت اقتصادی نیاز داریم 
و باید با هر مفسده اقتصادی و با هر خلاف 
اقتصادی توسط هر کسی، هر جناحی و هر 

بخشی که باشد باید برخورد شود.
وی ادامه داد: اگر در جامعه ای فساد به 
یک بخشی نسبت داده شد به آن پرداخته 
شود اما فساد به بخش دیگری منصوب بود 
بایکوت شود و با کسانی که آن فساد را مطرح 
آرزوی  جامعه  آن  شود،  برخورد  اند  کرده 
رسیدن به یک اقتصاد سالم را باید در رویاها 

ببیند.
علوی اظهار داشت: در بحث مبارزه با فساد 
باید پیشگیری را مقدم بداریم و آموزه های 
اسلامی به ما می فرماید »پیشگیری از معالجه 

مقدم است«.
وی افزود: اصلًا باید اجازه ندهیم فسادی 
بوجود بیاید نه آنکه فساد ایجاد شود سپس با 
آن برخورد شود! اجازه ندهیم تعطیلی کارخانه 
از تعطیلی  اینکه پس  بیاید نه  ها بوجود 
کارخانه ها بگوییم چرا تعطیل شد و حالا برای 

راه اندازی مجدد چکار کنیم.
که  حرکتی  هر  گفت:  اطلاعات  وزیر 
سرمایه گذاران و کارآفرینان را دچار تردید 

کند، ضد اقتصاد مقاومتی است.
وی افزود: باید ببینیم نحوه برخوردمان با 

کارگزاران و کارآفرینان چگونه است.

وزیر اطلاعات در همایش سازمان حراست کل کشور:

نباید به دعواهای سیاسی کاری داشته باشیم
یادداشت )1(

علیرضا محجوب *

اطهر اینانلو

خبـــر
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جهانگیری :

680 برنامه در راستای اقتصاد مقاومتی عملیاتی می شود
 معاون اول رییس جمهور با اشاره به شیوع فساد 
سیستمی در کشور گفت: وظیفه ما پاک کردن این 
بلیه خانمان برانداز از دامان جمهوری اسلامی ایران 
است که مانند موریانه به جان کشور افتاده و به اعتماد 
مردم که مهمترین سرمایه کشور است، آسیب می زند و 
اگر اعتماد مردم آسیب ببیند سرمایه های دیگر چندان 

کارساز نخواهد بود.
دکتر اسحاق جهانگیری صبح دیروز شصت و یکمین 
همایش سراسری سازمان حراست کل کشور اظهار 
داشت: سرمایه اجتماعی و اعتماد مردم قابل معاوضه و 

مقایسه با هیچ سرمایه دیگری نیست. 
معاون اول رییس جمهور کار حراست های کشور را 
کاری سخت و دشوار توصیف کرد و گفت: کار حراست 
جزو مشاغل سخت است و باید مشکلات پیش روی این 

قشر خدوم را برطرف کنیم.
وی یکی از وظایف حراست ها را کاهش و کنترل 
تهدیدات و برقراری امنیت عنوان و خاطرنشان کرد: کار 
حراست ها رفع موانع پیش روی فرصت هایی است که 
برای کشور بوجود می آید و باید به گونه ای عمل شود 
که فرصت هایی که در بخش های مختلف ایجاد می 

شود در جهت پیشبرد اهداف نظام استفاده شود.
و  موانع  همواره  متاسفانه  افزود:  جهانگیری  دکتر 
تهدیداتی وجود دارد که نمی گذارد از فرصت ها استفاده 
بهینه صورت گیرد و نقش حراست ها این است که 
اجازه ندهند این موانع بتواند فرصت ها را به تهدید 

تبدیل کند.
معاون اول رییس جمهور با تاکید براینکه کار حراست 
ها صرفاً  کار فیزیکی و امنیتی نیست، خاطرنشان کرد: 
باید نسبت به جوانب مختلف کار حراست فکر شود و 
براساس اخلاق و قانون اقدام گردد تا بتوانیم به نتایج 

خوب برسیم.
هر  از  بیش  ها  حراست  مسئولین  داد:  ادامه  وی 
چیز نیازمند قانون مداری و اخلاق هستند چرا که 
کار حراست با افراط و تفریط سازگار نیست. افراط و 
تفریط،کارآمدی حراست ها را از بین می برد و حراست 
باید با اتکا به عقل گرایی  از مسائل حاشیه ای به دور 

باشد. 
دکتر جهانگیری در ادامه با تاکید براینکه اولویت دولت 
قانون گرایی و مبارزه با فساد است، گفت: مهمترین 
رسالت حراست ها در مقطع فعلی قانون گرایی و مبارزه 
با فساد است و باید برای مبارزه با فساد عزم جدی وجود 

داشته باشد. 
معاون اول رییس جمهور افزود: آنچه مانع مبارزه 
دقیق با فساد می شود این است که آن را همانند یک 
بلیه برای کشور تلقی نکنیم و هر کس برای خارج کردن 

رقیب خود از صحنه، به او انگ فساد بزند. 
وی با تاکید براینکه کسانی که در صف مقدم مبارزه با 
فساد قرار دارند باید عزم جدی برای اینکار داشته باشند، 
گفت: مبارزه با فساد باید به صورت صحیح و اصولی 
انجام شود و وزارت اطلاعات و حراست ها در این زمینه 
نقش پیشرو دارند و می توانند سایر دستگاه ها را نیز در 

این مسیر هدایت کنند.
دکتر جهانگیری با اشاره به برگزاری مستمر جلسات 
ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی اظهار داشت: 
این ستاد با فرمان مقام معظم رهبری تشکیل شده و 
در این دولت تلاش کرده ایم که جلسات آن بصورت 
مرتب برگزار شود و خوشبختانه مسئولین قوای سه گانه 
نیز بصورت مستمر در جلسات آن شرکت می کنند 
که بیانگر عزم و اراده جدی مسئولان قوای سه گاه در 

مبارزه با فساد است.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه در جلسات 
ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی بر موضوع 
پیشگیری تاکید شده است،  گفت: پیشگیری همواره 
مقدم بر مبارزه است و آیین نامه ای در این خصوص در 
دولت به تصویب رسیده که شورایی متشکل از حراست 
ها و بازرسی ها زیرنظر  روسای دستگاه های اجرایی 
تشکیل شود تا ضمن به شناسایی گلوگاه های فساد، به 

پیشگیری و نظارت مداوم بپردازد.

وی با بیان اینکه متاسفانه هنوز گلوگاه های فساد و 
امضاهای طلایی زیادی در دستگاه های اجرایی وجود 
دارد، گفت: حراست ها باید این گلوگاه ها را شناسایی 
و با آن مقابله کنند. البته مقابله با این گلوگاه ها نیازمند 
شجاعت است چرا که همواره برخی از افراد ده ها دلیل 
قانع کننده مطرح می کنند تا مقابله با این گلوگاه ها را 

برخلاف مصلحت جلوه دهند.
دکتر جهانگیری با تاکید براینکه اگر بصورت جدی به 
موضوع پیشگیری از فساد بپردازیم خیلی از فسادها رخ 
نمی دهد، تصریح کرد: وقتی پیشگیری بصورت جدی 
انجام شود، قدرت و جسارت تکرار خطا از متخلفین 
سلب می شود، اقتدار نظام به منصه ظهور می رسد 
ضمن آنکه پیشگیری به هزینه کمتری از مبارزه با فساد 

نیاز دارد.
معاون اول رییس جمهور در ادامه یکی از آفت های 
افزایش فساد در کشور را بدبینی جامعه نسبت به 
مسئولین کشور دانست و با تاکید براینکه پیشگیری 
از وقوع فساد خدمتی بزرگ به نظام است،  از وزارت 
اطلاعات و حراست ها خواست آیین نامه پیشگیری از 
فساد را جدی بگیرند و گلوگاه های فساد را شناسایی و 

با آن مقابله کنند. 
اقتصاد  به  از سخنان خود  دیگری  بخش  در  وی 
کشور نیز اشاره و خاطرنشان کرد: اقتصاد کشور نیازمند 
های  سیاست  اجرای  در  انسجام  و  گذاری  سیاست 
اقتصادی است و این یعنی در وهله نخست باید سیاست 
گذاری صحیح و علمی در حوزه اقتصاد انجام شود و پس 
از آن صاحب نظران نسبت به این سیاست ها اجماع و 

توافق داشته باشند.
دکتر جهانگیری با یادآوری اینکه مقام معظم رهبری 
اولویت نخست کشور را اقتصاد عنوان کرده اند، افزود: 
رهبر معظم انقلاب فرمودند که براساس گزارش های 
دریافتی،  تهدیدات امنیتی آینده نیز می تواند به دلایل 
اقتصادی رخ دهد و به همین دلیل باید به صورت ویژه 

به موضوع اقتصاد پرداخته شود.
وی بزرگترین چالش فعلی اقتصاد کشور را مسئله 
بیکاری ارزیابی کرد و گفت: متاسفانه با انباشت بیکاری 
از سال های گذشته روبرو هستیم و هم اکنون نیز سالانه 
حداقل ۹00 هزار فارغ التحصیل دانشگاهی به جمع 

متقاضیان شغل اضافه می شوند. 
معاون اول رییس جمهور چالش دیگر اقتصاد کشور را 
کاهش قدرت خرید و رفاه مردم دانست و گفت: سطح 
رفاه مردم در سالهای اخیر کاهش یافته است و درآمد 
سرانه ایران به دلیل تورم های بالا افت کرده است به 
نحوی که قدرت خرید مردم در سال ۹۲ نسبت به سال 

۹0، 15 درصد در جامعه شهری و ۲۹ درصد در جامعه 
روستایی کاهش داشته است.

دکتر جهانگیری در ادامه با تاکید بر اهمیت اقتدار 
اقتصادی ایران در سطح منطقه تصریح کرد: ایران در 
سطح منطقه رقبایی دارد و براساس سند چشم انداز 
بیست ساله، ایران باید قدرت نخست اقتصادی منطقه 
باشد و نباید اجازه دهیم اقتدار اقتصادی جمهوری 
اسلامی ایران نسبت به رقبای منطقه ای کشور تضعیف 

شود. 
وی پس از تبیین برخی از چالش های اقتصادی 
کشور مهمترین راهبرد حل این چالش ها را سیاست 
های کلی اقتصاد مقاومتی برشمرد و گفت: وجه غالب 
این سیاست ها این است که همه اقتصاد دانان کشور 
با گرایش های مختلف با آن موافق هستند و در این 

خصوص اجماع نظر دارند. 
معاون اول رییس جمهور با اشاره به انسجامی که 
برای اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی در 
کشور شکل گرفته است، خاطرنشان کرد: خوشبختانه 
سیاست های اقتصاد مقاومتی، مسیر و جهت حرکت 
اقتصاد کشور برای سال های آینده را روشن کرده است 
و شرایط لازم برای اقتصاد قدرت مند و توسعه پایدار و 

همه جانبه کشور فراهم شده است.
دکتر جهانگیری با اشاره به برخی افراد که عملکرد 
دولت را در اقتصاد مقاومتی زیر سوال می برند گفت: 
متاسفانه عده ای همواره با حاشیه سازی سعی دارند 
دولت را از کار اصلی باز دارند اما اقتصاد مقاومتی برای 
اداره کردن یک اقتصاد در سطح روستا نیست بلکه 
سیاست هایی برای به حرکت درآوردن اقتصادی است 
که یکی از بیستمین اقتصادهای بزرگ دنیا است و در 
مواقعی حجم تجارت خارجی آن بالای 150 تا ۲00 

میلیارد دلار بوده است. 
وی بر لزوم مقابله با خطرات و تهدیداتی که مانع از 
اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی می شود، 
تاکید کرد و افزود: البته تهدیدات همواره از خارج و به 
صورت علنی نیست بلکه گاهی در قالب چهره دوست 
و به صورت دلسوزانه مطرح می شود و شناسایی این 
خطرات بیش از همه بر دوش وزارت اطلاعات و حراست 

ها است.
معاون اول رییس جمهور با تاکید براینکه دولت به 
اقتصاد مقاومتی باور دارد و می خواهد آن را اجرا کند، 
گفت: در تاریخ جمهوری اسلامی ایران نخستین بار 
است که اینگونه سیاست های کلی پیگیری و اجرای آن 

با جدیت دنبال می شود.
دکتر جهانگیری با اشاره به تدوین 1۲ برنامه ملی 

برای اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی، گفت: 
خوشبختانه برنامه ها و سیاست های روشنی توسط 
دولت تدوین شده و معتقد هستیم که اقتصاد مقاومتی 
می تواند کشور را از چالش های اقتصادی پیش رو عبور 

دهد. 
وی با تاکید براینکه در سال ۹5 باید چرخ اقتصاد 
کشور به حرکت درآید گفت: برای این منظور باید تولید 
داخلی کشور راه بیفتد از این رو تمرکز دولت در سال 

۹5 عمدتاً در راستای رونق تولید و اقتصاد بوده است. 
دکتر جهانگیری گفت: برای راه اندازی تولید تمرکز 
دولت بر واحدهای راکد و نیمه فعال و عمدتاً صنایع 
کوچک و متوسط معطوف شده تا بتوانیم این واحدها 

را فعال کنیم.
معاون اول رییس جمهور افزود: به بانکهای عامل 
تاکید شده است که تسهیلات و منابع مالی را در اختیار 
آن دسته از واحدهای راکد و نیمه فعال قرار دهند که 
مطمئن هستند با ارائه تسهیلات مجدداً احیا شده و قادر 

به ادامه فعالیت خواهند بود. 
وی افزود: برای راه اندازی واحدهای نیمه فعال و راکد 
بسیاری از خطوط قرمز را کنار گذاشتیم مانند آنکه گفته 
ایم چنانچه این واحدها بدهی معوق و یا چک برگشتی 
دارند، این مسائل نباید مانع از دریافت تسهیلات جدید 

شود.
دکتر جهانگیری همچنین به مشکلات نظام بانکی 
اشاره و خاطرنشان کرد: متاسفانه نظام بانکی دچار ترس 
در تصمیم گیری شده است و یکی از اتفاقات بد این 

است که شجاعت تصمیم گیری از مدیران سلب شود.
معاون اول رییس جمهور یکی دیگر از برنامه های 
دولت برای رونق بخشیدن به تولید کشور را شناسایی 
بازارهای بین المللی برای واحدهای تولیدی دانست و 
گفت: حجم تولیدات کشور بیش از نیاز بازار ۸0 میلیونی 
ایران است که به همین منظور در صدد افزایش صادرات 
غیرنفتی هستیم و برای سال جاری هدف گذاری شده 
است تا میزان صادرات غیرنفتی 10 میلیارد دلار نسبت 

به سال قبل افزایش پیدا کند.
وی خاطر نشان کرد: از هیچ مدیری پذیرفته نیست 
که بتواند مانع و مشکلی را در مسیر توسعه صادرات 
کشور برطرف کند اما کوتاهی کند. اگر می خواهیم 
مطالبات مقام معظم رهبری محقق شود و بخش تولید 
کشور فعال گردد باید به دنبال توسعه صادرات غیرنفتی 

باشیم. 
دکترجهانگیری قاچاق کالا را یکی از آسیب های 
جدی به تولیدات داخلی برشمرد و بر لزوم مبارزه با این 
پدیده شوم برای رونق بخشیدن به تولید داخلی تاکید 

کرد و گفت: مقام معظم رهبری فرموده اند که قاچاق 
در کشور سیستمی شده است و این موضوع مسئولیت 
وزارت اطلاعات و حراست ها را در برخورد با این پدیده 

شوم دو چندان می کند.
معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود یکی 
از اولویت های دولت در سال جاری را واگذاری طرح 
های نیمه تمام عمرانی عنوان کرد و افزود: تکمیل این 
طرح ها نیازمند اعتباری بالغ بر ۷00 هزار میلیارد تومان 
است و این در حالی است که بخش اعظم بودجه دولت 
صرف امور جاری می شود و این یعنی طرح های نیمه 

تمام با بودجه دولت قابل اجرا نیست. 
وی با تاکید براینکه باید طرح های نیمه تمام عمرانی 
را به بخش خصوصی واگذار کنیم افزود: این واگذاری 
به معنای فروش نیست و دولت در صدد کسب درآمد 
از این طرح ها نیست بلکه هدف دولت این است که 
بخش خصوصی این طرح ها را حتی به صورت رایگان 
دریافت و آنها را تکمیل کند. واگذاری طرح های نیمه 
عمرانی مهمترین پروژه جمهوری اسلامی ایران است 

که باید انجام شود.
طرح  تدوین 1۲0  از  همچنین  جهانگیری  دکتر 
اولویت دار در حوزه اقتصاد مقاومتی به تفکیک دستگاه 
های اجرایی برای عملیاتی شدن اقتصاد مقاومتی در 
سال ۹5 خبر داد و گفت: اولویت های سال جاری در 
راستای عملیاتی شدن اقتصاد مقاومتی برای هر دستگاه 
اجرایی مشخص شده و از حراست ها  انتظار داریم 
این موضوع را در دستور کار خود قرار دهند و بصورت 

مستمر میزان پیشرفت این طرح ها را گزارش کنند.
معاون اول رییس جمهور مقابله با رانت اقتصادی و 
اطلاعاتی را یکی از ملزومات پیشرفت اقتصادی کشور 
عنوان کرد و گفت: رانت اقتصادی و اطلاعاتی نتیجه 
عدم شفافیت است و وقتی که بخش خصوصی مشاهده 
می کند که برخی افراد با استفاده از ارتباطات، یک شبه 
به درآمدهای کلان دست پیدا می کنند، مایوس می 

شود. 
وی بر لزوم مقابله با رانت های اطلاعاتی و اقتصادی 
تاکید کرد و گفت: در این زمینه باید به قانون پایبند 
باشیم و البته هرچه مداخله دولت در اقتصاد کمتر شود، 

به طور طبیعی میزان رانت نیز کمتر خواهد شد.
دکترجهانگیری همچنین بر ضرورت حذف امتیازات 
به افراد خاص و تلاش برای شفاف سازی تاکید کرد و 
گفت: اقتصاد نیازمند امنیت است و نظام و دولت باید 
امنیت سرمایه گذاری در کشور را تامین کنند چرا که 
برای اداره کشور به سرمایه گذاری بخش خصوصی و 

سرمایه گذاری خارجی به شدت نیاز داریم. 
معاون اول رییس جمهور با تاکید براینکه نیازمند 
میلیاردها دلار سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی و 
سرمایه گذای خارجی هستیم، افزود: این سرمایه گذاری 
انجام نخواهد شد مگر اینکه امنیت اقتصادی و اجتماعی 
برای سرمایه گذاران برقرار باشد و امنیت سرمایه گذاری 
در  که  کند  احساس  خصوصی  بخش  اینکه  یعنی 

جمهوری اسلامی ایران اعتبار دارد. 
وی با تاکید براینکه نباید با بخش خصوصی بی 
حساب و کتاب برخورد شود، گفت: اگر مشکلی وجود 
دارد باید با روشی برخورد شود که امنیت اقتصادی و 
اجتماعی سرمایه گذاران را برهم نزند و باید توجه داشته 
باشیم که این موضوع همانند یک شمشیر دو لبه است و 
می تواند باعث شود خدمت به ضد خدمت تبدیل شود.

دکتر جهانگیری در بخش پایانی سخنان خود با اشاره 
به اینکه فضای مجازی نقش پررنگی در جامعه امروز 
پیدا کرده است، گفت: باید از حریم افراد حفاظت شود و 

حراست ها در این زمینه نقش موثری دارند.
در این مراسم رییس سازمان حراست کل کشور نیز 
با تاکید براینکه حراست ها بصورت کامل آمادگی دارند 
که در تمامی دستگاه های کشور نقطه نظرات ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی را به منصه ظهور برسانند 
گفت: مطالبات نظام، مقام معظم رهبری و دولت از 
حراست ها جدی است و باید بیش از پیش در این زمینه 

نقش آفرین باشیم.

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,907,000یک مثقال طلا

1,132,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,100,000سکه بهار آزاد ی

11,120,000سکه امامی

5,630,000نیم سکه

2,920,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131
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با پایان رقابت کاراته کاهای 1۶ استان

بانوان کاراته کای قم به 10 مدال سبک 
کیوکوشین ماتسوشیما ایران دست یافتند

 کاراته کاهای استان قم هر ساله یک پای ثابت حضور در مسابقات کاراته قهرمانی 
سبک کیوکوشین ماتسوشیما ایران هستند و در این دوره نیز تیم اعزامی بانوان قم 
توانست با درخشش در اوزان و رده های سنی مختلف مجموعا 10 مدال این پیکارها 

را کسب کند.
این در حالی است که سبک کیوکوشین ماتسوشیما از سبک های فعال و پویای کاراته 
استان قم به شمار می رود و کاراته کاهای این سبک هر ساله با حضور در میادین مختلف 

موفقیت ها، افتخارات و مدال های متنوعی را برای ورزش قم به ارمغان می آورند.
در رقابت های سال جاری کاراته قهرمانی کشور در سبک کیوکوشین ماتسوشیما، تیم 
اعزامی کاراته قم در بخش بانوان با شرایطی مطلوب و متشکل از کاراته کاهای جوان و 
آینده دار این سبک، برای کسب موفقیت و مدال از رده های سنی مختلف به مصاف حریفان 
خود رفت.  کاراته کاهای استان قم در راه حضور در این دوره از رقابت ها کاراته کاهای سبک 
کیوکوشین ماتسوشیما قم تمرینات خوبی را در قالب اردوی آماده سازی برای حضوری 
موفق در مسابقات برگزار کرده بودند و به همین دلیل در راه کسب مدال به خوبی آمادگی 

خود را به نمایش گذاشتند. 
با هماهنگی انجام شده توسط سبک کیوکوشین ماتسوشیمای استان قم در این رقابت ها 
که با شرکت برترین های کشور به انجام رسید، تیمی کامل از کاراته کاهای قم به میدان 
رفت و در نهایت موفق به کسب مجموع 10 مدال طلا، نقره و برنز و رقم زدن یکی از 

موفق ترین ادوار حضور قم در این رقابت ها شد.
 در حالی که این رقابت ها با شرکت چهره های مطرح این سبک در سالن ورزشی شهر 
همدان به انجام رسید، کاراته کاهای استان قم با توجه به اینکه زیر نظر کادر فنی، خود را 
به خوبی برای حضوری قوی در این دوره از رقابت ها آماده کرده بودند، چهره  درخشانی به 

نمایش گذاشتند و قم را صاحب یک طلا، سه نقره و ۶ برنز این مسابقات کردند. 
در این مسابقات که در چهار رده سنی برگزار شد، تیم اعزامی سبک کیوکوشین 
ماتسوشیمای کاراته استان قم دو مربی، نمایندگان قم را در جدال با حریفان هدایت 
می کردند، یک گروه با هدایت خانم پاخره از مربیان با تجربه و قدیمی کاراته قم به 
مصاف حریفان رفت و دیگر گروه نیز با مربیگری خانم میلاد ی فر با حریفان رقابت 

کرد. 
پیکارهای کاراته بانوان سبک کیوکوشین ماتسوشیما قهرمانی کشور در همدان با حضور 
۶50 کاراته کا از 1۶ استان کشور به انجام رسید و برای تیم اعزامی قم با مربیگری خانم 
میلاد فر، در این رقابت ها حانیه شریفی، سامره سادات حسینی  و مریم عباسی صاحب 

نشان برنز شدند. 
همچنین در پایان رقابت های این دوره از بین نفراتی که با مربیگری خانم پاخره، فاطمه 
احمدی به مدال طلا دست یافت، مریم رضایی، اعظم امین و فائزه جعفری صاحب نشان 

نقره شدند و زهرا واحدی نیلوفر مرادی و مبینا عزیزی به مدال برنز دست یافتند.

رئیس هیأت ژیمناستیک استان قم خبر داد

قم صاحب 7 مدال ژیمناستیک دانش آموزان 
کشور شد

غلامرضا ملکی اظهار کرد: خوشبختانه نتیجه تلاش مربیان و اعضای تیم های اعزامی 
دانش آموزان دختر و پسر قم به مسابقات مقطع ابتدایی رشته ژیمناستیک المپیاد فرهنگی 

ورزشی دانش آموزان کشور کسب مجموع هفت مدال طلا و برنز بود.
وی یاد آور شد: تیم اعزامی قم در این رقابت ها به دو مدال طلا، یک نقره و چهار نشان 
برنز دست یافت که از این تعداد مدال، یک طلا، یک نقره و دو برنز در قسمت دختران به 
دست آمد و یک طلا و دو برنز نیز توسط پسران دانش آموز ژیمناستیک کار قم در رقابت 

با حریفان کسب شد.
کسب 2 نشان طلا، یک نقره و چهار برنز 
توسط دانش آموزان ژیمناستیک کار قم

رئیس هیأت ژیمناستیک استان قم بیان کرد: خوشبختانه علاوه بر کسب این تعداد 
مدال با ارزش، یک اتفاق مثبت و مبارک دیگر برای تیم های اعزامی ژیمناستیک 
دانش آموزان مقطع ابتدای قم در این رقابت ها رخ داد و آن، کسب جام ویژه اخلاق  توسط 
تیم ژیمناستیک دختران ابتدایی استان قم بود که آن را به تمامی دبیران عزیز تربیت بدنی 
در آموزش و پرورش و همچنین همکاران خوب در هیأت ژیمناستیک استان قم تبریک 

می گویم. 
 وی با تقدیر از زحمات و تلا ش های مربیان ژیمناستیک کاران قم در این دوره از مسابقات 
خانم ها غلامی و رفیعی پور، عنوان کرد: در پایان رقابت های پسران دانش آموز شرکت 
کننده در پیکارهای ژیمناستیک المپیاد فرهنگی ورزشی سال 1۳۹5 دانش آموزان کشور، 
در مقطع دوم ابتدایی، علی اصغر یوسفی با شایستگی در جایگاه نخست ایستاد و عنوان 
قهرمانی را به خود اختصاص داد، ضمن اینکه علی گلاب گیران و پارسا نمازی خواه دو 

نماینده دیگر تیم اعزامی از استان قم با کسب مقام سوم صاحب نشان برنز شدند.
 ملکی در ادامه به دختران مدال آور قم از پیکارهای رشته ژیمناستیک المپیاد فرهنگی 
ورزشی دانش آموزان کشور اشاره کرد و افزود: در پایان رقابت های مقطع اول ابتدایی بخش 
دختران، ستایش توکلی نماینده شایسته قم موفق به کسب یک نشان طلا و یک مقام 

دومی و نشان نقره شد. 
اختصاص جام ویژه اخلاق به دختران ژیمناستیک کار قم

 وی خاطرنشان کرد: همچنین نرگس توانایی مقام سوم و نشان ارزشمند برنز در رشته 
خرک را کسب کرد، یلدا باقریان نیز صاحب نشان برنز شد و پریناز جلیلی نیز برنز گرفت، 
ضمن اینکه این نفرات به همراه دیگر اعضای تیم قم یعنی آیدا داوود آبادی و بهار طلوعی 

کاپ ویژه اخلاق این رقابت ها را به ارمغان آوردند. 
رئیس هیأت ژیمناستیک استان قم با اشاره به کادر فنی تیم های اعزامی قم به پیکارهای 
ژیمناستیک المپیاد فرهنگی ورزشی دانش آموز کشور، بیان کرد: حسام نجارزاده به همراه 
آقایان مهره ساز، حسینی و گایینی هدایت تیم پسران و خانم ها بتول السادات رفیعی پور، 
فهیمه امیدیان و سارا غلامی مربیگری تیم دختران قم را بر عهده داشتند.  وی خاطرنشان 
کرد: مسابقات ژیمناستیک این المپیاد در هر دو بخش دختران و پسران به میزبانی شهر 
سنندج به انجام رسید و در بخش سه مدال و در بخش بانوان چهار مدال به همراه کاپ 
اخلاق به قم اختصاص یافت، در حالی که در بخش دختران مقطع اول ابتدایی ۲1 تیم 

حضور داشتند و از این عزیزان در خانه ژیمناستیک قم تقدیر شد.

ششگلانی  : 

تا دوشنبه تکلیف بازی تراکتورسازی و 
پرسپولیس مشخص می شود

جواد ششگلانی در مورد اینکه آیا شورای تامین و فرماندار نظر خود را برای برگزاری 
بازی پرسپولیس و تراکتورسازی در ورزشگاه اختصاصی تراکتورسازی اعلام کردند، گفت: 

هنوز فرماندار نظرش را اعلام نکرده و فکر می کنم این موضوع تا دوشنبه اعلام می شود. 
وی در مورد اینکه آیا زمان برگزاری جلسه در این مورد مشخص شده است، خاطرنشان 
کرد: خیر. شاید فرماندار جلسه بگذارد یا اینکه خودش نظر سایر عوامل را بگیرد و نتیجه 

نهایی را به ما اعلام کنند.
رئیس هیأت فوتبال آذربایجان شرقی در مورد اینکه آیا فرماندار به صورت شفاهی نظرش 
را اعلام نکرده است، گفت:  هنوز چیزی اعلام نکردند و خودم هم چیزی در این مورد 

نپرسیدم تا مشکلی به وجود نیاید.
وی در مورد اینکه آیا سازمان لیگ در این مورد نظرش را بیان کرده است، اظهار داشت: 

خیر سازمان لیگ نظر خاصی دراین مورد ندارد.

شرمنده، قسمت نشد در خدمت پرسپولیس باشم

ساسان انصاری رسما از پرسپولیس جدا شد
ساسان انصاری بعد از پایان جلسه یک ساعته با مسوولان پرسپولیس رسما از این تیم 

جدا شد.
 هافبک تهاجمی فصل گذشته فولاد خوزستان بعد از حضور در جمع پرسپولیس با توجه 

به نیمکت نشینی تصمیم گرفت از جمع این تیم جدا شود.
ساسان انصاری که در ۴ بازی اخیر لیگ برتر از سوی برانکو ایوانکوویچ در برنامه های 
تاکتیکی این تیم قرار نگرفته بود، در نهایت تصمیم گرفت از جمع پرسپولیس جدا شود و 

فوتبال خود را در جایی ادامه دهد که فرصت بازی به او برسد.
او دیروز با حضور در باشگاه، جلسه ای یک ساعته با مسوولان این تیم برگزار کرد و در 

نهایت موفق شد رضایتنامه اش بعد از فسخ قرارداد دریافت کند.
انصاری بعد از جدایی از این تیم خطاب به هواداران گفت: شرمنده هوادارانی شدم که در 

این مدت به خوبی پذیرای من بودم و مورد لطف آنها قرار گرفتم. 
دوست داشتم بتوانم برای این تیم که قلبا دوستش داشتم کاری کنم اما فرصت نشد در 
این شرایط در خدمت آنها باشم. مطمئن باشید روزی باز خواهم گشت و آن زمان با قدرت 

بیشتری در خدمت پرسپولیس محبوبم خواهم بود.

عبداللهی :

بعید است شهباززاده بتواند به استقلال برگردد
نصرالله عبداللهی در خصوص شایعه بازگشت سجاد شهباززاده به استقلال گفت: من 

هیچ خبری از این موضوع ندارم و فکر هم نمی کنم این موضوع درست باشد.
وی افزود: شهباززاده با تیم ترکیه ای قرارداد دارد و نمی تواند به استقلال بیاید. او در 
تیمش بازی کرده و بعید است آنها به راحتی راضی به جدایی شهباززاده شوند. چیزی که 

من می دانم این است که جدایی بازیکنی که قرارداد دارد خیلی سخت است. 
سرپرست تیم استقلال در خصوص عملکرد تیم ملی مقابل قطر هم گفت: تیم ملی اصلا 
خوب نبود و به شخصه هم ناراحت شدم و هم خوشحال! ناراحت از این بابت که خوب 

بازی نکردیم و خوشحال از این لحاظ که سه امتیاز را گرفتیم. 
وی تاکید کرد: بازی با چین بسیار سخت است و تیم ملی ما مقابل قطر خوب بازی نکرد 

و تنها شانسی که آوردیم این بود که در بازی که بد بودیم بردیم. 
عبداللهی با انتقاد از رفتار کادر فنی تیم ملی ایران گفت:واقعا وقتی صحنه ها را از تلویزیون 
دیدم خیلی ناراحت شدم و مطمئن باشید اگر این اتفاق گزارش شود AFC ما را اذیت 

می کند. 
رفتارها در جریان بازی اشکال داشت و تازه من فقط صحنه هایی را دیدم که فقط از 
تلویزیون پخش می شد. امیدوارم کادر فنی دیگر از این رفتارها نشان ندهد چون مطمئنا 

بازتاب خوبی برای فوتبال ما ندارد.

پرونده مسلمان در کمیته اخلاق بسته شد
محسن مسلمان که چندی پیش به کمیته اخلاق دعوت شده بود، پرونده اش بسته شد.

هافبک بی حاشیه چند وقت اخیر پرسپولیس که چندی پیش به کمیته اخلاق دعوت 
شده بود، بعد از استماع صحبت هایش، پرونده اش بسته شد.

مسلمان که به دلیل برخی شایعات که با واکنش شدید او همراه شده بود به این کمیته 
دعوت شده بود بعد از اینکه توضیحاتی در این باره ارائه داد، مورد قبول کمیته اخلاق واقع 

شد تا پرونده اش در این رابطه بسته و سوتفاهم برطرف شود.
محسن مسلمان که از ابتدای فصل گذشته با حضور در پرسپولیس توانسته بدون 
حاشیه به یکی از بازیکنان تاثیرگذار برانکو ایوانکوویچ تبدیل شود، با بسته شدن این 
پرونده تمرکز کامل خود را همچون گذشته روی تمرینات و بازی های سرخپوشان 

قرار داده است.

100 هزار تماشاچی آن گل را زدند

جهانبخش: با این همدلی به جام جهانی می رویم

کارشناس والیبال: 

به مربی بزرگ تر از لوزانو و سیچلو نیاز داریم

علیرضا جهانبخش گل دوم ایران را به زیبایی وارد دروازه 
قطر کرد. او درخشید تا نشان دهد در اوج دوران آمادگی است. 
درست مثل زمانی که برای آلکمار بازی می کند و می درخشد.

مهره کلیدی آلکمار، حالا نقش ویژه ای در ترکیب تیم 
ملی بر عهده گرفته. او بال راست تیم کی روش است و مامور 
راه اندازی حملات تیم ملی. زوج او و رامین رضاییان نوید 
روزهای روشن تری می دهد. بخصوص که هر دو در سن و 
سال مناسبی قرار دارند و تا سالها می توانند برای تیم ملی بازی 
کنند. جهانبخش اگر همینطور ادامه بدهد قطعا مثل آلکمار، 

در تیم ملی نیز کلیدی خواهد بود و در نقش برگ برنده.
علیرضا جهانبخش مقابل قطر نمایش درخشانی ارائه داد. 
بال راست تیم ملی هم در حمله موفق بود و هم در دفاع رامین 
رضاییان را کمک کرد. او یک گل نیز به ثمر رساند. گلی که 
درباره اش می گوید: »شاید بگویید حرف هایم کلیشه ای است 
اما گل من حاصل تلاش همه بازیکنان تیم ملی بود. همه 
زحمت کشیدند تا گل بزنم. از کریم انصاری فرد تا آندرانیک 
تیموریان. این گل را من نزدم، بلکه همه بازیکنان تیم ملی، 
مربیان و آن جمعیتی که در ورزشگاه حضور داشتند به ثمر 
رساندند. پس این گل را به نام 100 هزار نفر بنویسید نه 

علیرضا جهانبخش.«
گل جهانبخش یک گل اروپایی بود. از آن گل هایی که هم 
زیبا است و هم فنی. او در این باره می گوید: »همه می گویند 
گل ات اروپایی بود و خیلی زیبا. اگر بخواهم در حد یک جمله 
درباره این گل صحبت کنم باید بگویم که خیلی خوشحالم و 
از صمیم قلب شاد چون با این گل و البته گلی که رضا قوچان 
نژاد به ثمر رساند توانستیم قطر را شکست بدهیم و گام اول 
را در مسابقات مقدماتی جام جهانی محکم برداریم. با این سه 

امتیاز شرایط برای ما مقابل چین ایده آل تر است.«
انجام  خاصی  صحبت  داور  قضاوت  درباره  جهانبخش 
نمی دهد: »از وقتی فوتبال را حرفه ای دنبال کردم هرگز درباره 
قضاوت داور حرفی نزده ام. دوست ندارم وارد این حواشی 
شوم. تمرکزم را می گذارم روی مسائل فنی و سعی می کنم 
به بهترین شکل دستورات کادر فنی را در زمین پیاده کنم. 
رضایت کادر فنی و مردم مهم ترین هدفم در طول بازی است 

و این بار هم امیدوارم همه از عملکرد من راضی باشند.«
جهانبخش گل خود را به هوادارانی تقدیم می کند که در 

ورزشگاه حاضر شدند تا تیم ملی را تشویق کنند:»از اول 
مسابقه تلاش کردم که خودم را به خوبی نشان بدهم و 
خداراشکر توانستم گل دوم را بزنم. گلم را به هواداران و آنهایی 
که در ورزشگاه بودند تقدیم می کنم. آنها آمدند و با حضور 
پررنگ خود نشان دادند که به تیم ملی علاقه مندند. امیدوارم 
حضور آنها فقط مختص به این بازی نباشد و در دیدارهای 
آینده هم چنین جمعیتی را در ورزشگاه ببینیم و حریفان 
را با حمایت آنها شکست بدهیم. بی شک حضور هواداران 
پرشمار در ورزشگاه آزادی هم می تواند روی عملکرد مثبت ما 
تاثیر بگذارد و هم روی حریف اثر منفی. پس به عنوان یکی از 
بازیکنان تیم ملی وظیفه ام است از هواداران تشکر  کنم که به 

ورزشگاه آمدند و ما را حمایت کردند.«
جهانبخش خیلی زود بازی مقابل قطر را فراموش کرده و 
به فکر تقابل با چین است:»از امروز به فکر بازی مقابل چین 
هستیم، چون این تیم حریف قدرتمندی است. همانطور که 
می دانید لیگ چین از چند سال قبل سرمایه گذاری را آغاز 
کرده و پای بازیکنان مطرح فوتبال دنیا به لیگ حرفه ای این 
کشور باز شده. فوتبال در چین و بخصوص تیم ملی اش به 
همین دلیل پیشرفت کرده و حضور در جام جهانی هم یکی از 

اهداف حریف آینده تیم ملی است. سه، چهار روز وقت داریم تا 
برای بازی مقابل چین آماده شویم. با توجه به شکست نزدیک 
چین مقابل کره جنوبی، احساس می کنم بازی حساس و 
سختی پیش رو داریم اما برای کسب امتیاز به زمین می رویم 
و تمام سعی مان این است تا با دست پر به ایران برگردیم. کادر 
فنی هم چین را آنالیز کرده و نقاط ضعف و قوت این تیم را 
برای ما توضیح داده تا با آگاهی کامل وارد زمین شویم و از 

چین امتیاز بگیریم.«
علیرضا  صمیمی  دوستان  از  یکی  نژاد  قوچان  رضا 
جهانبخش است. بال ایرانی آلکمار درباره گلی که قوچان نژاد 
به ثمر رساند اینگونه صحبت می کند: »نه تنها رضا بلکه همه 
بازیکنان تیم ملی دوستان صمیمی من هستند. اگر سری به 
اردو و تمرینات تیم ملی بزنید خیلی زود به این نکته می رسید 
که برای بازیکنان، تنها صعود اهمیت دارد. فرقی نمی کند کدام 
بازیکن در زمین باشد و کدام روی نیمکت. به شادی پس 
از گل های مان مقابل قطر دقت کنید. همه در آغوش هم 
هستیم. هم پستی ها از یکدیگر حمایت می کنند و این یعنی 
همدلی. همان مساله ای که می تواند ما را برای رسیدن به جام 

جهانی کمک کند.«

کارشناس والیبال گفت: نمی توان انتظار داشت که تیم ملی در همه بازی ها خوب باشد، اما 
نوسان تیم   ملی در بازی های المپیک زیاد بود.

ابراهیم وطن پرست درباره عملکرد تیم   ملی والیبال در  المپیک ۲01۶ ریو، اظهار کرد: 
عملکرد ما در مرحله گروهی المپیک به شکلی بود که توانستیم از گروه مان صعود کنیم. گروهی 
هم که ایران در آن حضور داشت به نسبت آسان تر از گروه یک بود. تیم های مصر و کوبا را 
باید شکست می دادیم که این اتفاق رخ داد، اما برابر تیم های عنوان دار خوب نبودیم. البته 
در سه ست برابر لهستان و یک ست برابر ایتالیا خوب عمل کردیم، ولی  آنچه انتظار داشتیم 

را در تیم ندیدیم.
وی در ادامه افزود: ما به عنوان تیم چهارم راهی دور دوم شدیم و باید به این نکته توجه 
کنیم که اگر در گروه یک بودیم شاید صعود نمی کردیم. تیمی مثل فرانسه که قدرتمند بود 
نتوانست از گروه اول صعود کند و حذف شد. به  هر حال این موضوع برای ما موفقیت آمیز 

بود. برابر آرژانتین خوب نبودیم و برابر لهستان هم بازگشت خوبی داشتیم. این انتظار را هم 
نمی توان داشت که تیم همیشه در اوج باشد  ولی نوسان تیم در  المپیک زیاد بود. به مانند 
بازی با ایتالیا که در ست اول خوب بودیم، اما در ادامه بازی بد کار کردیم. در هر صورت عملکرد 

تیم باید به خوبی آنالیز شود.
کارشناس والیبال درباره عملکرد لوزانو، گفت : در این مدت من چیز خاصی را از لوازنو ندیدم. 
شاید هم برای اجرای تفکراتش فرصت زیادی نداشته است. این که بگوییم با لوزانو به المپیک 
رفتیم درست نیست. این کاری بود که حدود پنج یا شش سال است، در انتظارش بودیم. 
فدراسیون و انگیزه بازیکنان عامل اصلی این صعود بود و ما با هر مربی می توانستیم صعود کنیم. 

به  هر حال نمی توان همه اینها را به پای لوزانو نوشت.
او در ادامه افزود: قرارداد فدراسیون با لوزانو کاملا منطقی بود و الان زمان ارزیابی است. اگر 
می خواهیم به جایگاه های بالاتر برسیم باید از گزینه های دیگر استفاده کنیم. شاید برای انتخاب 
لوزانو زمان کافی وجود نداشت و مربیان درگیر بودند اما الان می توانیم برنامه ریزی خوبی برای 

چهار سال آینده داشته باشیم و این ظرفیت را داریم که با تجربه این المپیک موفق باشیم.
وطن پرست  درباره احتمال انتخاب "خوان سیچلو" به عنوان سرمربی تیم   ملی والیبال، 
گفت : برای این که بخواهیم به  المپیک برویم و خوب کار کنیم به مربی بزرگتر احتیاج داریم. 
باید مربی بزرگ داشته باشیم. روس ها باز هم به سراغ "آلکنو" رفتند چرا که یک بار با این مربی 
قهرمان المپیک شدند. مربی هم سهم خیلی زیادی دارد و مربی ایران باید جزو 10 مربی برتر 
دنیا باشد. مربی به مانند خولیو ولاسکو در تیم   ملی ایران و حتی آرژانتین تاثیر زیادی دارد و با 
تجربه خودش باعث پیشرفت این  دو تیم شد. حتی "رزنده" برزیلی هم تاثیر فراوانی داشت و 

این ثابت می کند در یک تیم مربی تا چه اندازه مهم و تاثیرگذار است.
او در ادامه افزود: مربی باید مقبولیت داشته باشد. با توجه به شناختی که از بازیکنان و فضای 
والیبال ایران دارم باید مربی انتخاب کنیم که از لحاظ مدیریتی قدرتمند باشد. مسائل فنی شاید 
مهم باشد، اما کافی نیست. ویژگی مدیریت روانی ولاسکو بسیار عالی بود و مربی با ویژگی های 

او می تواند به ایران کمک کند.

او در پایان گفت : ما اول راه هستیم و باید با این  المپیک تجربه مان بالاتر برود، اما این که 
بگوییم چون یک  المپیک را تجربه کردیم همه چیز تمام است ، درست نیست. ما بهترین 

پاسور و مدافع را داریم، اما نقاط ضعفی هم داریم.

افزایش سهمیه ورزش قم در پارالمپیک ۲01۶ گزارش می دهد

افزایش سهمیه قم به 3 ورزشکار

گزارش از رضا جعفری

در حالی که ورزشکاران جانباز و معلول کشورمان در 
1۲ رشته  ورزشی در قالب کاروان فرهنگی ورزشی منا 
راهی رقابت های ورزشی پارالمپیک ۲01۶ ریودوژانیرو 
برزیل می شوند، قم پیش از این دو سهمیه در رشته های 

بسکتبال با ویلچر و والیبال نشسته کسب کرده بود.
اما بعد از ا اعلام رسمی کمیته بین المللی پارالمپیک، 
تیم ملی فوتبال هفت نفره ایران نیز پارالمپیکی شد، 
 تیمی که به عنوان قهرمان قاره آسیا جواز حضور در 
بازی های پارالمپیک ریو را کسب کرد تا بدین شکل هم 
سهمیه کاروان ورزشی ایران در این بازی ها افزایش یابد 
و هم قم از یک سهمیه دیگر در این رخداد بزرگ ورزش 

جهان در سال 1۳۹5 برخوردار شود.
اعزام 111 ورزشکار در 1۲ رشته به پارالمپیک ۲01۶

در حالی که بازی های پارالمپیک ۲01۶ در روزهای 
هفدهم تا بیست و هشتم شهریور ماه به میزبانی شهر 
ریودوژانیرو کشور برگزار می شود، سهمیه های کاروان 
فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین کشورمان با عنوان 
کاروان منا از ۹۷ سهمیه به 111 سهمیه افزایش پیدا 

کرد.
به سبب قطعی شدن حضور تیم فوتبال هفت نفره 
معلولین در ترکیب کاروان اعزامی پارالمپیک ایران به 
بازی های ریو ۲01۶، سهمیه های ایران به 111 ورزشکار 
افزایش یافت و سه رقمی شد تا قم نیز بعد از رشته های 

والیبال نشسته و بسکتبال با ویلچر، در رشته فوتبال 
هفت نفره نیز در این بازی ها نماینده داشته باشد.

بدین ترتیب ملی پوشان جانباز و معلول کشورمان در 
رشته های دو و میدانی، وزنه برداری، والیبال نشسته بانوان 
و آقایان، تیراندازی با کمان، تیراندازی، جودو، فوتبال پنج  
نفره، بسکتبال با ویلچر، شنا، قایقرانی، دوچرخه سواری و 
فوتبال هفت نفره راهی بازی های پارالمپیک ریو شدند.

 گلستانی، محمدنژاد و جمالی
 3 نماینده قم در ریو

نخستین نماینده ورزش جانبازان و معلولین استان 
قم در رشته والیبال نشسته، حسین گلستانی بود که 
بعد از کسب افتخارات متعدد در رقابت های لیگ برتر 
والیبال نشسته باشگا های کشور، جام باشگاه های آسیا، 
جام باشگاه های جهان، قهرمانی آسیا، قهرمانی جهان و 
جام بین قاره ای، به افتخار حضور در پارالمپیک نیز دست 

یافت.
دومین نماینده ورزش جانبازان و معلولین استان قم 
در رشته بسکتبال با ویلچر، محمد محمدنژاد بود که 
بعد از انتخاب به عنوان یکی از پنج ستاره بازی های 
جهانی ۲01۳، قهرمانی بازی های پاراآسیایی ۲01۳ 
و موفقیت های متعدد در لیگ های بسکتبال با ویلچر 
کشور با تیم ایثار قم، همراه با تیم ملی بسکتبال با ویلچر 

جواز حضور در پارالمپیک را به دست آورد.
اما سومین نماینده ورزش جانبازان و معلولین قم 
در راه اعزام به بازی های پارالمپیک ۲01۶ ریودوژانیرو 

برزیل، یک فوتبالیست توانمند به نام مهدی جمالی 
است، بازیکنی که در ترکیب تیم ملی فوتبال هفت نفره 
کشورمان در رقابت های قهرمانی آسیا و جهان بارها 

خوش درخشیده است.
راهیابی ایران به بازی های پارالمپیک 2016 به 

عنوان قهرمان فوتبال هفت نفره آسیا
عنوان  به  کشورمان  نفره  هفت  فوتبال  ملی  تیم 
قهرمانی آسیا و قهرمان اخیر مسابقات انتخابی جهان 
در آخرین روزها به دلیل تغییراتی که توسط کمیته 
بین المللی پارالمپیک ایجاد شد، سهمیه حضور در این 
رویداد مهم سال جاری را کسب کرد و به کاروان اعزامی 

ایران به این بازی ها ملحق شد.
در واقع بعد از کنار گذاشتن کشور روسیه از بازی های 
پارالمپیک ریودوژانیرو و جایگزین کردن ورزشکاران 
دیگر کشورها به جای نمایندگان این کشور، برای رشته 
فوتبال هفت نفره نیز دو شاخص در نظر گرفته شد تا 
جایگزین تیم ملی فوتبال هفت نفره روسیه مشخص 

شود.
ابتدا رتبه جهانی و سپس جایگاه تیم ها در قاره برای 
انتخاب جانشین روسیه مورد بررسی قرار گرفتند و 
بدین ترتیب تیم ملی فوتبال هفت  نفره ایران که مقام 
قهرمانی قاره آسیا را دارد و در مسابقات اخیر انتخابی 
قهرمانی جهان در کشور دانمارک نیز عملکرد مثبتی از 
خود به نمایش گذاشت و قهرمان شد به عنوان جایگزین 
تیم روسیه به بازی های فوتبال هفت نفره پارالمپیک 

۲01۶ راه یافت.
بر این اساس ملی پوشان فوتبال هفت نفره کشورمان 
که در بین آنها مهدی جمالی ملی پوش استان قم نیز 
حضور دارد بلافاصله اردوی آماده سازی خود را زیر نظر 
کادر فنی تشکیل دادند تا تمرینات خود را با انگیزه 
بیشتری دنبال کرده و در باز های پارالمپیک حضور 

موفقی داشته باشند.
بدرقه ملی پوشان پارالمپیکی کاروان منا 

در راه سفر به برزیل
این در حالی است که تیم ملی فوتبال هفت نفره 
کشورمان در بازی های پارالمپیک ۲01۶ ریودوژانیرو 
برزیل با هدایت امین الله مانی به عنوان سرمربی، احمد 
جان علی به عنوان مربی و اردشیر ماهینی به عنوان 

سرپرست برابر حریفان خود صف آرایی خواهد کرد.
منا  ورزشی  فرهنگی  کاروان  رسمی  بدرقه  آیین 
ایران  اعزامی  از ورزشکاران جانباز و معلول  متشکل 
به بازی های پارالمپیک ۲01۶ ریودوژانیرو برزیل روز 
چهارشنبه دهم شهریور ماه با حضور مسوولان ورزش 
کشور در فدراسیون ورزش های جانبازان و معلولین 

برگزار شد.
در این مراسم وزیر ورزش و جوانان، مسوولان کمیته 
ملی المپیک و پارالمپیک، سازمان حج و اوقاف و جمعی 
دیگر از متولیان حضور داشتند و ورزشکاران اعزامی به 
بازی های پارالمپیک را در 1۲ رشته ورزشی متشکل از 

111 نفر برای حضور در این بازی ها بدرقه کردند.
ملی پوش فوتبال قم کاندیدای بهترین بازیکن 

ماه آگوست جهان
مهدی جمالی ملی پوش قمی تیم ملی فوتبال هفت 
نفره کشورمان پیش از اینکه همراه با تیم ملی فوتبال 
راهی بازی های پارالمپیک ۲01۶ ریودوژانیرو برزیل 
شود، به عنوان یکی از چهار کاندیدای ورزشکار برتر 

جهان در ماه آگوست ۲01۶ معرفی شد.
این در حالی است که مهدی جمالی در مسابقات 
انتخابی جام جهانی فوتبال هفت نفره که مرداد ماه 
به میزبانی قاره اروپا و در دانمارک برگزار شد یکی از 
بهترین های تیم ملی فوتبال ایران بود که توانست تعداد 
1۲ گل برای تیم ملی به ثمر برساند و یکی از ارکان 
اصلی قهرمانی ایران و راه یافتن تیم ملی به رقابت های 

جام جهانی ۲01۷ بود.
آگوست، سه  ماه  ورزشکار  انتخاب  نظرسنجی  در 
کاندیدای دیگر یعنی هانا کاکرافت از بریتانیا در رشته 
دوی ۸00 متر زنان، اکرم گوندوگدو از ترکیه در رشته 
گلبال مردان و هاینریش پوپو ورزشکار پرش طول کشور 
آلمان نیز حضور دارند و یکی از آنها انتخاب خواهد شد.

قهرمانی جمالی در مسابقات انتخابی
 جام جهانی فوتبال هفت نفره

رقابت های فوتبال هفت نفره انتخابی قهرمانی جهان 
مرداد ماه امسال به میزبانی کشور دانمارک به انجام 
رسید و 1۳ تیم در چهار گروه مقدماتی بازی ها را آغاز 

کردند، در حالی که تیم ملی فوتبال هفت نفره کشورمان 
در گروه سوم با تیم های ملی ایرلند و آلمان هم گروه بود.

در شرایطی که تا قبل از این بازی ها تعداد هشت 
تیم مجوز حضور در مسابقات جام جهانی ۲01۷ فوتبال 
هفت نفره معلولین در کشور آرژانتین را به دست آورده 
بودند و هشت تیم دیگر نیز از مسابقات انتخابی دانمارک 
به دریافت مجوز حضور در مسابقات جهانی  موفق 
می شدند، ایران عنوان قهرمانی این بازی ها را کسب کرد.

تیم ملی فوتبال هفت نفره کشورمان در نخستین 
دیدار مرحله گروهی مقابل تیم ملی آلمان به میدان 
رفت و به پیروزی جالب هفت بر یک دست یافت و 
در این دیدار مهدی جمالی ملی پوش فوتبال استان قم 
ستاره تیم ملی بود و به تنهایی چهار بار دروازه حریف را 

باز کرد تا بهترین بازیکن تیم ملی لقب بگیرد.
این در حالی است که تیم ملی کشورمان با ترکیب 
بابک صفری، حسین صفری، مهدی جمالی، حسین 
امجدیان،  امیر  بهنام سهرابی، جاسم بخشی،  تیزبر، 
احسان معصوم زاده، صادق حسنی، حمید فتحی نژاد، 
ناصر اکبرپور، لطف الله جنگجو، محمد خراط و مسلم 

خزاعی به مصاف حریفان رفت.
راهیابی جمالی به مسابقات جهانی 2017 با 

کسب عنوان آقای گلی
ملی پوشان تیم فوتبال هفت نفره کشورمان دومین 
پیروزی پر گل خود در رقابت های مرحله گروهی را نیز 
با نتیجه جالب توجه هفت بر دو برابر تیم ملی ایرلند 
شمالی به دست آوردند و در این دیدار بار دیگر مهدی 
جمالی بهترین بازیکن ایران بود که توانست به تنهایی 
سه بار دروازه ایرلند را باز کند و راهی مرحله بعد و 

مصاف با تیم ملی استرالیا شود.
ملی پوشان کشورمان با نتیجه قاطع ۶ بر صفر تیم 
ملی فوتبال هفت نفره استرالیا را نیز مغلوب کرده و به 
نیمه نهایی راه یافتند در حالی که در جدال با تیم ملی 
استرالیا، مهدی جمالی یک گل زد و بازی بعدی تیم 
ملی در نیمه نهایی برابر تیم ملی پرتغال انجام شد که 

ایران پنج بر یک حریف را در هم کوبید.
تیم ملی فوتبال هفت نفره کشورمان در دیدار نهایی 
مسابقات انتخابی جام جهانی فوتبال هفت نفره معلولین 
در شهر وجن کشور دانمارک برابر تیم ملی اسکاتلند با 
نتیجه قاطع چهار بر صفر صاحب برتری شد و ضمن 
قهرمانی، سهمیه حضور در مسابقات  کسب عنوان 

جهانی ۲01۷ آرژانتین را نیز کسب کرد.
یکی از گلزنان تیم ملی کشورمان در این دیدار مهدی 
جمالی بود و تیم ملی ایران با پنج پیروزی متوالی در 
مراحل مقدماتی، حذفی و نهایی توانست ضمن کسب 
عنوان قهرمانی، هم سهمیه حضور در بازی های جهانی 
به  آن  از  بعد  هم  و  کند  کسب  را  آرژانتین   ۲01۷
باز ی های پارالمپیک ریودوژانیرو ۲01۶ راه یابد، ضمن 
اینکه مهدی جمالی ملی پوش فوتبال معلولین قم با 1۲ 

گل عنوان آقای گلی این رقابت ها را کسب کرد.
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راهکاری نوین برای کاهش مرگ سلول های پرتوان انسانی در محیط کشت

محققان پژوهشگاه رویان در مطالعات اخیر خود 
توانستند با استفاده از یک ترکیب دارویی، سلول های 
بنیادی را در محیط های آزمایشگاه بدون تغییر ماهیت 
بنیادی آنها، زنده نگه دارند؛ این موفقیت مسیر آنها را 
به سمت توسعه فعالیت های آزمایشگاهی و همچنین 
کاربرد این سلول ها در حوزه کلینیک هموار خواهد 

کرد.
دکتر کامران قائدی، مجری طرح با اشاره به مطالعات 
خود در حوزه فاکتور PPARgamma گفت: این فاکتور 
مولکولی، یک فاکتور کپی برداری است که موجب کپی 

برداری از ژن ها می شود.
از مولکول ها می توانند  تعدادی  این که  بیان  با  وی 
موجب فعال و یا غیر فعال شدن این فاکتور شوند، 
اظهار کرد: یکی از این فاکتورهایی که مطالعات ما بر آن 
متمرکز شده بود، »پیوگلیتازون« )Pioglitazone( است 

که موجب فعال شدن فاکتور PPARgamma می شود.
این محقق عنوان این تحقیقات را »استفاده از داروی 
پیوگلیتازون برای زنده ماندن بهتر سلول های بنیادی 
انسانی« ذکر کرد و یادآور شد: برای استفاده از سلول های 
کلینیکی  درمان  در  انسانی(  )پرتوان  انسانی  بنیادی 
ناگزیر هستیم سلول های بنیادی انسانی را دست ورزی 
کنیم؛ ولی سلول های بنیادی انسانی در آزمایشگاه مدت 
زیادی زنده نمی مانند و از بین می روند و اگر بخواهیم 
این سلول ها را به صورت منفرد نگهداری کنیم، به بقای 
آنها محدود می شود. مجری طرح خاطرنشان کرد: بر 
این اساس در این طرح از داروی پیوگلیتازون استفاده و 
مشاهده کردیم سلول های بنیادی انسانی منفرد توانستند 
به راحتی زنده بمانند؛ ضمن آن که خصوصیت بنیادی 
بودن آنها نیز تغییر نکرد. قائدی اضافه کرد: دستاوردهای 
این تحقیقات این امیدواری را به ما می دهد که می توانیم 

کشت های  برای  بنیادی  سلول های  از  آزمایشگاه  در 
سلولی طولانی مدت استفاده کنیم، بدون آن که شاهد 

نابودی سلول های بنیادی انسانی باشیم.
دوام  بر  دارو  این  اثر  مکانیزم  بیان  به  محقق،  این 
سلول های بنیادی در آزمایشگاه پرداخت و توضیح داد: 
  PPARgamma این دارو از طریق فعال کردن فاکتور
  E-cadheri موجب می شود که دو فاکتور دیگر به نام های
و بتا-کتنین از داخل هسته به طرف اسکلت سلولی 
مهاجرت کنند و این امر موجب زنده ماندن سلول های 

بنیادی انسانی در محیط های کشت خواهد شد.
به گفته وی، با این روش سلول های بنیادی به آسانی 
به محیط کشت متصل می چسبند و از محیط تغذیه 

می کنند و از بین نمی روند.
این محقق پژوهشگاه رویان استفاده از این دارو را در 
زمان جداسازی سلول های بنیادی از یکدیگر دانست 
انسانی  بنیادی  سلول های  که  همانطور  داد:  ادامه  و 
را منفرد می کنیم، داروی پیوگلیتازون همراه با یکی 
دو فاکتور دیگر و با غلظت های مشخص وارد محیط 
بر  این روش  کشت می شوند. وی خاطر نشان کرد: 
روی چندین رده سلولی مورد آزمایش قرار گرفت و 
پاسخ های دریافت شده یکسان بوده است. قائدی تاکید 
کرد: استفاده از پیوگلیتازون همراه با ترکیب دارویی مهار 
کننده ROCK آپاپتوز )مرگ سلولی( سلول ها را کاهش 
داده و کلونی زایی )جداسازی سلولی( را نسبت به زمان 
استفاده از تنها مهار کننده ROCK دو تا ۳ برابر افزایش 

داده است.
مجری طرح ابراز امیدواری کرد که این تحقیقات ادامه 
یابد تا بتوانند از سلول های بنیادی انسانی در محیط های 
کلینیکی  کاربردهای  برای  و همچنین  آزمایشگاهی 

استفاده کنند.

توصیه کارشناسان؛

ویتامین های تقویت کننده 
قدرت مغز را بشناسید

مغز انسان عضو پیچیده ای است که نیاز به مواد مغذی متفاوتی برای عملکرد بهتر دارد. 
به گزارش  مهر، مطالعات نشان داده است که کمبود مواد مغذی در ابتلا به اختلالات 
روانشناختی، زوال شناختی ناشی از سن، و اختلالات رشدی نقش دارد. طبق یافته های 
مطالعاتی، افزایش مصرف مواد مغذی حفاظت کننده مغز موجب بهبود ابعاد مختلف عملکرد 
شناختی نظیر یادگیری و حافظه می شود. در ادامه به ۶ ویتامین و مواد معدنی ضروری برای 

مغز سالم اشاره می شود.
)B1 1- تیامین )ویتامین

ویتامین گروه B نقش مهمی در سلامت مغز دارد. تیامین یکی از ویتامین های گروه 
B است که به وفور در بافت عصبی و مغز یافت می شود. این ویتامین نقش مهمی در 
هدایت محرک های عصبی دارد. بعلاوه فقدان شدید این ویتامین می تواند منجر به سندروم 
کورساکوف شود؛ این سندروم، اختلال مزمن حافظه است که اغلب در افراد الکلی و افراد مبتلا 

به بیماری های نظیر ایدز مشاهده می شود.
)B9 2- اسید فولیک )ویتامین

اسید فولیک به ترکیبات متفاوتی موسوم به فولات اشاره دارد و از طریق مواد خوراکی 
مختلفی نظیر اسفناج، مارچوبه و عدس قابل حصول است. نیمی از محل ذخیره این ویتامین 
در کبد است، به همین دلیل، اسیب به کبد می تواند منجر به کمبود چندین ویتامین کلیدی 
B شود. اسید فولیک نقش مهمی در سنتز اسیدهای آمینه و تشکیل بافت عصبی دارد. 
متابولیسم اسید فولیک به شدت وابسته به منبع سایر ویتامین های گروه B است. کمبود این 
ویتامین و سایر ویتامین های B با بروز مشکلات رشدی در کودکان مرتبط است. همچنین 
مطالعه بر روی موش های مسن ها نشان می دهد که چطور مصرف مکمل های اسید فولیک 

به مدت ۸ هفته منجر به بهبود حافظه شدند.
)C 3- اسید اسکوربیک )ویتامین

بالاترین محل تجمع این ویتامین ضروری در مغز، مخصوصا غده هیپوفیز، یافت می شود. 
مقادیر بالای این آنتی اکسیدان قوی در مرکبات و سبزیجات سبز یافت می شود. ویتامین 
C در سنتز دوپامین انتقال دهنده عصبی مهم است، اما از مغز هم در مقابل فشار اکسایشی 
حفاظت می کند. از آنجائیکه این ویتامین در بدن قابل ذخیره نیست، لازم است که روزانه در 

حدود ۹0mg از طریق مصرف مواد خوراکی به بدن برسد.
4- کلسیم

کلسیم از جمله مواد معدنی ضروری برای عملکرد مغز سالم است. نقش محوری به عنوان 
پیام رسان سلول عصبی ایفاء می کند. همچنین انتقال عصب را تنظیم کرده و تحریک پذیری 
عصبی را کنترل می کند. میزان پایین این ماده معدنی ضروری معمولا نادر است چراکه 

استخوان ها منبع ذخیره این ماده معدنی به شمار می آیند.
5- منیزیم

منیزیم برای تبدیل بسیاری از ویتامین های گروه B به شکال فعال شان اهمیت دارد. به 
عبارت دیگر مصرف هر نوع مکمل ویتامین به تنهایی و بدون مصرف منگنز و سایر مواد معدنی 
بیفایده است چراکه ترکیب اینها عملکرد مغز را بهتر می کنند. یک تحقیق نشان می دهد 
مدیریت مصرف مکمل های منیزیم بر روی موش های مسن موجب بهبود حافظه کاری و 
بلندمدت می شود. منیزیم در غشای سلولی برای انتقال محرک ها هم مهم است. وانگهی 
برای پیشگیری از تحریک پذیری سیستم عصبی به مقادیر ایده آل منیزیم و کلسیم نیاز است. 

کمبود هر یک از اینها می تواند منجر به مشکلات عصبی شود.
6- زینک )روی(

زینک با مقادیر بالا در نورون های حاوی زینک که منحصرا در پیش مغز یافت می شوند، 
وجود دارد. دانشمندان نمی دانند زینک چه نقشی در حفظ سلامت مغز دارد، اما کمبود آن 
با نارسایی های روانشناختی و عصب شناختی مرتبط است. به عنوان مثال، تغییر در حالت 
تعادل زینک در بیماری پارکینسون و آلزایمر مشاهده می شود. مواد خوراکی مملو از زینک 

شامل تخم کدوتنبل، گوشت گوساله، و میگو است.

 از گوش پاک کن استفاده نکنید!
یک جراح و متخصص گوش، حلق و بینی گفت: خارش و درد مهمترین علائم عفونت های 
گوش خارجی هستند. حسن ملیحی جراح و متخصص گوش، حلق و بینی ؛ عفونت های 
گوش خارجی را از شایع ترین عفونت ها به ویژه در فصل تابستان خواند و افزود: بسیاری از 
این عفونت ها در تابستان به دلیل شنا کردن در آب های آلوده بروز می کنند. وی با اشاره 
به ترشح ماده ای به نام واکس با خاصیت اسیدی و تلخ مزه در گوش خارجی، ادامه داد: این 
محیط اسیدی گوش خارجی از رشد باکتری ها  و ورود حشرات در آن جلوگیری کرده ولی 
در صورتی که فرد سعی در شستن گوش با صابون و شامپو داشته باشد به دلیل قلیایی بودن 
آنها اکوسیستم گوش بهم خورده و مستعد بروز عفونت می شود. این جراح و متخصص گوش، 
حلق و بینی غضروفی بودن قسمت خارجی گوش را موثر در تشدید دردهای عفونت این 
بخش دانست و اظهار کرد: خارش و درد از جمله علائم عفونت های گوش خارجی بوده ولی 
دردهای ناحیه گلو، دندان ومفصل فک برای تشخیص عفونت گوش نیز باید به طور دقیق 
بررسی شود. وی افراد دارای بیماری های زمینه ای، مصرف کنندگان داروهای ضد ایمنی و 
همچنین افرادی که جراحی پیوند اعضا داشته اند را در معرض ابتلا به عفونت های بدخیم 
گوش معرفی کرد و ادامه داد: در صورت عدم بهبود عفونت های بدخیم گوش به درمان های 
معمولی ، این بیماران نیاز به  بستری شدن در بیمارستان و دریافت درمان های جدی دارند. 
ملیحی ضمن هشدار از مصرف وسایل خارجی مثل گوش پاک کن و غیره برای تمیز کردن 
گوش، تصریح کرد: برای خشک کردن گوش، استفاده از سشوار در دمای معمولی تنها راه 
پیشنهادی در جهت رعایت بهداشت گوش و پیشگیری از بروز عفونت است. وی ۹0 درصد 
گوش دردها را ناشی از دستکاری گوش توسط وسیله خارجی دانست و یادآور شد: هرچند 
بسیاری از عفونت ها خطرناک نیستند ولی وجود تومورهای بدخیم نیز نباید از دید پزشکان 

دور بماند و تشخیص آن نیاز به معاینه دقیق و توجه به علائم عفونت دارد.

گروه های پرخطر واکسن آنفلوآنزا بزنند
دبیر انجمن داروسازان ایران در آستانه فصل پاییز و با اشاره به نوسانات دمای هوا و احتمال 
شیوع سرماخوردگی، نسبت به مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها هشدار داد و در عین حال به 
گروه های در معرض خطر توصیه کرد که در آستانه فصل سرد سال نسبت به واکسیناسیون 
آنفلوآنزا اقدام کنند. دکتر سید مهدی سجادی ، با اشاره به نوسانات دمای هوا و احتمال شیوع 
سرماخوردگی اظهار داشت: متاسفانه مردم بر اساس یک باور کاملا غیر علمی به محض بروز 
علائم سرماخوردگی به سراغ آنتی بیوتیک ها می روند. این درحالی است که مصرف انواع 
آنتی بیوتیک به هیچ وجه کمکی به درمان سرماخوردکی نمی کند. به گفته سجادی، مصرف 
خودسرانه آنتی بیوتیک ها نه تنها فایده ای برای بدن ندارد، بلکه فرد را دچار عوارض ناشی از 
مصرف آن و مقاومت آنتی بیوتیکی می کند. وی با اشاره به ضرورت واکسیناسیون علیه آنفلوانزا 
بویژه برای گروه های پرخطر ادامه داد: معمولا هر ساله از نیمه شهریور ماه، توزیع واکسن 
آنفلوانزا شروع می شود و افراد در معرض خطر بهتر است به جای دل بستن به مصرف آنتی 
بیوتیک ها، آگاهانه نسبت به واکسیناسیون علیه آنفلوانزا اقدام کنند. البته بازهم نکته قابل توجه 
آن است که این واکسن برای ایجاد ایمنی مقابل سرماخوردگی نیست و نباید این دو بیماری 
را یکسان تصور کرد. دبیر انجمن داروسازان ایران اضافه کرد: میان علائم سرماخوردگی و 
آنفلوانزا اختلاف زیادی وجود دارد. علایم آنفلوانزا معمولا به صورت تب ناگهانی، احساس لرز، 
گاهی لرز واقعی، درد کلی بدن، سرفه، ترشحات توام با خلط، درد پشت قفسه صدری، درد 
دور چشم در مواردی درد مفاصل و نیز کوفتگی بدن و ضعف و بی حالی شروع می شود. از 
علایم دیگر این بیماری آبریزش از بینی و گلو درد است و در برخی از موارد افراد دچار اسهال 
و استفراغ نیز می شوند. به گفته سجادی، ابتلا به آنفلوانزا در افراد دچار بیماری های زمینه ای 
نظیر بیماری های قلبی، ریوی یا حتی دیابت ممکن است سبب تشدید بیماری های آنان شود. 
به همین دلیل در فصول سرد که ابتلا به آنفلوانزا شایع تر است، شاهد افزایش میزان بستری 
این افراد در بیمارستان ها هستیم. به همین جهت به این افراد توصیه می شود که نسبت به 
واکسیناسیون اقدام کنند. وی با تاکید مجدد بر خودداری از مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها 
ادامه داد: اما یکی از موارد مهم و قابل توجه در خصوص این افراد، مصرف خودسرانه آنتی 
بیوتیک ها است. اگر استفاده از آنتی بیوتیک در این افراد ضرورت داشته باشد، حتما باید از 
سوی پزشک متخصص تجویز شود. سجادی تصریح کرد: مصرف نابجای آنتی بیوتیک در این 
افراد، سلامت آن ها را در معرض خطر جدی قرار می دهد. ضمن اینکه سبب ایجاد مقاومت 

نسبت به آنتی بیوتیک می شود که بسیار خطرناک است.

یک متخصص اطفال  مطرح کرد :

خمیر بازی بچه ها
 عامل بی خوابی و مشکلات تنفسی

یک متخصص اطفال به مضرات خمیر بازی و خطراتی که متوجه کودکان می کند، پرداخت 
و به والدین در مورد این نوع از اسباب بازی ها هشدار داد. عباس مومن زاده متخصص اطفال 
؛ گفت: خمیر بازی حاوی مواد خطرناک و مضری برای سلامتی کودکان است و والدین باید 
مراقب اثرات منفی آن باشند.مومن زاده با بیان اینکه استفاده کودکان از خمیر بازی باعث 
خارش و تعریق غیرعادی کف دستشان می شود، اضافه کرد: بهتر است کودکان با دستکش 
یک بار مصرف با خمیر بازی کنند و بعد از بازی دست های خود را بشویند.وی ضمن تاکید 
بر این موضوع که خمیر بازی باعث بروز آلرژی و حساسیت در کودکان می شود، افزود: بروز 
مشکلات تنفسی، اختلال در خواب کودک و بی قراری از عوارض آلرژی ناشی از خمیر بازی 
است.این متخصص اطفال در ادامه توضیحاتش گفت: از آنجا که خمیر بازی از مواد شیمیایی 
تشکیل شده است، خوردن آن از سوی کودکان می تواند باعث بروز مشکلاتی در دستگاه 
گوارش آنها شود.وی یاد آور شد: کودکان مبتلا به آلرژی بهتر است از خمیر بازی استفاده 
نکنند ولی به واسطه محبوبیت این اسباب بازی بین کودکان و نقش آن در بروز خلاقیتشان، 

لازم است همواره از خمیر بازی های کم خطر و استاندارد استفاده شود.

خارجی های بی نام و نشان در سوپرمارکت ها 
قفسه های پر از اجناس غذایی خارجی و مشتریان آنها روز بروز در فروشگاه ها و 
سوپرمارکت ها بیشتر و بیشتر می شود و نکته جالب اینجاست که مشتریان اصلا به نداشتن 

مجوز بهداشتی یا نشان غذا و داروی برخی از این اجناس، توجهی نمی کنند. 
این بی توجهی در حالی صورت می گیرد که اغلب مواد غذایی خارجی بدون نشان غذا 
و دارو، تقلبی و قاچاق بوده و هیچ نظارتی بر ایمنی و سلامت و حتی حلال بودن آنها نمی 
شود.سمی بودن ، رنگ های شیمیایی ، وجود الکل، فاسد بودن ، تراریختگی ، طعم دهنده 
های غیرمجاز و تاریخ گذشته بودن از احتمالاتی هست که برای این فرآورده های غذایی 
خارجی بدون مجوز بهداشتی و علامت غذا و دارو  که به شکل سیب هست- انتظار می رود.

آبمیوه ، آدامس و پاستیل، انواع ژلاتین، شکلات، قهوه های پودری ، کاپوچینو، چای و 
برخی از اقلام دیگر از جمله اجناسی به شمار می روند که با مندرجات خارجی اما بدون 
پروانه بهداشتی و مجوز غذا و دارو، گاه و بی گاه در فروشگاه های سطح شهر دیده می شوند.

ایرنا می گوید: وارد یک  این اجناس خارجی به خبرنگار سلامت  از مشتریان  یکی 
سوپرمارکت شدم و به خاطر گرمای تابستان و تشنگی به طرف یخچال فروشگاه رفتم تا 
آبمیوه بخرم. وی می افزاید: از بین قوطی ها و بطری های مختلف ، آبمیوه بسیار خوشرنگ 
خارجی در طبقات یخچال، چشم من را گرفت و آن را که اتفاقا گران تر از آبیموه های 
معمولی بود خریدم و نوشیدم اما متاسفانه بعد از نوشیدن این آبمیوه پالپ دار که نمی دانم 
مربوط به کدام میوه بود، زبان من رنگی شد و یک روز باقی ماند و بعد از آن هم، لایه سفیدی 
روی زبانم نشست که اصطلاحا به آن »بار زبان« می گویند که شاید ناشی از شیرین کننده 

های مصنوعی غیرمجاز آن آبمیوه باشد.
برخی کالاهای سوپرمارکتها غیرمجاز است

مدیر کل آزمایشگاه های مرجع سازمان غذا و دارو در این باره می گوید: مواد غذایی 
موجود در سوپرمارکت ها براساس مجوزهای صنفی فروخته می شود اما گاهی فروشگاه 
ها و سوپرمارکت ها کالاهایی می فروشند که غیرمجاز بوده و اجازه مصرف ندارند. دکتر 
حسین رستگار در گفت و گو با خبرنگار سلامت ایرنا می افزاید: اجناس خارجی بدون نشان 
غذا و دارو و مجوزهای بهداشتی ممکن است که از مواد بی کیفیت و رنگ های غیرمجاز 
استفاده کرده باشند. وی تصریح می کند: اینگونه اجناس به احتمال زیاد در شرایط دمایی 
نامناسب نگهداری شده و حمل و نقل آنها استاندارد نبوده و احتمال به کار بردن مواد مضر و 
آسیب رسان نیز در آنها وجود دارد.وی تاکید می کند: فروش کالای قاچاق در فروشگاه ها و 

سوپرمارکت ها، تخلف محسوب می شود.
مخفی ماندن برخی موارد تقلب از چشم بازرسان 

دکتر خسرو صادق نیت رئیس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی نیز در این باره می گوید: کارشناسان وزارت بهداشت به سلامت فرآورده های غذایی 
عرضه شده در بازار نظارت دارند و اگر از تخلف فروش ماده غذایی بدون مجوز بهداشتی باخبر 

شویم ، بازرسان بهداشتی با عرضه کننده آن ماده غذایی ، برخورد خواهند داشت.
وی با اشاره به نقش گزارش های مردمی در جمع آوری سریع مواد غذایی بدون مجوز 
بهداشتی، خاطرنشان می کند: با توجه به حساسیت این موضوع و عوارض احتمالی این 
اجناس به سرعت نسبت به این موارد اقدام خواهد شد. رئیس مرکز سلامت محیط و کار 
وزارت بهداشت، می گوید: بطورمثال در تماس با سامانه 1۹0 طی هفته گذشته ، سه تن 
موادغذایی غیراستاندارد جمع آوری و معدوم شد.صادق نیت می افزاید: مواد غذایی عرضه 
شده در بازار به طور تصادفی آزمایش می شوند و در صورت نداشتن مجوز بهداشتی با آنها 
برخورد و به مراکز قضایی معرفی می شود.وی در عین حال تصریح کرد: متاسفانه برخی از 
موارد فرآورده های تقلبی یا تاریخ گذشته از چشم بازرسان بهداشتی مخفی می ماند.وی 
یادآور می شود: تمام مردم از سراسر کشور می توانند در صورت مشاهده تخلفات بهداشتی 
در حوزه فرآورده های غذایی از جمله عرضه مواد غذایی فاسد، تاریخ گذشته ، غیرمجاز و 
بدون مجوز بهداشتی و نشان غذا و دارو، آن را به سامانه پیگیری شکایات از تخلفات بهداشتی 
به شماره 1۹0 ، اطلاع دهند. هرچند وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو ، تمام تلاش خود 
را برای عاری بودن بازار از مواد غذایی تقلبی و قاچاق انجام می دهند اما در حقیقت تا زمانی 
که تقاضا وجود داشته باشد ، سودجویان از این نیاز بازار استفاده خواهند کرد زیرا این باور 
که اجناس خارجی بهتر و باکیفیت تر هستند ، در فرهنگ مردم ریشه دوانده است.از سوی 
دیگر به خاطر ضعف صنعت بسته بندی ، فرآورده های غذایی و حتی بهداشتی و آرایشی 
تقلبی و قاچاق از آن سوء استفاده کرده و تلاش می کنند بطورمثال فرآورده های غذایی و 
آشامیدنی مانند آبمیوه ها یا روغن ها و آدامس ها را در پوشش بسته بندی های رنگین ، 
فانتزی و جذاب به مشتری ها عرضه کنند. متاسفانه حجم مواد غذایی و به ویژه لوازم آرایشی 
و بهداشتی قاچاق آنقدر زیاد است که جمع آوری آنها زمانبر بوده و بیش از برخورد قضایی ، 
نیازمند رعایت مردم ، توجه به نشان سیب غذا و دارو و چراغ راهنمای تغذیه ای و برچسب 

اصالت روی این فرآورده ها دارد.

شرکت هیتاچی استفاده آزمایشی از ربات انسان نمای EMIEW۳ را برای کمک به 
مسافران خارجی در فرودگاه هاندای توکیو آغاز کرد.

 این ربات حین یک ماه کارآزمایی  خود در ترمینال داخلی شماره دو، در یک مرکز 
اطلاعات تعیین شده یا نزدیک یک نمایشگر اطلاعات به گفتگو با مسافران به زبان های 

انگلیسی و ژاپنی می پردازد.
گروه صنعتی هیتاچی امیدوار است بتواند این ربات انسان نمای ۹0 سانتیمتری را تا ماه 
دسامبر به قابلیت های مستقلی برای هدایت کاربران به مقاصد تجهیز کند. ربات مذکور 
اکنون می تواند با سرعت شش کیلومتر در ساعت حرکت کرده و در صورت افتادن، از زمین 

بلند شود.
در روز رونمایی یک مسافر خارجی از ربات EMIEW۳ در مورد محل باجه تبدیل ارز در 
فرودگاه سوال کرد. این ربات از یکی دیگر از همتایان خود خواست تا وی را به محل مورد نظر 

ببرد و ربات دوم نیز از مسافر خواست تا وی را دنبال کند.
از زمان معرفی EMIEW در سال ۲005، هیتاچی به ارتقای قابلیت های این ربات پرداخته 
است. جدیدترین نسخه این ربات یعنی EMIEW۳ که دارای یک پردازشگر کنترل از راه دور 

برای پردازش تصاویر و صداها است، در ماه آوریل رونمایی شد.
به گفته شرکت سازنده، چندین ربات می توانند با استفاده از یک سیستم عامل از راه دور به 
هم مرتبط شوند. هیتاچی امیدوار است بتواند به زودی زبان های دیگر مانند کره ای و چینی 

را نیز به قابلیت های این ربات بیفزاید.

یک شرکت خارجی موفق به تولید لوازم آرایشی با سلول های بنیادی انسانی شده است.
 کمپانی بین المللی سلول های بنیادی به دنبال حل کردن چالش های موجود و کسب 
مجوز های لازم برای راه اندازی یک خط تولید محصولات آرایشی و زیبایی مبتنی بر 

سلول های بنیادی است.
تولید محصولات مراقبت پوستی هدف اصلی این کمپانی است.

دکتر روسلان سمچکین، مدیر اجرایی این کمپانی اظهار داشت: شروع تجاری سازی 
محصولات مراقبت پوستی مشتق از سلول های بنیادی گامی مهمی در استراتژی های 
این کمپانی است و این امر را گامی مهم به سمت تولید محصولات مراقبت پوستی ضد 

پیری می داند.
وی افزود: محصولات تولیدی این کمپانی حاوی عصاره های سلول های بنیادی 
پارتنوژنتیک انسانی است و شامل سرم مرطوب کننده روزانه و سرم مرطوب کننده و 

ریکاوری کننده شبانه است.

ربات همه فن حریف در فرودگاه توکیو

تولید مواد آرایشی با سلول های بنیادی انسانی
پژوهشگران دانشگاه آزاد اسلامی واحد قائم شهر با استفاده از نانولوله های کربنی موفق شدند 

عملکرد نوری نانوذرات اکسید تیتانیوم را به منظور کاربرد در صنایع الکترونیک بهبود بخشند.
 نیمه رساناها دسته ای از مواد هستند که در حالت عادی عایق هستند اما می توانند تحت 
شرایطی به حالت رسانا تغییر حالت پیدا کنند. برخی از اکسیدهای فلزی از قبیل دی اکسید 
تیتانیم و اکسید روی در گروه نیمه رساناها قرار می گیرند. این نوع نیمه رساناها با جذب نور 
می توانند به حالت رسانا دربیایند.در بین نیمه رساناهای اکسیدی، دی اکسید تیتانیم به  عنوان 
یک  نیمه  رسانای پربازده و مطلوب شناخته شده است. تولید این نیمه رساناها به  صورت نانوذره 
عملکرد آنها را به  صورت قابل  توجهی افزایش می دهد. با این  وجود، محققان به دنبال بهینه 
 سازی هر چه بیشتر عملکرد این نیمه رسانای پرکاربرد هستند. دکتر فرشاد طالشی عضو 
هیأت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قائم شهر با اشاره به نقش نانولوله های کربنی، از اجرای 
تحقیقاتی در این زمینه خبر داد و گفت: نانولوله های کربنی به سبب سطح بالای خود می توانند 
نقش مهمی را در کنترل ابعاد نانوذرات دی اکسید تیتانیم بازی کنند. ازاین رو در طرح حاضر 
با سنتز پودر نانوکامپوزیتی دی اکسید تیتانیم/نانولوله های کربنی، نقش نانولوله های کربنی بر 
میزان جذب نور نانوذرات دی اکسید تیتانیم را ارزیابی کردیم. وی تاکید کرد: پودر نانوکامپوزیتی 

تولید شده در این طرح قادر است طیف گسترده تری از نور را جذب کرده و خواص نوری 
بهینه تری ارائه کند. طالشی ادامه داد: با حضور بستر نانولوله های کربنی، علاوه بر کاهش اندازه  
نانوذرات و تغییر مورفولوژی پودر از حالت کلوخه ای به حالت رشته ای، مقدار انرژی گاف نواری 
دی اکسید تیتانیم نیز کاهش یافته است. لذا قابلیت این ماده به عنوان فتوسل با جذب نور در 
طول موج های بالاتر اتفاق می افتد.این محقق با تاکید بر این که این امر موجب افزایش کارایی 
کاتالیستی این ماده شده است، به نحوه اجرای این تحقیق اشاره کرد و توضیح داد: در بخش اول 
این پژوهش نانولوله های کربنی سنتز و ابعاد آنها بهینه شده است. در بخش بعد سطح نانولوله ها 
به منظور ایجاد پیوند قوی تر بین نانولوله ها و نانوذرات دی اکسید تیتانیم، نانولوله های کربنی عامل 
دار شد. وی اضافه کرد: سپس نانوذرات دی اکسید تیتانیم بر روی بستر نانولوله های کربنی سنتز 
شده و در انتها خواص جذب نوری نانوکامپوزیت سنتز شده مورد بررسی و مطالعه قرار گرفت.

عضو هیات علمی دانشگاه آزاد واحد قائم شهر به اشاره به نتایج به دست آمده خاطرنشان 
کرد: نتایج به دست آمده حاکی از آن است که میزان گاف انرژی دی اکسید تیتانیم خالص 
در محدوده  ۴۴.۲ تا ۹۸.۳ الکترون ولت بوده است که در حضور نانولوله های کربنی این مقدار 

کاهش یافته است.

پژوهشگران واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی 
با همکاری دانشگاه صنعتی اصفهان روشی برای اندازه گیری 
فلزات سنگین با طیف سنجی تحرک یونی ابداع کردند که این 

روش از خروج ارز از کشور جلوگیری می کند. 
علمی گروه شیمی  ولدبیگی، عضو هیات  یونس  دکتر 
واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد در مورد این روش ابداعی 
برای  و سرب  کادمیم  جیوه،  مانند  سنگین  فلزات  گفت: 
سلامتی و محیط زیست مضر و خطرناک هستند و همین 
امر نشان دهنده اهمیت اندازه گیری این فلزات در محیط های 
مختلف است و تاکنون روش های مختلفی برای اندازه گیری 
این فلزات ارائه شده است. وی طیف سنجی جذب اتمی و 
روش ICP-MS را از روش های متداول برای اندازه گیری فلزات 

سنگین ذکر کرد و یادآور شد: این روش ها بسیار گران قیمت 
بوده و عمده دستگاه های مرتبط با این روش ها از خارج به 

کشور وارد می شوند. 
ولدبیگی از ابداع روشی ارزان قیمت با استفاده از تجهیزات 
ساخت داخل کشور در این زمینه خبر داد و یادآور شد: در 
این روش سعی بر آن بود که از یک طیف سنج تحرک یونی 
)IMS( به عنوان آشکارساز استفاده شود؛ اما تبخیر نمک های 
فلزات سنگین و بردن آن به فاز گازی و همچنین یونیزه کردن 
فلزات سنگین دو مشکل اساسی موجود بر سر این راه بودند. 

وی اضافه کرد: برای برطرف کردن این دو مشکل عمده، 
به منظور تبخیر فلزات سنگین بکارگیری یک فیلامان که با 
منبع تغذیه داغ می شد، در دستور کار قرار گرفت، همچنین با 

استفاده از یون کلر در فاز گازی و اتصال آن به فلزات سنگین 
توانستیم این فلزات را یونیزه کنیم. عضو هیأت علمی واحد 
علوم و تحقیقات سادگی کار با دستگاه طیف سنج تحرک 
یونی، ارزان بودن و ساخت آن در داخل کشور را از مزایای این 
روش ابداعی اندازه گیری فلزات سنگین با طیف سنجی تحرک 
یونی بیان کرد و ادامه داد: از این روش می توان در صنعت آب و 
فاضلاب، صنایع و معادن، محیط زیست و همچنین در مراکز و 

آزمایشگاه های تحقیقاتی استفاده کرد. 
 به گفته وی، دستگاه مرتبط با روش اندازه گیری فلزات 
سنگین با طیف سنجی تحرک یونی، در داخل کشور و توسط 
یکی از شرکت های دانش بنیان طراحی و ساخته شد که 

می تواند از خروج ارز از کشور جلوگیری کند.

بهبود عملکرد نوری نانوذرات اکسیدی برای کاربرد در صنایع الکترونیک

ارائه روشی نوین برای اندازه گیری فلزات سنگین در کشور

انجیر با افزایش سروتونین باعث ایجاد سرخوشی و نشاط هر چه بیشتر می شود. یبوست را 
برطرف کرده و برای استحکام استخوان ها و سلامت دستگاه تنفسی نیز مفید است. در این 
مطلب قصد داریم شما را با گوشه ای از خواص این میوه خوشمزه آشنا کنیم. لطفاً با ما همراه 

باشید.
انجیر تازه

انجیر سرشار از ویتامین های خانواده B است و با افزایش میزان سروتونین بدن باعث ایجاد 
سرخوشی و نشاط هر چه بیشتر می شود. این میوه کوچک و خوشمزه خواص فوق العاده ای 
دارد که علاوه بر برطرف کردن یبوست برای استحکام استخوان ها و سلامت دستگاه تنفسی 
نیز مفید است. در این مطلب قصد داریم شما را با گوشه ای از خواص این میوه خوشمزه آشنا 

کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
انجیر؛ سرشار از آنتی اکسیدان ها

انجیر حاوی آنتی اکسیدان های مختلف به ویژه ترکیبات فنولیکی از خانواده فلاوونوئیدها 
است. پوست آن که خوشبختانه مصرف می شود حاوی ترکیبی از انواع آنتی اکسیدان های این 
میوه است. انجیرهای تیره رنگ در مقایسه با انواع روشن آن آنتی اکسیدان بیشتری دارد. باید 
بدانید که انجیر تازه حاوی آنتی اکسیدان بیشتری از انجیر خشک است. چون برخی از ترکیبات 
فنولیکی موجود در میوه در روند خشک شدن آن ها از بین می روند. البته انجیر خشک نیز 
حاوی قدرت آنتی اکسیدانی هست اما میزان آن کمتر از دیگر میوه های خشک مانند زردآلوی 
خشک، آلو خشک و کشمش تخمین زده شده است. این میوه های کوچک حاوی میزان کمی 

کاروتنوئید و همچنین لیکوپن، لوتئین و بتاکاروتن هستند.
آنتی اکسیدان ها مساوی سلامتی

نتایج بررسی های متعدد نشان داده است میوه هایی که حاوی آنتی اکسیدان ها هستند 
برای پیشگیری از برخی بیماری ها مانند بیماری های قلبی عروقی بیشترین تأثیر را دارند. 
آنتی اکسیدان های خانواده فلاوونوئیدها باعث پیشگیری از رشد سلول های سرطانی می شوند. 

بنابراین برای داشتن قلبی سالم و دور ماندن از سرطان حتماً انجیر میل کنید.
انجیر و فیبرهای غذایی

انجیر تازه و خشک حاوی حدود ۳0 درصد فیبرهای محلول و ۷0 درصد فیبرهای نامحلول 
هستند. حتماً می دانید که فیبرها تأثیر زیادی در سلامت بدن دارند.

فیبرها مساوی با سلامتی دستگاه گوارش و تناسب اندام
استفاده از انجیر به صورت شربت برای برطرف کردن ترشح برونش ها مناسب است. در واقع 
انجیر برای مقابله با آسم، برونشیت مزمن، لارنژیت، آنژین و همچنین تراکئیت )عفونت نای( 

موثر عمل می کند.
در حالت کلی مواد غذایی حاوی فیبر باعث کاهش خطر سرطان کولون می شوند. فیبرهای 
محلول به کنترل کلسترول و قند خون و همچنین میزان انسولین کمک می کنند و خطر ابتلا 
به بیماری های قلبی عروقی و دیابت نوع دو را از بدن دور می سازند. انجیر و به خصوص دانه های 
ریز آن به دلیل دارا بودن فیبرها برای مقابله با یبوست بسیار موثر است. مصرف منظم انجیر به 
هضم غذا و عبور آن در دستگاه گوارش کمک زیادی می کند. یادتان باشد که دفع راحت باعث 
کاهش احساس نفخ شده و روده ها را تمیز نگه می دارد. علاوه بر این انجیر به دلیل دارا بودن 
فیبر باعث برطرف کردن سریع احساس گرسنگی می شود. در نتیجه این میوه برای افرادی که 
دغدغه کنترل وزن دارند و یا رژیم گرفته اند میوه مناسبی محسوب می شود. می توانید این میوه 

را به صورت دسری خوشمزه، سیر کننده و سبک میل کنید.
انجیر و ویتامین ها و مواد معدنی

انجیر با آن قد و قواره کوچک خود منبع ویتامین ها و مواد معدنی است. انجیر تازه منبع خوب 
ویتامین های B۶، B5، B1 و همچنین ویتامین K برای خانم ها است. این میوه همچنین 

حاوی مس، منگنز و منیزیم نیز می باشد. اگر مایل هستید ویتامین های انجیر خشک را نیز 
بدانید باید بگوییم با منبع ویتامین A، ویتامین K، کلسیم، مس، آهن، منگنز، منیزیم و پتاسیم 

طرف هستید.
انجیر؛ دوست سلامت بانوان

انجیر را یک میوه زنانه می دانند. چون برای پیشگیری از ابتلا به بیماری های زنانه مانند فیبرم، 
آمنوره )عدم قاعدگی(، عدم تخمک گذاری یا علائم پیش از قاعدگی مفید است. در واقع انجیر 
در کنترل و تنظیم تخمک گذاری نقش دارد و مصرف آن برای خانم های باردار توصیه می 
شود. گفتنی است که مصرف این میوه در زمان زایمان تأثیر زیادی در باز شدن دهانه رحم دارد.

انجیر خشک
انجیر برای سلامت مجاری تنفسی

استفاده از انجیر به صورت شربت برای برطرف کردن ترشح برونش ها مناسب است. در واقع 
انجیر برای مقابله با آسم، برونشیت مزمن، لارنژیت، آنژین و همچنین تراکئیت )عفونت نای( موثر 
عمل می کند. خاصیت نرم کننده، خلط آور و ضدسرفه این میوه کمک زیادی برای مقابله با 

سیاه سرفه یا ذات الریه می کند.
انجیر داروی مورد علاقه مادربزرگ ها

مادربزرگ ها از این میوه مفید به عنوان جوشانده و نرم کننده ارگان های داخلی و خارجی 
استفاده می کردند. استفاده از جوشانده انجیر به عنوان پانسمان باعث برطرف شدن عفونت 
پوستی، زخم یا جراحات خفیف پوستی و آبسه دندان می شود. اگر لثه های ضعیفی دارید نیز 

حتماً در مصرف این میوه کوشاتر باشید.
چه افرادی در مصرف انجیر باید دقت کنند؟
افرادی که دچار سندرم آلرژی دهان هستند

این سندرم نوعی از واکنش های آلرژیک نسبت به برخی پروتئین های میوه ها، سبزیجات و 
آجیل های مختلف است و برخی افراد را مبتلا می کند. افراد مبتلا به این نوع آلرژی با مصرف 
انجیر خام )فرآیند طبخ معمولاً پروتئین های آلرژی زا را از بین می برد( دچار نوعی واکنش 
ایمنی می شوند. به این ترتیب که دهان، لب ها و گلویشان دچار خارش و احساس سوزش می 
شود. البته این علائم چند دقیقه بعد از مصرف از بین می رود بنابراین نیازی به پرهیز از مصرف 

انجیر نیست. می توانید مسئله حساسیت تان را با یک متخصص در میان بگذارید.
افرادی که به سولفیت آلرژی دارند

انجیر و به خصوص دانه های ریز آن به دلیل دارا بودن فیبرها برای مقابله با یبوست بسیار 
موثر است. مصرف منظم انجیر به هضم غذا و عبور آن در دستگاه گوارش کمک زیادی می 
کند. یادتان باشد که دفع راحت باعث کاهش احساس نفخ شده و روده ها را تمیز نگه می دارد

 سولفیت ها جزو تازه ترین آلرژن های غذایی رایج هستند. مصرف آن ها باعث بروز واکنش 
های جدی در برخی افراد آلرژیک می شود. سولفیت ها جزو ترکیبات طبیعی موجود در برخی 
مواد غذایی هستند که امروزه به صورت انواع افزودنی های غذایی نیز وجود دارند. از این مواد 
افزودنی به عنوان ماده نگهدارنده استفاده می شود. در بین میوه های خشک انجیر می تواند 
حاوی سولفیت باشد. بنابراین لازم است که افراد آلرژیک در خوردن انجیر خشک احتیاط کنند.

 افرادی که دچار سندرم روده تحریک پذیر هستند
سندرم روده تحریک پذیر با بروز اختلالات دستگاه گوارش از جمله دردهای شکمی، نفخ و 
غیره خود را نشان می دهد. این اختلال خود را با ریفلاکس نیز بروز می دهد. افرادی که دچار 
این مشکل گوارشی هستند با مصرف برخی میوه های تازه مانند توت فرنگی، بلوبری و تمشک و 
همچنین برخی میوه های خشک مانند انجیر، خرما و آلو خشک دچار مشکل می شوند. بنابراین 
با وجودی که مصرف فیبر برای تنظیم عملکرد روده ها موثر است اما افرادی که دچار این نوع 

سندرم هستند باید در مصرف انجیر به خصوص انجیر خشک احتیاط کنند.

خواص انجیر 
برای سلامتی
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رئیس پارک علم و فناوری استان قم :

 استان قم رتبه 13 کشوری در تعداد شرکتهای 
دانش بنیان را داراست

رئیس پارک علم و فناوری استان قم از صادرات نزدیک به نیم میلیون دلاری شرکت های 
عضو پارک علم و فناوری استان قم در سال 1۳۹۴ خبر داد. 

حسین اخوان علمی در بازدید رئیس دانشگاه علوم پزشکی از پارک علم و فناوری قم با 
ارائه گزارشی از آخرین وضعیت استان قم در حوزه شرکت های دانش بنیان استان، اظهار 
داشت: استان قم در حال حاضر با برخورداری از ۴۴ شرکت دانش بنیان در رتبه 1۳ کشور 
قرار دارد که این میزان با توجه به شاخص های جمعیتی استان اگرچه ایده آل نیست ولی 
حائز اهمیت و قابل قبول است. خاص اینکه وقتی ببینیم برخی استان های بزرگ و صنعتی 

کشور در این فهرست در رتبه های بعد از استان قم قرار دارند.
وی افزود: این موضوع گواه این است که اگرچه مزیت اصلی استان درحوزه علوم و معارف 
اسلامی و فناوری های نرم است اما حقیقتاً فناوری های سخت استان نیز از ظرفیت بسیار 
خوبی برخوردار است که هنوز بخش قابل توجهی از این ظرفیت برای مجموعه استان 

ناشناخته است.
رئیس پارک علم و فناوری استان قم گفت: شرکت های دانش بنیان سرمایه های اصلی 
ما هستند و عمده نیروهای شاغل در این شرکت ها جوانانی هستند که با اندک امکانات در 
اختیار، کارهای بزرگ و مهمی انجام داده اند که حتی در سطح ملی دستاوردهای ممتاز و 

برجسته ای به حساب می آیند.
وی همچنین از صادرات قریب به نیم میلیون دلاری شرکت های عضو پارک علم و فناوری 
استان قم در سال 1۳۹۴ اشاره کرد و گفت: این شرکت ها در سال گذشته بیش از 1۶0 

میلیارد ریال فروش محصولات فناورانه داشته اند.
اخوان علوی در پایان گفت: حمایت از شرکت های دانش بنیان و واحدهای فناور که با 
ایده ها و محصولات جدید و فناورانه در تحقق راهبرد اقتصاد مقاومتی نقش اصلی را برعهده 
دارند تنها وظیفه پارک علم و فناوری استان نیست، بلکه مجموعه کلان استان قم باید 
با راهکارهای مختلف از جمله روان سازی قوانین و فرآیندها و حمایت از تجاری سازی 

محصولات این شرکت ها به ارتقاء سطح شرکت های دانش بنیان استان کمک کنند.
دستاوردهای شرکت های عضو پارک علم و فناوری اغرور آفرین است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم نیز در حاشیه بازدید از پارک علم و فناوری استان 
قم اظهار داشت: امروزه قدرت اصلی کشورها در حوزه علم و فناوری است و توجه به توسعه 
علم و فناوری در حوزه های مختلف بویژه عرصه فناوری های نرم و هویت ساز از مأموریت ها 

و دستاوردهای بنیادین نظام جمهوری اسلامی است.
 ابوالفضل ایرانی خواه تصریح کرد: چه در حوزه فناوری های نرم و هویت ساز که مأموریت 
اصلی پارک علم و فناوری استان است و چه در سایر زمینه های فناوری دستاوردها و 
محصولات شرکت های عضو پارک علم و فناوری استان غرور آفرین و از سطح انتظارات 

بالاتر است.
وی افزود: ما برای همکاری نزدیک با پارک علم و فناوری و تسهیل فرآیندهای مربوط 
به شرکت های دانش بنیان حوزه پزشکی، تجهیزات پزشکی و غذایی و دارویی عضو پارک 
آمادگی داریم و امیدواریم بیش از گذشته بتوانیم از ظرفیت های متقابل یکدیگر استفاده 

کنیم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم در پایان اظهار امیدواری کرد با انعقاد تفاهم نامه ای 
بین پارک علم و فناوری و دانشگاه علوم پزشکی استان در آینده ای نزدیک، زمینه ارتقاء 

همکاری ها در راستای رشد و شرکت های نوآور و فناور حوزه سلامت استان محقق شود.
لازم به ذکر است، در ادامه این جلسه، مدیران شرکت های دانش بنیان و واحدهای فناور 
حوزه پزشکی، تجهیزات پزشکی و غذایی و دارویی عضو پارک علم و فناوری استان طی 

جلسه ای مشترک و صمیمی به طرح موضوعات و مشکلات اساسی خود پرداختند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان همچنین با حضور در آزمایشگاه تخصصی پویندگان 
فرآوری طبیعی و نمایشگاه دائمی محصولات شرکت های عضو پارک علم و فناوری در 

جریان فعالیت ها و آخرین دستاوردهای آنها قرار گرفت.

رئیس نظام صنفی کشاورزی استان قم خبر داد:

خرید 1۸ هزار تن گندم از کشاورزان در قم
رئیس نظام صنفی کشاورزی استان قم گفت: از تحویل 1۸ هزار تن گندم و 1۷ هزار تن 

جو از کشاورزان قمی خبر داد. 
علی مومن ، با اشاره به خرید تضمینی گندم و جو در استان قم گفت: طبق تصمیم 
گیری های صورت گرفته مقرر شده که جو خریداری شده از کشاورزان در بازار بورس عرضه 

شود تا با فروش آن پول در اسرع وقت  به کشاورزان پرداخت شود.
وی ادامه داد: حدود 1۷ هزار تن جو در استان قم از کشاورزان تحویل شد که از این مقدار 
تاکنون هفت هزار تن آن در بازار بورس به ازای هر کیلو ۷۲0 تومان فروخته و پول آن نیز 

به کشاورزان پرداخت شده است.
رئیس نظام صنفی کشاورزی استان قم ادامه داد: دولت مقرر کرده بود که هر کیلو جو را 
از کشاورزان به قیمت هزار و ۲0 تومان خریداری کند که ما به التفاوت جو فروخته شده در 
بورس و قیمت اعلام شده دولت  در حال حاضر ۳00 تومان است و تاکنون این مابه التفاوت 

به کشاورزان پرداخت نشده است.
مومن در ادامه به خرید تضمینی گندم نیز اشاره و بیان کرد: 1۸ هزار تن گندم از 
کشاورزان قم تحویل شده که طبق قیمت مصوب برای هر کیلو هزار و ۲50 تومان قیمت 
گذاری شده است که خوشبختانه کشاورزان قمی کل هزینه گندم خود را دریافت کرده اند.

وی ابراز داشت: اگر چه قیمت کامل گندم به کشاوزران قم پرداخت شده است اما 
کشاورزان قم تاکنون هزینه محصولاتی که در سال گذشته دچار خسارت شده را دریافت 

نکرده اند.
رئیس نظام صنفی کشاورزی قم درباره کیفیت محصول جو و گندم قم گفت: گندو و جو 
تولید شده در قم از کیفیت بالایی برخوردار است و در خرید از کشاورزان نیز تمامی شرایط 

خرید تضمینی برای بهترین خرید رعایت شده است.

سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم  خبرداد:

آغاز به کار 20 ایستگاه ورزش
 صبحگاهی و عصرگاهی در قم 

سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم از آغاز به کار ۲0 ایستگاه ورزش 
صبحگاهی و عصرگاهی در قم خبر داد. 

سید رسول موسوی نژادیان ، اظهار داشت: با توجه به مأموریت شهرداری قم در حوزه 
توسعه ورزش همگانی در بین عموم شهروندان قمی، طرح راه اندازی مجدد ایستگاه های 

ورزش همگانی در بوستان های شهر قم در دستور کار قرار گرفت.
وی افزود: ۲0 ایستگاه ورزشی به صورت صبحگاهی و عصرگاهی از امروز کار خود را 
در بوستان های مختلف سطح شهر قم در ۲ بخش آقایان و بانوان آغاز می کنند و مراسم 

افتتاحیه رسمی این ایستگاه ها نیز به زودی با حضور مسئولان استانی انجام خواهد شد.
سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم گفت: خدماتی که شهرداری 
قم به شهروندان در حوزه ورزش همگانی در ایستگاه ها ارائه می دهد رایگان است و به 
دنبال توسعه فضاهای ورزشی زیر نظر شهرداری قم برای خدمات رسانی بهتر به شهروندان 

هستیم و در این راه اقدامات مثبتی انجام شده است.
موسوی نژادیان بیان داشت: از سرگیری فعالیت شهرداری در بخش ایستگاه های ورزشی 
صبحگاهی و عصرگاهی، آغازی بر تحول و دگرگونی در تعامل شهرداری و ورزش استان 
است و بدون تردید از این پس نقش شهرداری قم در ورزش استان پر رنگ تر خواهد بود. 

وی عنوان کرد: با حضور شهردار قم دکتر سقاییان نژاد و رویکرد مثبتی که در سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری قم نسبت به امر ورزش وجود دارد، جامعه ورزش و مردم قم 
خدمات ورزشی شهرداری قم را به شکلی متفاوت لمس خواهند کرد و انجام برخی جشنواره 

ها با محوریت فرهنگی ورزشی نیز همچون گذشته در سطح شهر قم ادامه خواهد یافت.
 سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم تصریح کرد: امروز در حوزه 
ورزش همگانی با انگیزه و انرژی بیشتری وارد شده ایم و در حوزه ورزش قهرمانی نیز به 

صورت محدود و در چارچوبی که قانون مجاز دانسته کمک هایی شده است.

مدیر کل مشارکت عمومی معاونت اجتماعی ناجا عنوان کرد: 

اهتمام پلیس در پیشگیری از آسیب های اجتماعی 
مدیر کل مشارکت عمومی معاونت اجتماعی ناجا، بر اهتمام پلیس در پیشگیری از آسیب 

های اجتماعی با رویکرد جامعه محوری تاکید کرد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ خسروی در دیدار مدیر کل امور تبلیغی 
و دفتر تبلیغات اسلامی استان قم با بیان اینکه آسیب های اجتماعی روز به روز در حال 

افزایش است، به تلاش نیروی انتظامی در پیشگیری از آن تاکید کرد. 
 وی با بیان اینکه در بحث حجاب و عفاف دغدغه داریم، ضمن تاکید بر ریشه یابی و چاره 
اندیشی در این رابطه، تصریح کرد:نیروی انتظامی علاوه بر اقدامات سلبی که قانون در اختیار 

آن گذاشته اقدامات ایجابی بسیار گسترده ای را از سال ۷0 شروع کرده است.  
مدیر کل مشارکت عمومی معاونت اجتماعی ناجا با اشاره به رویکرد جامعه محوری پلیس، 
گفت: امنیت کشور در منطقه مثال زدنی است و این مهم باعث جلب اعتماد اجتماعی شده 
است.  وی به اجتماع عظیم مردمی در اربعین حسینی)ع(نیز اشاره کرد و گفت:در این 

اجتماع بزرگ شیعی تمام کشور بسیج می شوند تا مراسم به خوبی انجام شود . 
 حجت الاسلام یحیی کمالی مدیر کل امور تبلیغی و دفتر تبلیغات اسلامی استان قم نیز 
از تلاش نیروی انتظامی در پیشگیری از آسیب های اجتماعی قدردانی و بر ترویج سبک 

زندگی دینی و اسلامی در این رابطه تاکید کرد. 

نمایندگان مردم در خانه ملت، حاشیه نشینی را 
نتیجه نبود اشتغال و فرصت های شغلی درمناطق 
محروم عنوان کرده و بر این باورند که برای مقابله با 
معضل حاشیه نشینی دستگاه های مرتبط با اشتغال 

باید هماهنگ عمل کنند نه جزیره ای وخودمختار. 
حاشیه نشینی اگرچه طی سال های اخیر بارها و 
بارها به عنوان دغدغه جدی مسئولان مطرح شده اما 
هنوز راهکار جدی برای حل آن در دستور کار قرار 

نگرفته است.
در این زمینه اگرچه قرار بود طبق برنامه چهارم و 
پنجم توسعه دولت ها هر ساله 10 درصد از معضل 
حاشیه نشینی را رفع تا این معضل به طور کلی در 
کشور ریشه کن شود و همچنین شاخص های استان 
های محروم به میانگین کشوری نزدیک شود ولی 
متاسفانه نسبت به تحقق این موارد بی توجهی شده 
است به طوری که طبق اظهارات محجوب نماینده 
مهاجرت  متوسط  طور  به  مجلس  در  تهران  مردم 
حاشیه نشین ها به کلانشهرها نسبت به سال ۶1، 1۷ 
برابر افزایش پیدا کرده و 1۷ برابر صدمات اجتماعی 

جبران ناپذیری به کشور وارد آمده است.
در این رابطه محمدرضا  رستمی معاون ساماندهی 
امور جوانان وزارت ورزش و جوانان هم از 11 میلیون 
حاشیه نشین در کشور خبر می دهد که به گفته وی  

سه میلیون نفر از آنان را جوانان تشکیل می دهند.
وزیر کشور نیز با تاکید بر وجود حدود 11 میلیون 
نفر حاشیه نشین در کشور تاکید کرده است که  حدود 
دو هزار و ۷00 محله حاشیه نشین هم در کشور وجود 

دارد  که نیازمند مراقبت، کنترل و حمایت هستند.
البته دکتر لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی 
هم اخیرا در نشستی مطرح کرد که موضوعاتی مانند 
حاشیه نشینی و معضلات فرهنگی به دلیل اینکه در 
روستاها اشتغال وجود ندارد به وجود می آید و نباید 
فراموش کرد که یکی از معضلات روستاها این است 
که از مدیریت واحد برخوردار نیستند و مسئله دیگر 
اینکه باید شرایطی فراهم شود که روستاییان از شرایط 

مطلوب اقتصادی برخوردار شوند.
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  های  بررسی 
پزشکی نشان می دهد که سلامتی مردم ساکن در 
این مناطق به دلیل درآمد پایین، نبود امکانات، سواد 
پایین و سرمایه اجتماعی پایین در معرض  تهدید 

جدی است.
 طبق اظهارات نمایندگان مجلس هم متاسفانه با 
توجه به افزایش بیکاری و فقر ناشی از آن و همچنین 
تورم، تعداد قابل توجهی از افراد به ویژه در حاشیه 

شهرها امنیت غذایی ندارند.
 نمایندگان مجلس تاکید دارند که حاشیه نشینی 
و مهاجرت باید ریشه یابی شده و پرداخت تسهیلات 
مناسب و ارائه آموزش های لازم  به مناطق محروم، 
روستایی وکم برخوردار باید مورد توجه قرار گیرد تا 
جوانان روستایی و مناطق محروم بتوانند در روستا و 
مناطق خود مشغول به کار شده و به حاشیه نشینی 

روی نیاورند.
  ساعی: نبود اشتغال و فرصت های شغلی علت عمده 

حاشیه نشینی
زهرا ساعی ، با انتقاد از اینکه امکانات لازم برای 
اشتغال جوانان در روستاها وجود ندارد، تصریح کرد: 
از این رو شاهد این هستیم که این افراد به اجبار به 

مهاجرت و حاشیه نشینی روی می آورند.
مجلس  در  واسکو  آذرشهر  تبریز،  مردم  نماینده 
شورای اسلامی، با تاکید بر اینکه هیچ زمینه ای برای 
دانشگاهی در کشور  فارغ التحصیل  اشتغال جوانان 
وجود ندارد، ادامه داد: از سوی دیگر دانشگاه ها تنها 
به ارائه مدرک اکتفا می کنند بدون اینکه مهارت و 
تخصص های لازم را به دانشجویان آموزش دهند تا بعد 
از فارغ التحصیلی بتوانند وارد فضای کسب و کار شوند.

وی بر ضرورت تحکیم ارتباط میان سازمان فنی 
وحرفه ای و دانشگاه های کشور به ویژه در رشته های 
فنی و مهندسی تاکید کرد و افزود: جوانان تصور می 
کنند به دلیل مدرکی که گرفته اند باید شغل پشت 
میزی داشته باشند زیرا متناسب با مدرک مهارت های 
لازم را کسب نکرده اند بنابراین ارتباط بین سازمان 
فنی و حرفه ای و دانشگاه های ما به ویژه در رشته های 
فنی ومهندسی باید بیشتر شود از این طریق می توان 
نیروهای دانشجویی نیمه متخصص آماده به کار داشته 
باشیم نه اینکه بعد از فارغ التحصیلی به دنبال کارورزی 

باشند.
وی در رابطه با وجود یازده میلیون حاشیه نشین 
در کشور که ۳ میلیون از آنها جوان هستند، یادآور 
شد: علت عمده آمار بالایی از مهاجرت ها که نتیجه و 

ثمره آن حاشیه نشینی است نبود اشتغال و فرصت های 
شغلی در مناطق محروم و روستاها است در حالی 
نیروی انسانی جوان در تمامی کشورها به ویژه در حال 
توسعه سرمایه اجتماعی است ولی متاسفانه نیروی 
انسانی کشور به علت بیکاری به انواع آسیب های 
اجتماعی مانند حاشیه نشینی دچار می شوند زیرا هیچ 

گونه زمینه کاری برای آنها فراهم نکرده ایم.
این نماینده مردم در مجلس دهم، ادامه داد: باید 
مانند  بزرگی  از تجربه کشورهای  به صورت جدی 
چین و هندوستان استفاده و نسبت به اشتغال نیروی 
انسانی در کشور اقدام کرد زیرا تولید انبوهی که تمامی 
کشورهای پرجمعیت دارند ناشی از توجه به آموزش و 

استفاده بهینه از نیروی انسانی است.
ساعی با تاکید بر اینکه دستگاه های مرتبط با موضوع 
اشتغال باید به صورت هماهنگ عمل کنند نه جزیره ای 
و خودمختار، تصریح کرد: حاشیه نشینی و مهاجرت 
باید ریشه یابی شود و پرداخت تسهیلات مناسب و 
ارائه آموزش های لازم  به مناطق محروم، روستایی وکم 
برخوردار باید مورد توجه قرار گیرد تا جوانان روستایی و 
مناطق محروم بتوانند در روستا و مناطق خود مشغول 

به کار شده و به حاشیه نشینی روی نیاورند.
عضو کمیسیون اجتماعی در مجلس دهم بر لزوم 
چابک سازی و کاهش تصدی گری دولت تاکید کرد 
وگفت: باید بخش خصوصی را فعال و زمینه های لازم 
برای فعالیت آن در کشور فراهم کنیم و از این طریق 
تصدی گری دولت را کاهش دهیم البته اشتغال زایی 
و کارآفرینی را می توان در قالب تعاونی و  پروژه های 
عمرانی بر حسب ظرفیت های موجود در مناطق 
مختلف ایجاد و صنایع و کارخانجات را از کلانشهرهایی 
مانند تهران به سمت مناطق محروم و روستاها سوق 

دهیم.
وی با تاکید بر اینکه نظام متمرکز در حوزه اقتصاد 
را باید با برنامه ریزی مناسب از بین برد، تصریح کرد: 
با توجه به ظرفیت های اقتصادی مناسبی که در اکثر 
روستاهای کشور مانند شمال غرب وجود دارد می 
توان متناسب با آب و هوای مناطق مختلف نسبت به 

اشتغال زایی در این مناطق اقدام کرد.
نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس 
مناسبی  بسیار  طرح  شد:  یادآور  اسلامی  شورای 
را معاونت توسعه روستایی مناطق محروم ریاست 
جمهوری ارائه کرده مبنی بر تشکیل تعاونی ها در 
روستاها با رویکرد اشتغال زایی و اشتغال پایدار در 
روستاها که بر اساس این طرح روستاییان یا افرادی 
که در شهر هستند می توانند طرح هایی را در روستاها 
اجرا نمایند البته این طرح در قالب تشکیل تعاونی های 
پنجاه خانوار و بالاتر با ارائه تسهیلات و وام های مناسب 

انجام می شود.
 عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی، 
ادامه داد: البته از طریق ارائه تسهیلات مناسب می 
توان صنایعی مانند گردشگری و توریسم، صادرات انبوه 
محصولات کشاورزی و صنایع تبدیلی را به فراخور و 

متناسب با ظرفیت روستاها مورد توجه قرار داد.
 بابایی: لزوم ساماندهی سکونتگاه های 

غیررسمی
روح الله بابایی صالح ، در مورد اظهارات وزیر راه 
و شهرسازی مبنی بر اینکه 1۹ میلیون در شهرهای 
فرسوده  بافت های  و  شهرها  حاشیه  در  کشور 
بی کیفیت در وضعیت بدی زندگی می کنند، گفت: 
برنامه ریزی  شهرسازی  و  راه  وزیر  است  ضروری 
مناسبی را  در فرآیندی منطقی و اصولی به منظور 
افزایش کیفیت زندگی این قشر و مدیریت حاشیه 

نشینی داشته باشد.
نماینده مردم بوئین زهرا در مجلس شورای اسلامی، 
بر لزوم ساماندهی و مدیریت سکونتگاه های غیررسمی 
از سوی وزارت راه و شهرسازی تاکید کرد و ادامه داد: 
اگر وزارت راه و شهرسازی برنامه ریزی دقیق و منظمی 
را برای مدیریت حاشیه نشینی داشته باشد به طور قطع 
می توان از گسترش حاشیه نشینی جلوگیری کرد ولی 
اگر نسبت به این مساله بی توجه باشد به طور حتم رها 

کردن این معضل شیوع آن را در پی خواهد داشت.
این نماینده مردم در مجلس دهم، با انتقاد از وجود 
یک میلیون و دویست هزار حاشیه نشین در خراسان 
رضوی، گفت: تعداد زیادی از این حاشیه نشینان اتباع 
بیگانه هستند بنابراین وزارت راه و شهرسازی باید به 
این موضوع ورود و از ساخت و ایجاد سکونتگاه  های 

غیررسمی از سوی اتباع بیگانه جلوگیری کند.
بابایی صالح با تاکید بر اینکه برای جلوگیری از 
گسترش معضل حاشیه نشینی و ساخت سکونتگاه 
های غیررسمی وزارت راه و شهرسازی باید به صورت 
مستقیم وارد عمل شود، تصریح کرد: این دستگاه 
باید به عنوان متولی جلوگیری از ساخت سکونتگاه 
های غیررسمی با افرادی که اقدام به ساخت و ایجاد 
سکونتگاه های غیررسمی بی کیفیت می کنند به 

صورت قاطع برخورد کند.
عضو هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی در مجلس 
دهم، ایجاد صنایع کوچک و متوسط را در روستاها 
از شیوع حاشیه نشینی موثر خواند  در جلوگیری 
وگفت: اگر دولت به ساخت این صنایع در جهت توسعه 
اشتغال روستاییان توجه کند اکثر جوانان در مزارع و 
روستاها مشغول به کار شده و به حاشیه نشینی روی 
نمی آورند البته این موضوع از جمله مواردی است که 

مقام معظم رهبری هم نسبت به آن تاکید داشتند.

وی با بیان اینکه افراد به دلیل نبود اشتغال مناسب 
در روستاها به اجبار به سمت کلانشهرها مهاجرت می 
کنند، یادآور شد: روستاییان به علت مشکلات اقتصادی 
و بالا بودن هزینه های شهری به حاشیه شهرها روی 
آورده و زیر سایه عدم نظارت شهرداری شبانه اقدام 
به ساخت سکونتگاه های غیررسمی کرده و به شیوع 

حاشیه نشینی دامن می زنند.
نماینده مردم بوئین زهرا در مجلس شورای اسلامی، 
بر لزوم توجه وزارت راه و شهرسازی به نوسازی بافت 
های فرسوده تاکید کرد و افزود:  وزارت راه و شهرسازی 
باید با ارائه وام با سود و بهره کم به صاحبان بافت های 
فرسوده نسبت به ایجاد شهرک های مقاوم با رعایت 

معماری ایرانی- اسلامی اقدام کند.
مجلس  اجتماعی  کمسیون  رئیسه  هیات  عضو 
منسجم  ریزی  برنامه  ضرورت  بر  اسلامی،  شورای 
و مناسب برای ساماندهی معضل حاشیه نشینی در 
کشور تاکید کرد و ادامه داد: وزارت راه و شهرسازی 
باید تسهیلات مناسبی را در اختیار صاحبان بافت های 
فرسوده برای مقاوم سازی قرار داده و در کنار این از 
از سوی  غیررسمی  و ساخت سکونتگاه های  ایجاد 

حاشیه نشینان جلوگیری کند.
  هاشمی :ساکنان حاشیه شهرها امنیت 

غذایی ندارند
همایون هاشمی دیگر نماینده مجلس هم ، با اشاره 
به اینکه نظام جمهوری اسلامی ایران برپایه رافت، 
اخلاق و تدبیر دینی است، گفت: به طورحتم در این 
نظام نباید گرسنه ای وجود داشته باشد اما متاسفانه 
امروز شاهد گسترش فقر در جامعه هستیم که به طور 
قطع این موضوع با عملکرد نامناسب دستگاه ها ارتباط 

مستقیمی دارد.
تکاب  و  دژ  شاهین  میاندوآب،  مردم  نماینده 
درمجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در گذشته 
میان اقشار ضعیف و تحت پوشش سازمان بهزیستی 
بن دریافت کالا توزیع می شد، افزود: متاسفانه برخی 
اقدام را مورد  این  با غرض ورزی های سیاسی ذات 
انتقاد قرار می دادند این درحالی است که در کشورهای 
پیشرفته اروپایی و آمریکایی چندین نوع بن میان 

نیازمندان توزیع می شود.
وی با تاکید بر اینکه درصدی از مردم قابلیت توانمند 
شدن ندارند، تصریح کرد: برای این افراد باید سبدهای 
مختلف خدماتی آن هم به شکل رایگان درنظر گرفت 
که می توان به سبد رایگان معیشتی و غذا، سبد رایگان 
بهداشتی، سبد رایگان خدمات تفریحی اشاره کرد؛ 
واقعیت آن است که در برخی کشورهای دنیا چنین 
خدماتی به نیازمندان ارایه می شود اما در کشور ما به 

این موارد خیلی توجه نمی شود.

هاشمی با انتقاد از برخی غرض ورزی های سیاسی 
در جلوگیری از توزیع بن میان نیازمندان در ادوار 
گذشته، گفت: متاسفانه با توجه به افزایش بیکاری و 
فقر ناشی از آن و همچنین تورم، تعداد قابل توجهی از 
افراد به ویژه در حاشیه شهرها امنیت غذایی ندارند به 

عبارتی شرایط متعادلی را تجربه نمی کنند.
به  اشاره  با  دهم  مجلس  در  مردم  نماینده  این 
نگرانی های ناشی از افزایش دهک های زیر خط فقر، 
افزود: متاسفانه منهای کمیته امداد که درجهت کمک 
به نیازمندان اقدامات شایسته ای را تاکنون انجام داده 
است، هیچ نهاد و یا سازمان حمایتی دیگری دراین 
حوزه فعالیت های خوبی نداشته است؛ بنابراین نهادهای 
ذی ری ربط باید به حل آسیب های  اجتماعی توجه 

ویژه ای داشته باشند.
وی با انتقاد از اینکه حاشیه نشینی به دلیل فقر، 
اعتیاد و طلاق افزایش پیدا کرده است، تصریح کرد: 
میزان آسیب های اجتماعی درجامعه روبه رو افزایش 
است، ازاین رو در این مرحله باید به مباحثی مانند 

پزشک اجتماعی و سلامت اجتماعی توجه کرد.
هاشمی با بیان اینکه سازمان بهزیستی و کمیته 
امداد درحمایت از نیازمندان باید دارای برنامه مدون 
باشند، گفت: دربحث حمایت از نیازمندان درگام اول 
به عنوان رییس شورای اجتماعی  باید  وزیر کشور 
اقدامات موثر انجام دهد، همچنین وزارت تعاون، کار 
ورفاه اجتماعی نیز باید دراین زمینه به خوبی عمل 
کند؛ هرچند که وزارت تعاون بیشتر به بخش درمان 
دارد؛ همچنین  بیشتری  توجه  بهداشتی  و مسائل 
نظارت  اسلامی  شورای  مجلس  که  رود  انتظارمی 
بیشتری بر عمکلرد دستگاه ها و انجام وظایف آنها 

درحوزه کمک به نیازمندان داشته باشد.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی، گفت: دستگاه ها و نهادهای ذی ربط باید 
پاسخ دهند که چه برنامه های جامع رفاه اجتماعی 

درحوزه نیازمندان دارند.
  امینی فرد: لزوم توجه به مساله بهداشت 

ودرمان 
حاشیه نشینان

محمدنعیم امینی فرد ، مهمترین مشکلات حاشیه 
برشمرد  آنها  ودرمان  بهداشت  موضوع  را  نشینان 
وگفت: معمولا حاشیه نشینان در وضعیتی نیستند 
که خود به دنبال رفع مشکلات بهداشتی و درمان 
خود باشند بلکه مسئولان باید در پی رفع مشکلات 

درمانی آنها باشند.
نماینده مردم ایرانشهر در مجلس شورای اسلامی، بر 
لزوم ارائه خدمات بهداشتی و درمانی مناسب به حاشیه 
نشینان تاکید کرد و ادامه داد: عمده مشکل حاشیه 
نشینان مسائل درمانی، بهداشتی و همچنین کمبود 
امکانات مناسب است البته درکنار این موارد افزایش  
جمعیت آنها شیوع بیماری های خاصی را در این 
سکونتگاه های غیررسمی رقم زده که این موضوع نیاز 
به مطالعات عمقی و دقیق دارد بنابراین باید به صورت 
جدی آسیب های اجتماعی، درمانی و بهداشتی حاشیه 

نشینان را مورد توجه جدی قرار دهیم.
امینی فرد بر لزوم پیشگیری از بیماری های خاص در 
مناطق حاشیه نشین تاکید کرد و یادآور شد: در کنار 
ارئه خدمات بهداشتی به حاشیه نشینان باید اقدامات 
مناسبی برای پیشگیری از بروز بیماری ها داشته باشیم 

به گونه ای که مانع گسترش بیماری های شویم.
در  نشینی  حاشیه  معضل  اینکه  بیان  با  وی 
کلانشهرهای کشور به معضلی جدی تبدیل شده، 
تصریح کرد: وزیر کشور گزارش مبسوطی در رابطه با 
این معضل به مجلس ارائه کردند که در حال طراحی 
و تدوین  طرح هایی در وزارت کشور هستند؛ معضل 
حاشیه نشینی هر چند در اکثر کلانشهرهای کشور 
وجود دارد اما به دلیل تراکم جمعیت پایتخت تبعات 

این معضل در این کلانشهر نمود بیشتری دارد.
نماینده مردم ایرانشهر در مجلس دهم، با تاکید بر 
اینکه باید تعریف مناسبی از ارائه خدمات بهداشتی و 
درمانی به حاشیه نشینان داشته باشیم، تصریح کرد: 
خدمات درمانی و بهداشتی  باید متناسب با نیازهای 

حاشیه نشینان تعریف شود.
درمان مجلس  و  بهداشت  سخنگوی کمیسیون 
شورای اسلامی، بر لزوم توجه به مساله بهداشت و 
درمان حاشیه نشینان تاکید کرد و افزود: نمی توان 
به مسائل حاشیه نشینان بی توجه بود بلکه باید در 
این  راستای گسترش بحث بهداشت و  درمان در 
مناطق اقدام کرد هر چند به دلیل افزایش جمعیت 
در این سکونت گاه های غیررسمی در رابطه با خدمات 

رسانی با مشکلات زیادی مواجه هستیم.

شناخت خانواده همسر فقط دانستن نام و نام خانوادگی و تعداد 
اعضای خانواده و میزان درآمد و تحصیلاتشان نیست. این شناخت 
ها می تواند به شما کمک کند تا بدانید چگونه با آن ها ارتباط داشته 

باشید تا با حداقل اختلاف رو به رو شوید.
همه ما با ورود به زندگی شخص دیگری به نام همسر، خواهی 
نخواهی با جنبه های دیگری از وجود طرف مقابل خود و شکل 
جدیدی از زندگی آشنا می شویم. درواقع وقتی کسی را به این عنوان 
می پذیریم، نوع ارتباطمان با آن فرد دیگر مانند قبل نیست؛ هنگامی 
که عروس یا داماد خانواده ای می شویم، نوع ارتباطمان هم عوض می 
شود جنبه رسمی به خود می گیرد؛ زیرا علاوه بر طرف مقابل باید به 

خانواده او هم توجه داشته باشیم.
پس بهترین کار این است که با توجه به شناختی که از یکدیگر پیدا 
می کنیم، رفتار مناسبی با بافت خانوادگی آن ها هم انتخاب کنیم ؛ 
اما به هر دلیلی نتوانیم ارتباط خوبی با خانواده همسرمان برقرار کنیم، 
باید منتظر باشیم که سایه این ارتباط غلط وارد زندگی زناشویی ما 
شود و بدین ترتیب فضای آن را تیره و تار و ناامن بکند، اما بیشتر این 
قبیل مشکلات ناشی از برداشت های اشتباهی است که ما معمولا از 

این گونه روابط داریم.
 شما از پسرتان دور نشده اید!

بیشترین چیزی که خانواده همسرتان از شما می خواهند، احترام 
است. البته احترام گذاشتن اصلا به معنای منفعل بودن و غلام حلقه به 
گوش بودن نیست، اما کافی است که شما گاهی خودتان را جای پدر 
یا مادر همسرتان بگذارید یکی از برداشت های اشتباهی که بسیاری از 

خانواده ها مرتکب می شوند این است که فکر می کنند با ورود عروس 
به خانواده شان پسرشان دیگر مانند قبل با آن ها مهربان نیست و 
توجهش به آن ها کمتر شده است. راهکار اصلی برای مواجه با این 
نگرش ها این است که توجه داشته باشیم همان گونه که خود ما روزی 
از پدر و مادرمان جدا شدیم و تشکیل خانواده دادیم، فرزندانمان نیز 
چنین حقی دارند و بالاخره باید روزی از ما جدا شوند؛ پس چه بهتر 

که بتوانند در کنار کسی زندگی کنند که علاقه بینشان وجود دارد.
 در خانواده همسر غریبه نمانید

متاسفانه بعضی افراد با این دید وارد خانواده همسر خود می شوند 
که در کنار آن ها همیشه یک غریبه محسوب می شوند و نمی توانند 
نظرشان را جلب کنند؛ البته اینکه ما ابتدا به عنوان غریبه وارد خانواده 
همسرمان می شویم، امری طبیعی است، ولی ادامه ارتباط به خودمان 
مربوط می شود که بخواهیم همیشه غریبه باقی بمانیم یا خیر! اگر 
سعی کنیم رابطه خوبی با خانواده همسرمان داشته باشیم، قطعا 

زندگی زناشویی مان نیز آرامش بیشتری خواهدداشت.
 نگرش را 360 درجه بچرخانید

با توجه به اینکه همه ما تجارب و پیشینه ذهنی از نوع ارتباط بین 
زوج ها و خانواده هایشان داریم، باید بتوانیم بدون هیچ پیش داوری، 
ارتباطمان را آغاز کنیم. فراموش نکنیم. در پیش گرفتن چنین روشی، 
قبل از هر چیز به نفع خودمان خواهدبود. اگر می خواهیم همسرمان 
به خانواده ما احترام بگذارد، قطعا باید خودمان هم رفتار محترمانه ای 

با خانواده او داشته باشیم. 
چه کار کنیم؟

ما قبل از ورود به ارتباط زناشویی باید یک سری اصول را رعایت 
کنیم؛ از جمله حفظ احترام متقابل، رعایت حدود شخصی؛ عدم افراط 
و تفریط یعنی بیش از حد صمیمی یا غیرصمیمی رفتار کردن، رعایت 
ادب و نگه داشتن حرمت بزرگ ترها و...؛ ولی رعایت این موارد در 
ارتباط های مهمی مثل ارتباط با خانواده همسر بسیار مهم است؛ زیرا 
معمولا هر رابطه ای با رعایت نکردن این موارد دچار مشکل می شود 
و موفقیت آمیز نخواهد بود. ما سعی کردیم در ادامه مواردی را به شما 

بگوییم تا این ارتباط را لذت بخش تر کند.   
قوانین خانواده همسرتان را بشناسید

شما باید بدانید که نوع رابطه ای که برخانواده همسرتان حاکم است 
کدام است. نوع رابطه را می توانید از مرزهایی که بین اعضای خانواده 
همسرتان وجود دارد، متوجه شوید.غیر از این باید بدانید چه کسی 
حرف آخر را در آن خانواده می زند. سعی کنید قوانین آن خانواده 
را بدانید. شخصیت تمام اعضای خانواده همسرتان را بشناسید. این 
شناخت ها می تواند به شما کمک کند تا بدانید چگونه با آن ها ارتباط 

داشته باشید تا با حداقل اختلاف رو به رو شوید.
احترام فراموش نشود

بیشترین چیزی که خانواده همسرتان از شما می خواهند، احترام 
است. البته احترام گذاشتن اصلا به معنای منفعل بودن و غلام حلقه به 
گوش بودن نیست، اما کافی است که شما گاهی خودتان را جای پدر 
یا مادر همسرتان بگذارید، کسانی که در درجه اول از یک یا دو نسل 
قبل از شما هستند. بنابراین دیدشان به دنیا جور دیگری است. علاوه بر 
آن یکی از اعضای خانواده شان حالا با شما زندگی می کند و بنابراین 

خودشان را هنوز مسئول می دانند و تلاش می کنند راهکارهایی را 
پیشنهاد دهند که زندگی شما را بهترکند.

جنبه های منفی شان را فقط نبینید
همه آدم ها هم جنبه ای مثبت دارند و هم جنبه های منفی. این 
ما هستیم که انتخاب می کنیم به جنبه ها و ویژگی های منفی آن ها 
فکر کنیم یا مثبت. سعی کنید زمانی را برای یک ارتباط دوستانه و شاد 
با والدین همسرتان در نظر بگیرید. در مورد جنبه های مثبت والدین 

همسرتان فکر کنید و گاهی آن ها را به همسرتان بگویید. 
اطلاعات خصوصی تان را حفظ کنید

در شیوه صحبت کردن و رفتار شما در عین احترام باید این نکته 
وجود داشته باشد که حتما اطلاعات زندگی خصوصی تان را حفظ 
کنید و تا آنجا که امکان دارد، اجازه سرک کشیدن دیگران در مسایلی 
که فقط مختص شما و همسرتان است را ندهید. این نکته را باید حتی 

در مورد خانواده خودتان در نظر بگیرید. 
از مشکلات نترسید!

بسیاری از زوج ها با بروز ساده ترین مشکلات با خانواده همسرشان 
فکر می کنند دیگر دوست داشتنی نیستند و به همین دلیل ناامید 
می شوند. توجه داشته باشید این خیلی طبیعی است که با توجه به 
اختلاف سلیقه، آداب و رسوم و نوع نگاه و برداشت خانواده ها نسبت 
به مسائل مختلف، گاهی اختلافاتی هم بینشان به وجود بیاید؛ همان 
گونه که گاهی در همین خصوص، مشکلاتی با خانواده خودمان هم 
داریم؛ بنابراین بهترین راهکار این است که این گونه مشکلات را بیش 

از حد جدی نگیریم. 

مطمئنا هیچ کس از دعوا با شریک زندگی اش لذت نمی برد. در زندگی مشترک، موضوعات 
زیادی وجود دارد که موجب اختلاف نظر میان زوجین می شود اما برخی از آنها واقعا ارزش 
دعوا و نزاع را ندارد. اگر شما هم سر موضوعاتی که در اینجا به آنها اشاره کرده ایم، با همسرتان 

بگومگوی مدام دارید، همین حالا شیوه رفتارتان را تغییر دهید.
 از او کاری خواسته اید اما هنوز انجام نشده است

 حتما برای شما هم بارها پیش آمده که از همسرتان بخواهید تا کاری را انجام دهد اما پس 
از گذشت مدتی ببینید که او هنوز هیچ اقدامی نکرده است؟ به عنوان مثال از او خواسته اید 
که سطل زباله را بیرون بگذارد یا سر ساعت ۹ کانال تلویزیون را تغییر دهد چون که شما می 
خواهید برنامه مورد علاقه تان را ببینید، اما او به هیچ کدام عمل نکرده است. مهم نیست. همه 
ما گاهی فراموش کار می شویم. مطمئنا برعکس این قضیه نیز اتفاق افتاده است و شما نیز 
بارها آنچه همسرتان به شما گوشزد کرده بود را از یاد برده اید. ذهن ما کامل نیستید، همیشه 
نقص هایی دارد اما اینها دلیل خوبی برای شروع یک جنگ در میدان زندگی نمی باشد. بهتر 
است قبل از این که خواسته یک نفر تبدیل به نزاع شود، با تکرار و البته زبان خوش آن را 

ختم به خیر کنید.
 خانواده و دوستان همسرتان رفتاری غیرمنطقی از خود نشان داده اند

این که یکی از اعضای خانواده یا دوستان همسرتان حرفی زده یا رفتاری از خود نشان داده 
که مورد پسند شما نبوده است، ربطی به همسرتان ندارد. مقصر شخص دیگری است. پس 
شما نباید او را به دلیل رفتار دیگری سرزنش کنید. تنها زمانی که دلیلی قانع کنندهایپشت 
آن داشته باشید، حق بگومگو دارید. در غیر این صورت، لحظات شیرین خود را به خاطر فرد 

دیگری، که ممکن است روح اش هم از این قضیه بی خبر باشد، تلخ نکنید.
 خواسته های همسرتان متفاوت از انتظارات شماست 

شاید فکر کنید که در تمام مسائل باید با همسرتان تفاهم داشته باشید اما واقعیت این است 
که تضادها گاهی روابط را جذاب تر می کنند. شاید شما دوست داشته باشید در خانه بمانید 
و کتابی بخوانید یا برنامه مورد علاقه تان را تماشا کنید اما همسرتان از خانه بیرون رفتن را 
می پسندد، در این صورت به جای دعوا کردن، انعطاف پذیری بیشتری از خود نشان دهید 
و با یکدیگر سازش کنید. خدا را چه دیدید؟ شاید با تجربه چیزهای جدید، به آنها علاقمند 
خواهید شد. شما قادر نیستید شخصیت طرف مقابل تان را تغییر دهید، اما می توانید با گفتگو 

با هم به نظری مشترک برسید.
 همسرتان از آمدن به مکانی خاص با شما، امتناع می کند 

این آخر جهان نیست. اگر او نمی خواهد که با شما به میهمانی جشن تولد همکارتان بیاید، 

خب نمی خواهد، به همین سادگی. ممکن است هیچ دلیل منطقی نیز پشت آن پنهان نباشد، 
پس با اصرار کردن، نه تنها حال خودتان، بلکه حال او را نیز دگوگون می کنید. به این فکر کنید 
که ممکن است این شرایط برای شما هم پیش آید. آیا دوست دارید کسی شما را مجبور به 

رفتن به جایی کند؟پس بهتر است جر و بحث سر این موضوع را فراموش کنید.
 تفریحات او متفاوت از شماست 

مهم نیست چند ساعت، چند روز یا حتی ماهها و سالها با همسرتان در مورد این که او 
به فوتبال یا بازی های یارانه ای علاقه دارد، بحث کنید، شما هیچ وقت نخواهید فهمید که 
چرا آقایان عاشق فوتبال اند یا این که چرا خانم ها از تماشای سریالهای تلویزیونی لذت می 
برند. پس بهتر است بدون هیچ جنجالی، آنچه طرف مقابل تان را شاد و سرگرم می کند، 

قبول کنید.
 اتفاقاتی که در گذشته زندگی او رخ داده است

 شما حق این که همسرتان را به خاطر گذشته اش، قبل از این که شما به زندگی او وارد 
شوید، سرزنش کنید. شما او را همین طور که بوده، با همان گذشته، قبول کرده اید. به بیان 
دیگر، اگر گذشته شما نبود، اگر برخی چیزها را تجربه نمی کردید، حال اینجا که باید، در 

کنار هم نبوده اید.

نمایندگان مجلس انتقاد کردند؛ 

حاشیه نشینان همچنان در حاشیه 

خانواده همسر، خانواده اصلی شماست؟!

به خاطر این موارد با همسرتان بگو مگو نکنید! 
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یادداشت )2(

نکــته

راحت و صریح همه حرف هایش را می زند حتی اگر متهم به این شود که حرف 
هایش به ضرر اصولگرایان بوده و به نفع رقیب. امیر محبیان به این شهره است که 

تئوریسن اصولگرایان است و طرف مشورت.
او در گفتگویی که با خبرآنلاین داشت درباره نقد شجاعانه خود به جریان 
اصولگرا گفت »پنهان سازی درد به درمان نمی انجامد و سکوت در برابر مسئله به 
حل مسئله نخواهد انجامید. مردم دشمن نیستند و باید بدانند که در جریان های 
سیاسی چه می گذرد.« علت اختلاف اصولگرایان بر سر حمایت از روحانی و نگاه 

احمدی نژاد به همکاری انتخاباتی با اصولگرایان دو محور دیگر این گفتگو بود.
مشروح گفتگوی امیر محبیان فعال سیاسی اصولگرا را در ادامه مطالعه 

فرمایید؛

رسانه های بیگانه همچون بی بی سی سعی دارند در هر مقطع از زمان اختلاف 
سلایق بین ارکان نظام به ویژه رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور را اختلاف 
مبنایی جلوه دهند و تبلیغ کنند. به نظر شما چگونه باید با القائات آنها برخورد 
کرد؟ اگر رسانه های داخلی در دام آنها بیفتند چه تبعاتی برای جامعه و نظام 
دارد؟ اساسا دکتر روحانی در تبعیت از دستورات رهبری چگونه عمل کرده است؟

اولین شرط خنثی سازی تبلیغات بیگانگان آن است که  بدانیم در نظام تبلیغاتی آنها 
اساسا بخشی از واقعیت زمینه تحریف واقعیت می شود؛ به عبارتی آنها پاره ای از کدهایی که 
دال بر کمی اختلاف مواضع است را از طریق برجسته سازی و سپس داستان سرایی روی آن 
مبدل به یک سناریوی نزدیک به ذهن می سازند؛ از این رو نباید دولت ها کدهای موید این 
سناریوها را ایجاد کنند؛ آنها باید بدانند که هر رفتار معارض گونه ای توسط بیگانگان به عنوان 
زمینه ای برای ایجاد شکاف مورد بهره گیری قرار می گیرد. رسانه های داخلی را نمی توان از 
نقل خبر بازداشت به همین دلیل بهتر است، مقامات از همان گام نخست در بیان دیدگاه ها 
و طرح نظرات به گونه ای عمل کنند که زمینه سوء استفاده دشمنان را از میان ببرند. دولت 
آقای روحانی طبعا در پی پیروی از نظرات و دیدگاه های مقام معظم رهبری است؛ اقدامی 
که هم وظیفه قانونی و هم شرعی آنها است. البته بعید نیست بعضی از کم دقتی ها زمینه 

سوءاستفاده را فراهم آورده باشد.

برخی می گویند انتقاد اصولگرایان به خودشان باید مخفیانه انجام شود، 
چرا شما این کار را نمی کنید و بر عکس روش مخفیانه، صریح نقد خود را 

بیان می کنید؟
پنهان سازی درد به درمان نمی انجامد و سکوت در برابر مسئله به حل مسئله نخواهد 
انجامید. البته در برابر دشمنان باید دقت کرد اما مردم دشمن نیستند و باید بدانند که در 
جریان های سیاسی چه می گذرد. اتفاقا بر این باورم در مسایلی که تصمیم گیری آن به 

مردم مربوط است؛ مردم باید در جریان باشند و ما در جناح اصولگرا امر شخصی نداریم.

آیا همچنان تشکیل پارلمان اصولگرایی پیشنهاد خوبی است یا زمانش گذشته 
است؟

این پیشنهاد را از چند سال پیش مطرح کرده ام و بر آن تاکید دارم و گمان می کنم که 
زمان آن هم نگذشته است. جریان اصولگرایی برای مردمی تر شدن و ارجاع تصمیمات به 

بدنه خود چاره ای جز این ندارد.

بخشی از اصولگرایان معتقد به حمایت از روحانی در انتخابات ریاست جمهوری 
هستند، بخشی هم به معرفی نامزد اختصاصی اصرار دارند به نظر شما برای جناح 

اصولگرا کدام یک بهتر است؟
این ها دو دیدگاه هستند که برای خود حامیان و منطقی نیز دارند. بعضی حمایت از 
آقای روحانی را توصیه می کنند زیرا نمی خواهند او را به دامن اصلاح طلبان بیاندازند، 
احتمال وحدت اصولگرایان و رسیدن به کاندیدای واحد را دشوار و بلکه ناممکن می دانند و 
نیز احتمال پیروزی روحانی در سال ۹۶ را مشابه مدل همیشگی ریاست جمهوری های ما 
زیاد می دانند. در مقابل هم کسانی که موافق حمایت از کاندیدای اصولگرا هستند معتقدند 
نمی توانیم کارنامه اقدامات دولت روحانی را مهر اصولگرایی بزنیم و با اصلاح طلبان یک 
کاندیدا داشته باشیم چون حمایت از روحانی که تحت الحمایه اصلاح طلبان است؛ اعلام 
ورشکستگی اصولگرایان به شمار می رود. به هر حال این دیدگاه ها است و به مرور در زمان 

نزدیکی به انتخابات بیشتر نمایان خواهد شد.

آیا محمود احمدی نژاد می تواند نقش دونده امدادی را برای اصولگرایان بازی 
کند، به این معنا که تا زمان انتخابات ریاست جمهوری فعالیت و تحرک سیاسی 
داشته باشد، موج اجتماعی ایجاد کند بعد کنار رود و فرصت را در اختیار یک 
چهره اصولگرا بگذارد؟ اساسا دو طرف )احمدی نژاد و اصولگرایان( حاضرند وارد 

اجرای چنین برنامه مشترکی شوند؟
با شناختی مبتنی بر روانشناختی که از شخصیت احمدی نژاد دارم او به هیچ وجه پل 
گذر برای هیچکس به سوی قدرت نخواهد شد و کاتالیزور هیچ معادله ای نخواهد شد 
که در نتیجه نباشد. احمدی نژاد برای خود کفایت و ارزش افزوده ای بیش از اصولگرایان 
سنتی قائل است و آنها را زمانی می خواهد که یا مخل عملیات او نباشند یا در پشت سرش 

حرکت کنند.

یک دیدگاه هم آن است که اصولگرایان برنامه دارند که اجازه تحرک انتخاباتی 
را به محمود احمدی نژاد بدهند و به تقابل با او نپردازند اما وقتی ثبت نام کرد 
ردصلاحیت شود و نامزد اصولگراها جای او را بگیرد و سوار بر موج اجتماعی 
ایجاد شده ناشی از تحرک احمدی نژاد خود را به پاستور برساند، در واقع امکان 
دارد مدل هاشمی-روحانی سال 92 این بار در جناح اصولگرا اتفاق بیفتد، نظر شما 

درباره این دیدگاه چیست؟
کسانی که چنین سناریویی دارند؛ حتما احمدی نژاد را نمی شناسند. تکرار می کنم 

احمدی نژاد در تعاملی که برنده آن نباشد وارد نمی شود.

اگر احمدی نژاد نیاید از بین قالیباف و جلیلی کدامیک می تواند بدنه اجتماعی 
متأثر از احمدی نژاد را دور خود جمع کند؟

از لحاظ نگرش و رویکرد طبعا جلیلی به احمدی نژاد نزدیک تر است و قالیباف در برابر 
نگرش هواداران احمدی نژاد قرار دارد اما تکرار می کنم احمدی نژاد بر حسب اختیار حمایت 
هوادارانش را برای به قدرت رسیدن هر کسی جز خودش  قرض نمی دهد ولو جلیلی باشد 
مگر آن که جلیلی قول دهد که پیشاپیش معاون اولی و تمامی اختیارات خود را جز نام 
ریاست جمهوری به احمدی نژاد واگذارد که در آن صورت هم شک دارم احمدی نژاد جز 

به ثمره هاشمی یا مشایی چنین اعتمادی را داشته باشد.

انتخابات مجلس در حوزه انتخابیه تهران، ری، اسلامشهر و شمیرانات سی 
بر هیچ به نفع ائتلاف اصلاح طلبان و اعتدالگراها شد، آیا حدود 9 ماه دیگر در 
انتخابات شورای شهر تهران چنین نتیجه ای دوباره به نفع ائتلاف امید تکرار می 

شود؟
این بستگی به ساماندهی و هوشمندی اصولگرایان دارد؛ از جزییات برنامه آنها در این 

مورد اطلاعات خاصی ندارم که قضاوت کنم.

در عین ناباوری و در حالی که دیگر همه مطمئن شده بودند 
»او« نخواهد آمد، به یکباره فرمان حرکت داد و تیم پیش رو و همراه 
محافظان را همزمان راهی ساختمان معروف خیابان فاطمی کرد. 

»تصمیمش« را گرفت؛ »همان لحظه آخر«.
معادلات انتخابات از همان لحظه تغییر کرد، چند روز بعد سوار بر 
همان بنز آبی نفتی قدیمی، مسیر جماران تا خیابان آذربایجان را طی 
می کرد که تلفنی اطلاع دادند یک مهمان ویژه در اتاق کارش منتظر 
است که یک پیغام محرمانه و مهم را به او برساند. خودش روایت می 
کند وقتی پیغام رد صلاحیت و درخواست برای انصراف، به او رسیده 
بارها مساحت همان اتاق همیشگی که مهمان ها را در آنجا ملاقات 
می کند با علی لاریجانی قدم زده است. آن صبح بهاری حرف هایی 
میان این دو شخصیت رد و بدل شده که هنوز که هنوز است اگر 
چه هاشمی آن ها را در برخی جمع های خصوصی روایت می کند 

اما رضایت نداده که راه به رسانه ها یافته و جنبه عمومی پیدا کند.

نقشه دومی که آیت الله را پیروز انتخابات کرد
حالا هاشمی مانده بود یک انتخابات مهم که جوازی برای ورود به 
آن نداشت. او اما پلن دومی هم داشت. طرحی که مختصاتش برای 
احتمال نبودن او فراهم شده بود. هاشمی به همان ایده چند سال 
پیش خودش و ناطق نوری بازگشت: »ایجاد دولت وحدت ملی«. 
زمان بسیار اندک بود و او مخیر میان دو گزینه؛ »علی اکبر ولایتی« 
و »حسن روحانی«. دو فرد که نزدیکترین موضع و گرایشات سیاسی 
را به او داشتند و در آن شرایط زمانی به جهت قدرت همپوشانی می 
توانستند ایده هاشمی را برای ائتلاف میان نیروهای قابل توجهی از دو 
جناح عملی کنند. این وسط یک نکته مهم وجود داشت؛ علی اکبر 
ولایتی ضلعی از ائتلاف مهم اصولگرایان بود و در حال رقابت با دو 
عضو دیگر برای معرفی به عنوان نامزد نهایی جناح. شاید همین هم 
بود که ولایتی را واداشته بود در مقطع خاصی از انتخابات اندکی به 
هاشمی تند تر شود و مواضعی متفاوت از گذشته بیان کند. ولایتی 
به اصولگرایان آنچنان نزدیک شده بود که درخواست از اصلاح طلبان 
برای حمایت از او بسیار سخت و شاید ناممکن شده بود. حالا نگاه 
هاشمی به حسن روحانی دوخته شد؛ فردی که از کنار تحولات 
دوران محمود احمدی نژاد درست همان جایی ایستاده بود که 
هاشمی، ناطق نوری و بسیاری از عقلای دو جناح ایستاده بودند. او 
منتقد وضع موجود بود و البته راهش از رادیکال های هر دو جناح 
جدا. روحانی می توانست مجری همان ایده ای باشد که ناطق نوری و 
هاشمی رفسنجانی آن را طرح ریزی کرده بودند. همه چیز در اندک 
زمان ممکن رخ داد. هر چه قدر که پایه های ائتلاف اصولگرایان با 
عدم انصراف اعضا شل می شد، ائتلافی دیگر میان عقلای دو جناح 
جان بیشتری می یافت. پلن دو این چنین به خوبی اجرا شد. هاشمی 

و تصمیم سازان دو جناح صحنه را تغییر دادند. حسن روحانی رییس 
جمهور شد و »حامیان وضع موجود« پاستور را در یک قدمی رسیدن 
به آن از دست دادند. حالا رییس جمهور همان کسی شده بود که 

هاشمی رفسنجانی می خواست؛ او با پلن دو بازی را برد.

ماجرای دو بُرد در یک روز
یک انتخابات دیگر فرا رسید. حسن روحانی و هاشمی رفسنجانی 
حالا رقبای مشترکی داشتند. افرادی که پایگاه اصلی اشان بهارستان 
بود و دیگرانی که خارج از بهارستان به دنبال حذف آنها از خبرگان هم 
بودند. اکنون باید طرح تازه ای ریخته می شد؛ طرحی برای ماندن، 
ایده ای برای بازآفرینی یک ائتلاف، نسخه ای برای پیروزی بر رقیب. 
هاشمی فکری تازه داشت. او برای خبرگان از اردوگاه مخالفانش 
یارگیری کرد؛ خود را در فهرست مهمترین تشکل روحانی جناح 
راست جای داد و برای پارلمان بار دیگر اعتدالگرایان اصلاح طلب و 
اصولگرا را دست به دست هم داد. پتانسیلی که این روزها فقط در 
چند چهره خاص موجود است از هاشمی رفسنجانی تا روحانی و 
لاریجانی و ناطق نوری. نتیجه کار آنچنان شد که هاشمی رای بالای 
تهران را به دست آورد، دو رقیب اصلی او نتوانستند وارد خبرگان 
شوند و در مجلس هم بسیاری از مخالفان دولت از ورود به دوره جدید 

باز ماندند. نکته این است که طرح هاشمی برای این انتخابات هم در 
زمان اندک باقی مانده به انتخابات کلید خورد و البته به نتیجه رسید. 

او انگار عادت ندارد مشت خود را برای رقیب، زود باز کند.

کارت آخر آیت الله چیست؟
هاشمی رفسنجانی به خوبی می داند حسن روحانی یک انتخابات 
بسیار سخت پیش رو دارد. رقبای مشترک عزمشان را برای فتح 
پاستور جزم کرده اند و تعداد گعده نشینی ها و جلسات محرمانه 
آنچنان افزایش یافته که می توان تصور کرد چه میزان طرح برای به 
چالش کشیدن آقای رییس جمهور در حال پی ریزی است. او می 
داند برخی اصلاح طلبان، ساز دیگری کوک کرده اند و این را هم 
می داند که »طیف های پیشروی راستگرا« چگونه برای آچمز کردن 
نهادهای تشکیلاتی اصولگرایان دست به کار شده اند. او باید طرحی 
نو در اندازد. حسن روحانی حالا بیش از همیشه به او نیاز دارد. از 
قرار اطلاع، این روزها اتاق کار هاشمی رفسنجانی بسیار شلوغ شده 
و تعداد مهمان ها افزایش یافته است. صبح ها در ساختمان مرمر و 
غروب تا شب در جماران جلسات محرمانه مهمی برگزار می شود. 
از همین گعده های محرمانه و رد و بدل شدن پیام های سرنوشت 
ساز است که تئوری پردازان و تصمیم سازان اصلاح طلب رسما و 

علنا اعلام کرده اند راهی جز حمایت از حسن روحانی نیست. شاید 
به همین دلیل است که جدایی طلبان رادیکال جناح چپ حالا که 
همراهی نیافته اند اینچنین آچمز شده و سر در گریبان سکوت فرو 
برده اند. این سو تر اما اوضاع به گونه ای دیگر است. شرایط چنین 
است که گویا هاشمی رفسنجانی باید شخصا دست به کار شود و رخ 
به رخ برخی رفقای قدیمی نشسته و برای حسن روحانی رایزنی کند.

ریش و قیچی به دست جامعه روحانیت می افتد؟
درست همین جاست که پای احتمالات جدید به میان می آید. 
می گویند ممکن است هاشمی رفسنجانی اقدامات غیر منتظره ای 
انجام دهد. از جمله اینکه شاید بعد از سال ها در جلسات جامعه 
روحانیت شرکت کند آنهم وقتی پالس هایی از سوی این تشکل 
روحانی برای او ارسال می شود که گویا انتظار دارند آیت الله به خانه 
قدیمی خود بازگردد و حتی بنا را بر از سرگیری ارسال دعوت نامه 
ها گذاشته اند. یکی از دو تشکل مهم روحانی جناح راست که حتما 
نقشی تعیین کننده در انتخابات سال آینده خواهد داشت. هاشمی 
می داند که اعضای جدید جامعه روحانیت چندان معادلات سیاسی 
این تشکل سیاسی را تغییر نداده اند و اگر یک وزنه مهم در سطح 
خودش آنجا حضور داشته باشد می تواند در عین ناباوری شرایط را 
به نفع حسن روحانی تغییر دهد. یک شوک بزرگ به طیف پیشروی 
اصولگرا که برنامه ریزی گسترده ای برای رقابت با روحانی کرده و 
البته حسابی ویژه روی حمایت جامعتین باز کرده است. هاشمی می 
داند گرفتن حمایت جامعه مدرسین برای حسن روحانی با منتقدانی 
که او آنجا دارد بسیار سخت و شاید غیر ممکن باشد اما هاشمی در 
عین حال تجربه انتخابات قبل را به خوبی به خاطر دارد. آنجا که 
به خاطر در برداشتن نام او برای اولین بار دو لیست مجزا از سوی 
جامعتین برای انتخابات خبرگان ارائه شد. هاشمی دوستان خوبی در 
جامعه روحانیت مبارز دارد که می توانند با بالابردن سطح لابی های 
سیاسی صحنه را به نفع حسن روحانی تغییر دهند؛ اما آیا هاشمی 
رفسنجانی حاضر است به خاطر حسن روحانی و تغییر معادلات 
انتخاباتی سنت شکنی کرده و بار دیگر همنشین رفقای قدیمی اش 
شود؟ آیا ممکن است هاشمی رفسنجانی علی اکبر ناطق نوری را 
مجاب کند تا دلخوری ها را کنار گذاشته و برای تداوم وضع موجود 
در عرصه قدرت رسمی همراه او شود تا بار دیگر جلسات جامعه 
روحانیت با رنگ و بوی سیاسی دیگری برگزارشود؟ آیا هاشمی 
به رسم عادت این بار هم تا لحظه آخر مشتش را باز نخواهد کرد 
و تحلیلگران سیاسی را در انتظار خواهد گذاشت؟ وقتی در مورد 
هاشمی رفسنجانی تحلیل می کنیم باید بدانیم او با صبر و حوصله 
سیاست را دنبال می کند پس باید منتظر ماند و دید نقشه او برای 

این انتخابات چیست.

امید را باید سرمایه ای ملی به شمار آورد که هر گونه آسیب 
بر پیکر آن انگیزه های توسعه و پیشرفت در زمینه های 
گوناگون را می خشکاند و جامعه را به سراشیبی خمودگی 
و انحطاط سوق می دهد. در سال های دشوار تنگناهای بین 
المللی، نابسامانی های اقتصادی و رخ نمودن چالش های 
فزاینده سیاسی- اجتماعی، قرار گرفتن تدبیر در کنار امید 
سبب شد تا نوعی انسجام میان مردم و مسوولان برای عبور 
از تنگناها و ترسیم دورنماها رشد و پیشرفت ایجاد شود. در 
این میان البته برخی انگیزه های سیاسی و منافع و اهداف 
خاص سبب شده تا این دورنما زیر ابرهای تردید و ناامیدی به 
تصویر درآید. »حسن روحانی« رییس جمهوری روز دوشنبه 
هشتم شهریور در مراسم اختتامیه »جشنواره شهید رجایی« 
که به منظور تجلیل از برگزیدگان وزارتخانه ها، دستگاه های 
اجرایی، کارمندان و مدیران نمونه کشوری برگزار شده بود، 
اظهارکرد: عده ای به امید مردم لطمه می زنند با خبرگزاری و 
روزنامه و نهاد بیت المال و با استفاده از پول مردم، امید مردم 
را نشانه می روند. ...این که عده ای با پول بیت المال به امید 
ملت لطمه می زنند، به نفع چه کسی جز دشمن است؟ در 
ارتباط با این سخنان رییس جمهوری و پیامدهای پراکندن 
بذر ناامیدی در جامعه، گروه پژوهش و تحلیل خبری ایرنا با 
ناصری فعال سیاسی به گفت وگو نشست. ناصری فضاسازی 
رسانه های مخالف دولت را در راستای ناکام جلوه دادن دولت 
یازدهم دانست و تاکید کرد آنان از هر فرصت و رویدادی برای 
رسیدن به هدف خود که همان پیروزی در انتخابات ریاست 
جمهوری آینده است، سود می جویند. این مدرس دانشگاه 
تاکید کرد که رسانه های همسو با دولت باید نقش فعالی در 
برجسته سازی دستاوردهای دولت یازدهم داشته باشند؛ 

دستاوردی که بالاترین آن »برجام« است.
در ادامه، متن کامل گفت وگوی ایرنا با ناصری آمده است؛

رییس جمهوری چند روز پیش تصریح کرد عده ای با 
استفاده از پول بیت المال به امید مردم لطمه می زنند. روی 

سخن روحانی به چه افراد و جریان هایی است؟
منظور وی، برخی رسانه ها است که از بیت المال ارتزاق می 
کنند و تحلیل های غیرمستندی را برای تزریق ناامیدی در جامعه 
ارایه می دهند. اوج این اقدام ها در زمان به نتیجه رسیدن توافق 
هسته ای میان ایران و 1+5 در قالب »برجام« که یکی از بزرگترین 

دستاوردهای دولت یازدهم به شمار می رود، مشاهده شد.

همچنین برخی روزنامه ها از دولت بودجه دریافت می کنند اما 
بارقه های امید در میان مردم را خاموش می کنند. نکته قابل توجه 
دیگر اینکه در ماه های اخیر فضای القای ناامیدی با ایجاد فضای 
غیرمشفقانه از طرف جریان تندرو به ویژه پس از انتخابات مجلس 

دهم شدت یافته است.

این تشدید می تواند به دلیل نزدیک شدن زمان برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری باشد؟

 به طور قطع همین طور است. این موضوع بارها از طرف اصلاح 
است.  مطرح شده  معتدل  اصولگرایان  و  دولت  هواداران  طلبان، 
فضاسازی های رسانه ای که خیلی هم اثرگذارند از هر مساله ای 
همچون فیش های حقوقی، دستاوردهای برجام و بدعهدی های 
غرب برای زیر سوال بردن اقدام های روحانی استفاده می کنند؛ 
بنابراین، رسانه های دولت باید مراقب این گونه اقدام های مخالفان 
باشند. البته رسانه های همسو با دولت باید انتقادهای مشفقانه و 
دوستدارانه را از انتقادهای مخرب جدا کنند که منظور از روحانی از 
انتقاد دسته دوم، انتقادهایی است که جنبه تخریب دارند. مخالفان 

دولت در نظر دارند در صورت توان، رییس جمهوری را از نامزدی برای 
انتخابات آینده ناامید کنند.

چقدر احتمال تحقق خواسته های آنها و ناامیدی روحانی 
از حضور در دور بعدی انتخابات وجود دارد؟

این امر به طور کامل منتفی و اقدام های آنان در این زمینه بی اثر 
است. به طور قطع روحانی نامزد خواهد شد و همزمان سازمان رای 
اصلاح طلبان، هواداران دولت و حتی بخشی از اصولگرایان معتدل نیز 

با وی همکاری خواهند کرد.
هدف دیگر تخریب کنندگان، ناامید کردن مردم است. در این 
زمینه دولتمردان روحانی باید هوشمندانه رفتار کنند. آنان باید در 
این چندماه پایانی که فضای انتخاباتی در حال شکل گیری است، با 
رفتارهای هوشمندانه خود، امید را به سازمان رای رییس جمهوری 
تزریق کنند. رسانه های تخریب کننده دولت هیچگاه از اقدام های 
خود تا روز انتخابات دست نمی کشند اما دولتمردان و مدیران ارشد 
رییس جمهوری باید افزون بر خودداری از موضع گیری های انفعالی، 

برای القای امید در جامعه همراه روحانی باشند.

شما در بخشی از سخنان خود به لزوم هوشیاری رسانه 
های همسو با دولت اشاره کردید. عملکرد این قبیل از رسانه 

ها تاکنون چگونه بوده است؟
در مجموع عملکرد رسانه های همسو با دولت مثبت بوده است. 
در عین حال آنها در برخی از موارد انتقادهای اندرزگونه را بازتاب 
داده اند که در واقع با رویکردهای مشفقانه سازگاری دارد. در برابر، 
دولت نیز با رسانه ها، چه همسو و غیرهمسو رویکردی مداراجویانه 
داشته است. مسوولان دولت روحانی نیز باید به این نکته توجه داشته 
باشند که حساب رسانه های طرفدار یا منتقد دولت را با رسانه های 

مخرب جدا کنند.

تزریق  را  دولت  مخالف  موج  مهم  های  هدف  از  یکی 
ناامیدی به مردم عنوان کردید. این موضوع چه آسیب هایی 

را به منافع ملی وارد می کند؟
این موضوع سم مهلکی برای منافع ملی در همه شرایط است. باید 
به این نکته توجه داشت که اگر جریان تندرو افراطی در دستیابی به 
این هدف )القای ناامیدی( موفق شود، به طور حتم این موضوع ارتباط 
مستقیمی با سازمان رای و کاهش رای های دولت در انتخابات خرداد 
1۳۹۶ خواهد داشت. به همین دلیل است که دولتمردان در این 
چند ماه باقی مانده باید موضع فعال و حتی افشاگرانه داشته باشند تا 

بتوانند امیدواری را در جامعه افزایش دهند.

در این زمینه رسانه ها چه مسوولیتی بر دوش دارند؟
رسانه هایی نظیر ایرنا باید سردمدار موضع فعال در مقابل جریان 
رقیب باشند تا سر بزنگاه در موضع انفعال قرار نگیرند و مدیریت 
فضای رسانه ای را از دست ندهند. رسانه دولت باید در این چند ماه 
باقی مانده به صورت جدی دولتمردان ارشد روحانی را پای میز گفت 
وگو بیاورد و دستاوردهای دولت یازدهم را رسانه ای کند چرا که هر 
کدام از این وزیران میراثدار یک وزارتخانه، دستگاه یا نهادی هستند 
که در دولت پیشین از کارآمدی لازم برخوردار نبود. مردم به دلیل 
کمبود آگاهی بخشی، انتظارهای زیادی را از دولت یازدهم دارند، در 

صورتی که از وضعیت گذشته اطلاع چندانی ندارند. 
نکته دوم موضوع برجام است که رسانه دولت باید بیش از این 
به آن بپردازند زیرا برجام دستاورد بسیار بزرگی برای دولت یازدهم 
و تاریخ جمهوری اسلامی به شمار می رود؛ توافقی که افزون بر 
دستاوردهای کوتاه مدت و بلندمدت آن، بستر را برای بسته شدن 

پرونده هسته ای و لغو تحریم ها هموار کرد.

آیا هاشمی معادلات انتخابات 96 را تغییرمی دهد؟

تصمیم »اکبر«

ناصری فعال سیاسی اصلاح طلب:

تزریق ناامیدی به جامعه سمی مهلک برای منافع ملی است

محبیان فعال سیاسی اصولگرا مطرح کرد:

اختلاف اصولگریان برسر حمایت از روحانی

آینده قدرت 
در ازبکستان

به گزارش خبرگزاری های بین المللی اسلام کریم اف 
رئیس جمهوری ازبکستان بر اثر سکته مغزی درگذشت. 
آقای کریم اف از سال 1۳۶۸ یعنی زمانی که به عنوان دبیر 
اول حزب کمونیست ازبکستان منصوب شد، زمانی که 51 

ساله بود زمام امور در ازبکستان را در دست گرفت. اگرچه در ان زمان ازبکستان هنوز در 
چارچوب جمهوری های پانزده گانه شوروی قرار داشت ولی از همان زمان نشان داد که به 
عنوان رهبری اقتدار گرا راه باقی ماندن در قدرت را به خوبی می شناسد و با قواعد حکومت 
به اندازه ای که ۲۷ سال در قدرت بماند، اشراف کامل دارد. آقای اسلام کریم اف پس از 
دوران اصلاحات گورباچف در شوروی توانست مدارج قدرت را طی کند و در ۲۴ مارس 
1۹۹0 توسط پارلمان این جمهوری به عنوان ریاست جمهوری انتخاب  شد بدین ترتیب 
او علاوه بر دبیراولی حزب کمونیست،  مقام ریاست جمهوری را هم بدست آورد. پس از 
آنکه در اجلاس آلماتی )پایتخت سابق قزاقستان( در ۲1 دسامبر 1۹۹1 رهبران جمهوری 
های شوروی برسراستقلال این کشورها از شوروی به توافق رسیدند، ازبکستان نیزکه در اول 
سپتامبر 1۹۹1 در عمل استقلال خود را اعلام کرده بود، کریم اف توانست در ۲۹ دسامبر 
1۹۹1  با برگزاری اولین دوره انتخابات ریاست جمهوری به عنوان نخستین رئیس جمهور 
تاریخ ازبکستان مستقل انتخاب شود. از آن زمان او ازبکستان را به سمت یک کشور با نظام 
سکولار و به شدت تمرکز گرا پیش برد. در این میان تشکیلات حزبی که از سال ۲00۷ 
تحت عنوان لیبرال دمکرات تاسیس کرد، نقش بازوی سیاسی اورا برای هدایت ازبکستان 
ایفاء کرد.  کریم اف درسالهای طولانی حکومت خود، برای رسیدن به اهداف طراحی شده  
بارها قانون اساسی را تغییر داد و از طریق همه پرسی به نتایج مورد دلخواه رسید. بطور قطع 
اگر اجل به او امان می داد مایل بود، مانند سایر جمهوری های آسیای مرکزی به استثناء 
قرقیزستان، همچنان سالهای دیگر نیز با هدف توسعه اقتصادی کشورش، توسعه سیاسی 
را به تاخیر بیندازد؛ زیرا او همچون نظربایف در قزاقستان و رحمان در تاجیکستان توسعه 
اقتصادی و سیاسی را بصورت هم زمان امکان پذیر نمی دانست و بر این اساس اولویت 
را همچنان بر توسعه اقتصادی قرار داده بود.  البته فساد اقتصادی و تاحدودی نرسیدن 
به اهداف رشد اقتصادی، برنامه های اصلاحات اقتصادی اقای کریم اف را هم با مشکل 
روبرو ساخت. ولی با این حال او امیدوار بود بتواند از طریق ایجاد تمرکز همه اقدام ها در 
تاشکند و نیز ثبات مدیریت و دستگاه حزبی شرایط لازم را برای بهبود سطح زندگی مردم 
کشورش به تدریج فراهم سازد. اکنون سئوال اصلی آن است که با رفتن اقای کریم اف چه 
کسی جانشین او خواهد شد؟ با درگذشت کریم اف طبق قانون اساسی این کشور نعمت 
الله یولداشف رئیس مجلس سنا این کشور به عنوان کفیل ریاست جمهوری زمام امور را 
حداکثر به مدت سه ماه بدست می گیرد تا زمینه برای برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 
فراهم شود. از میان کسانی که بیشترین شانس را برای کاندیداتوری از طرف حزب حاکم 
لیبرال دموکرات دارند، می توان از اقای شوکت میرزایف نام برد که از یازده دسامبر ۲00۳ 
تا کنون نخست وزیر ازبکستان است. در این 1۳ سال گذشته روابط بسیار نزدیکی با کریم 
اف داشته است. از آنجا که او هم از طرف حزب حاکم پشتیبانی می شود و هم مناسبات 
نزدیکی هم با روسیه دارد، شانس موفقیت او برای آنکه بتواند سایر رقبا را کنار بزند بیشتر 
است. او که در زمان تصدی نخست وزیری تنها ۴5 سال داشت اکنون با 5۸ سال سن 
از پختگی لازم برای رهبری ازبکستان برخوردار است. رقیب جدی او رستم عنایت اف 
رئیس کمیته امنیت ملی ازبکستان است که در سالهای طولانی گذشته نقش چشم راست 
کریم اف را ایفاء کرده است. مقام های امنیتی وافرادی که در این سالها توانستند به مدارج 
مختلفی در دستگاه حکومتی و حزبی از طریق او  دست پیدا کنند، حامیان اصلی اش در 
مراکز اقتصادی نیز محسوب می شوند. البته رستم عنایت اف مناسبات نزدیکی هم با رستم 
عظیم اف وزیر دارایی و معاون اول نخست وزیر ازبکستان دارد که همین موضوع احتمال 
نوعی همکاری سه جانبه را بین ان دو و رئیس کنونی مجلس سنا، یعنی اقای یولداشف 
فراهم می سازد. به نظر می رسد همه چیز برای ایجاد تغییرات لازم در سیاست خارجی 
ازبکستان فراهم شده است در این میان ایران می تواند از این فرصت استفاده کند تا با 
شرکت در عالی ترین سطح ممکن در مراسم تدفین کریم اف پایه مناسبی را برای کار با 
رهبری جدید این کشور فراهم کند. ایران و ازبکستان در دو دهه گذشته به دلایل گوناگون 
که ذکر آندر اینجا ضرورت ندارد دچار فراز و فرود های زیادی در مناسبات خود بودند؛ اما 
اکنون با رفتن اقای کریم اف زمینه مساعدی فراهم شده تا نگرانی های بی مورد گذشته به 

فرصت های جدیدی در توسعه مناسبات تهران و تاشکند تبدیل شود.  

تفاوت های روحانی و قالیباف 
در برخورد با پرونده فساد!

دسترسی آزاد به اطلاعات مشکلی است که هیچگاه در کشور ما به نظر می رسد که 
حل نخواهد شد و تنها آنهایی که رانت اطلاعاتی دارند می توانند در رقابت های مختلف 

توان خود را به رخ طرف مقابل بکشند!
به گزارش تیک، در این روزهای اخیر همگان مشاهده کردند به محض اعلام خبر 
تخفیف های ویژه برای مسئولان شهرداری و اعضای شورای شهر برای خرید خانه این 
موضوع با چه واکنش هایی همراه شد. این در حالی است که در چند ماه گذشته ماجرای 
حقوق های قانونی و غیر متعارف چند تن از کارمندان دولت توسط رسانه های جریان 
اصولگرا منتشر شد و نه تنها کسی از آنها شکایت نکرد، نه تنها کسی آنها را عوامل دشمن 

نخواند، بلکه ترتیب عمل نیز داده شد و برای این جریان کف و صوت نیز زدند!

به فکر نظام باشید
دانستن حق مردم است، حال این دانستن از حقوق های غیر متعارف و قانونی گرفته تا 
حاتم بخشی های شهرداری همه و همه باید به اطلاع مردم رسیده شود. چرا باید با سرپوش 
گذاشتن بر مسائل نگاه ها را نسبت به نظام خدشه دار کنند؟! چرا باید دایم این موضوع را 

به خلط مبحث به حاشیه برانند؟!

تایید حاتم بخشی
البته این موضوعات شهرداری و شورای شهر در حالی بیان می شود که ابوالفضل قناعتی 
و پیرهادی دو تن از اعضای شورای شهر که نامشان در میان این ماجرا به چشم می خورد، 
اصل دریافت منزل های نجومی را رد نکردند و هر کدام اظهاراتی را بیان داشته اند که تایید 

کننده این ماجراست.
قناعتی در گفت وگویی با سایت نامه نیوز می گوید: این منازل به ما پیشنهاد شد و 
به دلیل آنکه من پول کافی نداشتم و تخفیفی که داده شده بود کم بود نتوانستم، تحویل 

بگیرم!
از سوی دیگر پیرهادی نیز در اینباره می گوید: این خانه ها برای دوران شهرداری من 

بوده و ربطی به شورای شهر ندارد!
چرا کسی به سخنان این افراد توجهی نمی کند. به چه دلیل اعضای شورای شهر که از 
نزدیکان احمدی نژاد هستند، تلاش می کنند این اقدام را بر کردن اصلاح طلبان بیندازند 

و آنها را مقصر جلوه دهند؟!

سنت غلط
سنت کی بود کی بود، من نبودم در میان اصولگرایان مدتی است گریبان گیر این کشور 
شده است و زمانی احمدی نژاد که باعث قدرت گرفتنش جریان راست ایران بود را از خود 
نمی دانند و وی را تکذیب می کنند و روزی نیز فسادها، اختلاس ها و تخلف های صورت 

گرفته در دورانشان را نادیده می گیرند.

نکته تامل برانگیز
نکته تامل برانگیز سکوت خاص افرادی است. افرادی که در دوران مختلف که رسانه 
های منتقد دولت علیه آن با استفاده از حقوق های نامتعارف می تاختند، روزی هزار بار 
اظهارنظر می کردند و دانستند را حق مردم می دانستند. از سوی دیگر چهره های جریان 
طرفدار دولت و اصلاح طلب نیز در قضییه این واگذاری های نجومی در جمود فرو رفته 
بودند و تنها برخی اعضای اصلاح طلب شورا برای تبیین ماجرا اظهار نظر می کردند و سایر 

چهره ها ساکت و حتی از موضوع بی خبر بودند.

دانستن گزینشی، ناحق است!
آری؛ دانستند حق مردم است ولی نه آن دانستنی که گزینشی باشد. قالیباف در برخورد 
با موضوع حاتم بخشی نجومی نشان داد که سیستم گازانبری رابه خوبی حفظ کرده است 
و در هر زمان که لازم باشد آن را به اجرا در می آورد و با روحانی تفاوت بسیاری دارد چرا 
که رییس جمهور برای پرداخت حقوق های قانونی به کارمندان ومدیران دولت از مردم 
عذرخواهی کرد ولی قالیباف طبق معمول برای صاف کردن مسیر، از قدرت سخت استفاده 

و دهن منتقدان و مخالفان خود را بست.

از لحاظ نگرش و رویکرد طبعا جلیلی 
به احمدی نژاد نزدیک تر است و قالیباف در برابر 

نگرش هواداران احمدی نژاد قرار دارد اما تکرار می 
کنم احمدی نژاد بر حسب اختیار حمایت هوادارانش 
را برای به قدرت رسیدن هر کسی جز خودش  قرض 

نمی دهد ولو جلیلی باشد مگر آن که جلیلی قول دهد 
که پیشاپیش معاون اولی و تمامی اختیارات خود را جز 
نام ریاست جمهوری به احمدی نژاد واگذارد که در آن 
صورت هم شک دارم احمدی نژاد جز به ثمره هاشمی 

یا مشایی چنین اعتمادی را داشته باشد

حسن بهشتی پور
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در اسلام
هیچ نهادى نزد خداوند عز و جل مَحبوب تر 

و ارجمندتر از ازدواج نیست

یکشنبه - چهاردهم شهریورماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4091

اخبـــار
مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم اعلام آمادگی کرد:

واگذاری امکانات مخابراتی به 
مراکز حوزوی جهت نشر معارف اسلامی

امکانات  واگذاری  آماده  گفت:  قم  استان  مخابرات  مدیرعامل شرکت 
مخابراتی به مراکز حوزوی جهت نشر معارف اسلامی به سراسر جهان هستیم.

سیداسدا...دهناد در دیدار با رئیس حوزه های علمیه با بیان این مطلب 
اظهارداشت: زیرساختهای ارتباطی خوبی در قم ایجاد شده است که میتواند 

بستر مناسبی برای نشر معارف دینی به سراسر جهان باشد.
وی افزود: ما معتقدیم که امکانات شرکت مخابرات باید در خدمت توسعه 

و نشر معارف اسلامی باشد و برای تحقق این مهم اعلام آمادگی می کنیم.
وی با اشاره به نام امسال که توسط مقام معظم رهبری سال اقتصاد 
مقاومتی، اقدام و عمل نامگذاری شده است اضافه کرد، تولید محتوا و تولید 
تجهیزات مخابراتی در حوزه ارتباطات میتواند در تحقق رهنمودهای مقام 

عظمای ولایت موثر باشد.
مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم با اشاره به حضور بسیاری از تشنگان 
علم و معرفت و مذهب در گوشه و کنار دنیا گفت: استفاده از این امکانات 

مخابراتی و اینترنت میتواند این بخش از جویندگان اسلام را سیراب کند.
آیت ا... اعرافی رئیس حوزه های علمیه نیز در این دیدار ضمن تشکر از 
فعالیتهای صورت گرفته در حوزه ارتباطات، خواستار ایجاد امکانات دسترسی 

مدارس علمیه از این امکانات و فعالیتها شد.

مدیر عامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:

افزایش 10 درصدی 
نرخ سرویس مدارس در قم

مدیر عامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از افزایش 10 
درصدی نرخ سرویس مدارس در قم خبر داد.

مرتضی عزتی با اشاره به نزدیك شدن به بازگشایی مدارس اظهار کرد:  
جلسات هماهنگی بین سازمان تاکسیرانی، شرکت های زیر پوشش و اداره کل 
آموزش و پرورش در حال برگزاری است، در سال گذشته نزدیك به 15 هزار 

دانش آموز با ۴ هزار و 500 دستگاه خودرو سرویس دهی می شدند.
وی خاطرنشان کرد: پیش بینی می شود امسال نیز بین ۴ هزار و 500 تا 5 
هزار دستگاه تاکسی به خدمت رسانی بپردازند. مدیر عامل سازمان نظارت بر 
تاکسیرانی شهرداری قم با اشار به روند ثبت نام سرویس مدارس گفت: اولیای 
دانش آموزان برای دریافت سرویس باید به مدرسه مربوطه مراجعه کنند تا از 
شرایط ثبت نام آگاه شوند و نیازی به مذاکره با شرکت و سازمان تاکسیرانی 
نیست. وی از افزایش 10 درصدی نرخ سرویس مدارس نسبت به سال گذشته 
خبر داد و افزود: اگر شهروندانی در زمینه سرویس مدارس سئوالی داشتند، 
امور مدارس سازمان تاکسیرانی با شماره تلفن ۳۶۶۶۹۴۴5  آماده راهنمایی 
و پاسخگویی است. عزتی با بیان اینکه اولیا بهترین سرویس برای دانش آموزان 
هستند، گفت: اگر برای اولیا این امر ممکن نبود، باید به مدارس برای عقد 
قرارداد مراجعه کنند، خودروهایی که به صورت آزاد سرویس می دهند، 
خطراتی به همراه دارد. وی خاطرنشان کرد: از رانندگانی که می خواهند قرارداد 
در زمینه سرویس مدارس منعقد کنند، تقاضا می شود، به سازمان تاکسیرانی 

مراجعه کرده و کارت مجوز سرویس مدرسه دریافت کنند.
مدیر عامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به مواردی 
که برای ارائه مجوز بررسی می شود، گفت: راننده باید آموزش هایی بر اساس 
ماده ۶ قانون حمل و نقل و تاکسیرانی بگذراند، سوء پیشینه، آزمایش سلامتی، 
سن راننده و تأهل از دیگر موارد تعیین شده است، بیمه حمل دانش آموز نیز 
باید بیمه عمومی باشد تا اگر حادثه ای برای آنها روی داد، بیمه هزینه های 

مربوط را برعهده گیرد.
 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبرداد:

تحقق صرفه جویی 3 میلیارد ریالی 
در پروژه پل میثم

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: با توجه به عبور 
پل میثم از روی ریل قطار در این پروژه مشکلاتی وجود داشت که با تعامل 
اداره کل راه آهن یکی از این خطوط به صورت موقت مسدود شده تا بتوانیم 

این پروژه را اجرا کنیم و با این اقدام ۳ میلیارد ریال صرفه جویی شده است.
محمد تقی نادعلی با بیان اینکه این سازمان طی پنج ماه نخست سال 
جاری به اندازه 1۲ ماه سال گذشته در سطح مناطق هشت گانه قم تولید و 
پخش آسفالت داشته است، اظهار کرد: شهردار قم تاکید بسیاری نسبت به 

توسعه آسفالت کاری در مناطق محروم دارد.
وی از پیشرفت 50 درصدی پروه شهیدان محمودنژاد طی سه ماه اخیر یاد 
کرد و افزود: اکنون در این پروژه ۲5 درصد از برنامه زمان بندی جلو تر هستیم.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با تاکید بر اینکه سازه 
اصلی پل میثم به پایان رسیده است، مطرح کرد: با توجه به عبور این پل از 
روی ریل دوبل قطار در این پروژه مشکلاتی وجود داشته که با تعامل اداره کل 
راه آهن استان یکی از این خطوط به صورت موقت مسدود شد تا بتوانیم این 

پروژه را اجرا کنیم و با این اقدام ۳ میلیارد ریال صرفه جویی شده است.
وی به تکمیل پل میثم تا پایان شهریورماه اشاره کرد و ادامه داد: مسیر 
برگشت از پردیسان در بلوار زائر یکی دیگر از پروژه های محوری سازمان توسعه 
و عمران شهرداری قم است که سبب کاهش ترافیك بلوار غدیر می شود و با 

اعتباری بالغ بر 50 میلیارد ریال تا دوماه آینده به بهره برداری می رسد.

شهردار منطقه دو قم خبرداد:

افزایش 9 هکتاری فضای جنگلی 
بوستان جوان

شهردار منطقه دو قم از افزایش ۹ هکتاری فضای جنگل کاری بوستان 
جوان تا پایان امسال خبر داد.

محمد صادقی با اشاره به ویژگی های بوستان جوان اظهار کرد: مساحت 
کلی بوستان جوان بر اساس طرح تفصیلی حدود 150 هکتار است. وی 
خاطرنشان کرد: این بوستان دارای زمین بازی با مساحت ۳15 متر مربع که 
بتن کف آن اجرا شده و آماده نصب کمپلکس بازی و کفپوش است، دارای 
دریاچه مصنوعی برای ذخیره آب خام به ابعاد ۲۳0 در 1۳5 متر و عمق 1۷ 
متر با گنجایش 5۲۷ هزار و ۸50 متر مکعب می باشد. صادقی افزود: مساحت 
فضای سبز موجود  ۴۴5 هزار و 501 متر مربع بوده که سیستم آبیاری 
قطره ای و تحت فشار برای آن در نظر گرفته شده و تا پایان سال جاری حدود 
۹ هکتار به فضای جنگل کاری در این بوستان افزوده می شود. شهردار منطقه 
دو قم با اشاره به امکانات اجرایی در پارك شهری جوان گفت: این بخش دارای 
فضای سبز به مساحت 1۲ هزار و ۴۴۶ متر مربع و پیست بانوان با مساحت 

10 هزار و 150 متر مربع می باشد.

شهردار منطقه ۸ قم:

تمامی محلات پردیسان 
زیرسازی و آسفالت می شود

شهردار منطقه ۸ قم از زیرسازی و آسفالت تمامی محلات منطقه هشت 
خبر داد و گفت: در این راستا آسفالت بلوار بصیرت اجرا شده است.

سید عبداله سلیمانی با اشاره به اهتمام ویژه مدیریت شهری در همکاری 
جهت زیرسازی و آسفالت تمامی محلات پردیسان ابراز داشت: پروژه آسفالت 
بلوار بصیرت در راستای تسهیل عبور و مرور شهروندان خصوصا در محله ۲ 
پردیسان اجرا شده است. وی در ادامه با بیان اینکه ۷00 تن آسفالت در این 
بلوار به کار رفته است دیگر مشخصات این پروژه را مورد توجه قرار داد و افزود: 
در این پروژه مساحتی بالغ بر 10 هزار متر مربع آسفالت کاری انجام شده که 

هزینه ای بیش از ۸00 میلیون ریال در بر داشته است.

یکی از مراجع تقلید گفت: سنت های حوزه، نتیجه 
زحمات علمای بزرگ آن است که باید حفظ شود؛ اخیرا 
مشاهده می شود که فرهنگ دانشگاهی در حال تسلط بر 
بخشی از فرهنگ حوزوی است که مناسب نمی باشد و حوزه 

باید مسیر خود را حفظ نماید.
آیت الله مکارم شیرازی پیش از ظهر دیروز در مراسم آغاز 
سال تحصیلی حوزه های علمیه که در مدرسه علمیه فیضیه 
قم برگزار شد، اظهار داشت: امروز روز مبارکی برای جهان 
اسلام و حوزه های علمیه است؛ چراکه دروس حوزه آغاز 
شده و روز خدمت بیشتر به عالم اسلام و مکتب اهل بیت 

)ع( و جهان تشیع می باشد.
وی افزود: امروز روز ازدواج حضرت علی )ع( با حضرت 
زهرا )س( است و این تقارن را به فال نیک می گیریم و 
امیدواریم سال مناسبی برای حوزه های علمیه و جهان اسلام 

خواهد بود.
حوزه های علمیه سرمایه های بزرگ جهان اسلام

این استاد برجسته حوزه با بیان این مطلب که حوزه های 
علمیه سرمایه های بزرگ جهان اسلام است، اظهار داشت: 
دفاع از عقائد مردم، دفاع از احکام اسلام و ... از وظایف حوزه 

های علمیه است.
این مفسر قرآن کریم افزود: حوزه، سرمایه بزرگی است 
که از زمان رسول گرامی اسلام )ص( تا به امروز به ما رسیده 

تا از کیان اسلام دفاع نماییم.
وی خاطرنشان ساخت: دولت های اسلامی باید به حوزه 
های علمیه اهمیت دهند؛ چراکه حوزه، خاستگاه انقلاب بوده 
و حافظ انقلاب می باشد. وی تصریح کرد: امام راحل و رهبر 
معظم انقلاب فرزند این حوزه ها هستند؛ لذا اهمیت حوزه 

نباید بر کسی پوشیده باشد.
این مرجع تقلید با اشاره به وظایف حوزه های علمیه 
بیان داشت: باید برای حفظ حوزه های علمیه بکوشیم که 
از راه تحصیل علم، تأمین مباحث علمی، گسترش مباحث 
علمی و ارتقاء علم و دانش و همچنین از طریق اخلاقیات به 
دست می آید. آیت الله مکارم شیرازی اظهار داشت: نباید در 
کنار حوزه های علمیه، دادگاه روحانیت باشد؛ چراکه از این 
بانیان اخلاق، نباید تخلفی سر بزند و باید برای حفظ حوزه و 
بالندگی آن کوشید. این استاد حوزه ابراز داشت: سنت های 
حوزه، نتیجه زحمات علمای بزرگ آن است که باید حفظ 
شود؛ اخیرا مشاهده می شود که فرهنگ دانشگاهی در حال 
تسلط بر بخشی از فرهنگ حوزوی است که مناسب نمی 

باشد و حوزه باید مسیر خود را حفظ نماید.
مدرک گرایی نباید سلطه پیدا کند

این مفسر قرآن کریم با تأکید بر اینکه حوزه باید علم 
را برای علم بخواهد، خاطرنشان ساخت: هدف اصلی حوزه 
تحصیل علم به خاطر خود علم است و مدرک گرایی نباید 

سلطه پیدا کند.

وی با تأکید بر استقلال حوزه های علمیه، تصریح کرد: 
امروز الازهر وابسته به دولت است و مقامات دولت رئیس 
الازهر و مفتیان آن را تعیین می کنند؛ تنها جایی که مستقل 
بوده و به وسیله مراجع و سایر مباحث تأمین می شود، تنها 
حوزه های علمیه شیعه است و نباید این استقلال خدشه 

دار شود. 
وی بیان داشت: هرگونه وابستگی به دولت و نفی استقلال 
حوزه ها، ارزش این نهاد را پایین آورده و در حد حوزه های 

علمیه دیگران قرار می دهد؛ پس باید مراقب آن بود.
باید منابع مالی مستقل 

برای حوزه های علمیه تدارک دید
این مرجع تقلید با اشاره به دیدار اعضای شورای عالی 
حوزه اظهار داشت: بنده در این دیدار توصیه داشتم که باید 
منابع مالی مستقل برای حوزه های علمیه تدارک دید تا 
برای رفع نیازمندی ها از آن استفاده شود و این مسئله، قابل 

عمل است.
آیت الله مکارم شیرازی ابراز داشت: استقلال، سرمایه 
مهمی برای حوزه بوده و رهبر انقلاب نیز بیان داشته اند 
که توصیه های بنده در حوزه با عنوان مرجعیت است؛ نه 
مسئله دیگر که نشان از سخن حساب شده ایشان و تأکید 
بر استقلال حوزه است. این استاد برجسته حوزه با تأکید بر 
هجرت فضلا از حوزه علمیه قم خاطرنشان ساخت: وظیفه 
به دیار خود  تعلیم،  از  این است که پس  شرعی طلاب 

بازگشته و شهرستان ها از عالمان دین خالی است.
این مفسر قرآن کریم تصریح کرد: امروز کمبود استاد 
در حوزه های علمیه شهرستان ها وجود داشته و بسیاری از 
مساجد، امام جماعت ندارد؛ پس فضلای حوزه باید به دیار 

خود برگردند.
تشویق  فضلا برای هجرت به شهر ها

وی بیان داشت:  پیشنهاد بنده به فضلا برای هجرت به  
شهرستان ها این است که مراجع عظام تقلید شهریه فضلا را 
در شهرستان ها پرداخت کرده و بنده شهریه آنان را دو برابر 

پرداخت خواهم کرد.
وی با اشاره به روایتی از امام صادق )ع( اظهار داشت: 
حضرت فرمودند: علماء شیعتنا المرابطون/ علمای شیعه ما 
مراقب از حوزه دین می باشند؛ این مرجع تقلید با اشاره به 
تعطیلات حوزه های علمیه، ابراز داشتند: دروسی که زود 
شروع شده و دیر تعطیل می شود، قریب به 1۴0 جلسه 
خواهد شد که نزدیک به ۴ ماه در مقابل 1۲ ماه خواهد بود 
که مناسب نمی باشد؛ لذا خدمت شورای عالی حوزه بیان 
کردیم که نصف روز پنج شنبه های حوزه نیز زنده شود تا 

نزدیک به ۲۶ روز به دروس حوزه اضافه خواهد شد.
آیت الله مکارم شیرازی با تأکید بر اینکه طلاب باید آشنا 
به نیازهای زمان باشند، خاطرنشان ساخت: امروز دشمنان در 
فضای مجازی در حال نشانه گرفتن عقائد، ایمان و وحدت 

امت اسلامی بوده؛ پس باید در مقابل آنان ایستادگی کرد.
تکفیری ها بزرگترین خطر برای جهان اسلام

این استاد برجسته حوزه تصریح کرد: امروز تکفیری ها 
بزرگترین خطر برای جهان اسلام می باشند؛ پس باید با آنان 

مقابله و ایستادگی کرد.
این مفسر قرآن کریم با اشاره به اینکه در حال مطالعه 
5 قسمت از احوالات وهابیت هستیم، بیان داشت: تمام 
خشونت های داعش و ... از وهابیت عربستان سعودی است و 
این موضوع را از مطالعه مدارس معمولی، حوزه های علمیه، 
فتاوای مفتیان بزرگ، رسانه های مهم و رسانه های خارجی 
آنان که دعوت به خشونت در مقابل مسلمانان و شیعیان می 

کنند، در یافته ایم.
وی اظهار داشت: اخیرا همایشی در چچن برگزار شد که 
بسیاری از علمای اهل سنت حضور داشته و بیانیه ای دادند 

که وهابی ها جزو جماعت اهل سنت نیستند.
وی ابراز داشت: عربستان سعودی از این همایش بسیار 
عصبانی است؛ چرا که شرکت کنندگان در این همایش، 
دلارهای سعودی را دریافت می کردند؛ اما این نکته از آن 

همایش بیان شده است.
هشدار به خطر شبکه های فاسد مجازی

این مرجع تقلید در بخش دیگر از سخنان خود شبکه 
های فاسد مجازی را یکی از خطرات و تهدیدات مهم برای 
دنیا دانست و گفت: وقتی کارشناسان ما به این شبکه ها 
نزدیک شده و مطالعه کرده اند، به این نتیجه رسیده اند که 
غوغایی در این شبکه ها در حال انجام بوده؛ دین را هدف 
گرفته و تمام اهانت ها را نسبت به خدا، پیامبر )ص(، امامان 

معصوم )ع( و حضرت زهرا )س( انجام می دهند.
آیت الله مکارم شیرازی خاطرنشان ساخت: امروز اگر 
کلمه خدا در تلگرام جستجو شود، گروه های بسیاری برای 
اهانت به خداوند متعال و پیامبر )ص( بالا خواهد آمد که 

پسندیده نیست.
این استاد برجسته حوزه تصریح کرد: طلاب عزیز برادر و 
خواهر باید مراقب خطر این شبکه ها بوده و نگذارند جوانان، 

فرزندان و همسران آنان آلوده شوند.
شبکه های مجازی سر چشمه 90 درصد طلاق ها

این مفسر قرآن کریم بیان داشت: امروز آمارها نشان 
دهنده این مطلب است که بیش از ۹0 درصد طلاق ها، از 

شبکه های مجازی سرچشمه می گیرد.
وی با اشاره به تحرکات دولت برای راه اندازی شبکه ملی 
اطلاعات، اظهار داشت: امیدواریم فکر دولت طولانی برای 
این برنامه، طولانی نشده و شبکه ملی اطلاعات راه اندازی 
شود تا نیازهای مردم را از شبکه ها تأمین نموده و مفاسد 

را حذف نمایند.
وی تأکید کرد: هرچه دولت برای این کار خرج کند، 
اخلاقی،  سیاسی،  ای  مسئله  به  تبدیل  چراکه  بجاست؛ 

اجتماعی و ... شده و دولت سریعا باید در آن ورود نماید.
این مرجع تقلید خاطرنشان ساخت: دولت باید راه اندازی 
شبکه ملی اطلاعات را سرلوحه کار خود قرار دهد و این 
توصیه را به وزیر ارتباطات نیز بیان کرده ام و قانع نخواهیم 

شد؛ مگر اینکه این شبکه راه اندازی شود.
تاکید بر وحدت مسلمین

آیت الله مکارم شیرازی یکی از وظایف حوزه های علمیه 
امروز  و گفت:  عنوان کرد  به وحدت مسلمین  را کمک 
دشمنان، مسلمانان را به جان هم انداخته؛ ایجاد اختلاف 

کرده و جنگ و خونریزی به راه می اندازند.
این استاد برجسته حوزه تصریح کرد: برای آمریکا فرقی 
نمی کند که جنگ یمن 10 سال به طول بیانجامد؛ چراکه 
به تازگی هزار میلیارد دلار اسلحه فروخته اند و دوستدار این 

حرکات و جنگ ها می باشند.
این مفسر قرآن کریم بیان داشت باید از عوامل اختلاف 
پرهیز کرد و مسلمانان دست در دست هم بیاندازند؛ چراکه 

نقاط وحدت زیاد و نقاط اختلاف کم است.
گفتنی است حضرت آیت الله مکارم شیرازی در پایان از 
زحمات شورای عالی حوزه های علمیه تقدیر و تشکر کردند.

آیت الله مکارم شیرازی در مراسم آغاز سال تحصیلی حوزه:

حوزه اصالت خود را حفظ کند

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور با بیان این که حوزه نهادی خودبنیان و متکی بر 
مرجعیت و علما است، گفت: این حوزه همراه و دلداده نظام است که از دل همین حوزه 
و فیضیه انقلاب بیرون آمده است، از همین فیضیه انقلابی برخاست که معادلات مادی 

جهان را تغییر داد.
آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور دیروز در آیین افتتاحیه 
سال جدید تحصیلی حوزه های علمیه که در مدرسه فیضیه قم برگزار شد، گفت: مدرسه 
فیضیه نماد اسلام و انقلاب اسلامی است. وی با تقدیر  از همه کسانی که در پیشبرد اهداف 
حوزه تلاش کردند، افزود: از آیت الله حسینی بوشهری که سال ها در خدمت آرمان های 
حوزه بود و گام های بزرگی برای پیشرفت حوزه و همچنین آیات مقتدایی و استادی 
تقدیر و تشکر می کنم، همچنین برای کسانی که قبلا  در خدمت این نهاد بزرگ بوده اند 
طلب علو درجات می کنیم. عضو شورای عالی حوزه های علمیه با خیر مقدم به طلاب 
جدیدالورود اظهار داشت: این عزیزان دل به آرمان های حوزه و انقلاب بسته اند و وارد حوزه 

شده اند و فضای حوزه ها غیر از نورانیت اساتید با وجود آنها نیز نورانی است.
وی ادامه داد: حوزه نهادی برآمده از فلسفه بزرگ تبلیغ دین و دفاع از ارزش های 
متعالی الهی است، حوزه یک هویت تاریخی و عظیم دارد که همه باید به این هویت 
تاریخی افتخار کرده و هم آن را صیانت کنیم، در دیدار هایی که با مراجع و رهبر معظم 
انقلاب داشتیم همگی بر عظمت، سنت های مهم حوزه تأکید کردند و طلاب باید از مراجع 

بیاموزند و حوزه را تاریخ و مرجع خود بدانند.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان این که حوزه نهادی خود بنیان متکی بر 
مرجعیت و علما است، ابراز داشت: این حوزه همراه و دلداده نظام است که از دل همین 
حوزه و فیضیه انقلاب بیرون آمده است، از همین فیضیه انقلابی برخاست که معادلات 

مادی جهان را تغییر داد.
وی عنوان کرد: اگر سخن از پیشرفت و تعالی حوزه می شود هرگز بدان معنا نیست که 

ذاتیات و حقیت های ناب حوزه را ذره ای مورد خدشه قرار دهیم بلکه باید آنها را تقویت 
کنیم، سنت ها و آداب حوزه مورد عنایت همه بزرگان است که باید مورد توجه باشد. عضو 
شورای عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان کرد: حوزه جای تهذیب نفس و تزکیه اخلاق 
است، اگر روح معنویت و عبودیت خدا در تحصیل و تحقیق ما جلوه گر نباشدحوزه نیستیم، 
درس ها باید جلوه گر معنویت باشد، تقاضا از اساتید این است که بعد اخلاقی را پاس بدارند. 
وی اضافه کرد: باید تلاش کنیم حوزه در معرض آسیب های معنوی واخلاقی قرار نگیرد، 
حوزه جایگاه علم دین و معارف الهی است، جدیت در تحصیل و ارتباط عمیق شاگرد و 
استاد سبب عمق علمی می شود؛ ما میراث دار بزرگانی هستیم که یکی جواهر و دیگری 
رسائل و مکاسب به وجود می آورد. آیت الله اعرافی با بیان این که امروز مواجه با نیازهای 
بزرگی در ایران و جهان هستیم، گفت: همه باید بر معارف الهی اهتمام کنیم، حوزه ذات 
بین المللی، اجتماعی و مردمی دارد، این ابعاد مهمی است که باید رونق روز افزون پیدا کند؛ 

تأکیدات رهبر انقلاب و مراجع تقلید باید مورد توجه باشد.
وی افزود: انتظار ما از اساتید و طلاب همدلی، وحدت و هم افزایی است، انتظار ما از 
بزرگان راهنمایی و هدایت است، حوزه نیازمند هم افزایی و همدلی است، مشارکت فکری 
همه برای طراحی ها باید تأمین شود؛ حوزه در برابر دولت ها آزاد و مستقل و ناصح اما هر 

جا لازم باشد ناقد است اما نظام را از خود می داند و کمک می کند.
مدیر حوزه های علمیه اظهار داشت: نور تحصیل و تهذیت و جدیت از فردا باید آشکار 
باشد و همه به آن توجه کنند، ما در کنار شما خواهیم بود و در جهت تکمیل اسناد 
راهبردی حوزه و بازنگری قوانین و مقررات هستیم، از خدا در این راه خطیر و مسؤولیت 
بزرگ استمداد می جوییم، مراجع و رهبری همانطور که تبلیغ و ترویج مکتب اهل بیت را 

رسالت اصلی می دانند، این حوزه نیز در خدمت امت اسلامی است.
وی ادامه داد: ما تکفیر و جنگ را نمی پسندیم، حوزه علمیه قم نماد تبلیغ و مقابله با 

جریان های تکفیری و ضد دینی است.

آیت الله اعرافی در افتتاحیه سال جدید حوزه:

حوزه علمیه، همراه و دلداده نظام است

یکی از مراجع تقلید در نوشتاری اظهار داشت: پسران 
و دختران بدون همسر هر چه بیشتر شود، علامت نقص 
اجتماعی است و هر چه کمتر باشد، علامت کمال جامعه و 

التزام به اخلاق اسلامی است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر آیت الله العظمی 
صافی گلپایگانی، این استاد برجسته حوزه به مناسبت 
اول ذی الحجه، سالروز ازدواج حضرت علی )ع( و حضرت 
فاطمه )س( نوشتاری درباره ازدواج و تشکیل خانواده ارائه 

کرده است که بدین شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
قال الله تعالی: »وَ مِنْ آیاتِهِ أَنْ خَلَقَ لَکُمْ مِنْ أنَْفُسِکُمْ 

أزَْواجاً لتَِسْکُنُوا إلَِیْها وَ جَعَلَ بَیْنَکُمْ مَوَدَّةً وَ رَحْمَةً«
با تقدیم عرض تبریک سال  روز ازدواج ملکوتی و پیوند 
قدّوسی بانوی بانوان جهان و سیده نساء عالمیان حضرت 
فاطمه زهرا عصمة الله الکبری با حضرت خلیفة الله العظمی 
امیرالمؤمنین صلوات الله و سلامه علیهما به پیشگاه اقدس 
ذخیرة الله و بقیّته مولانا المهدی ارواح العالمین له الفدا، این 
آیات شریفه را که بیان تجلیل و تکریم ذات مقدّس ربوبیت 
و الوهیت عزّ اسمه از این مصاهرت رحمانی و ربّانی است به 
همه برادران و خواهران ایمانی با شادباش  های مشحون به 

معانی ولائی هدیه می  نمایم:
»هُوَ الَّذی خَلَقَ مِنَ الْماءِ بَشَراً فَجَعَلَهُ نَسَباً وَ صِهْراً وَ 
کانَ رَبُّکَ قَدیراً« و »مَرَجَ  الْبَحْرَیْنِ  یَلْتَقِیانِ  بَیْنَهُما بَرْزَخٌ لا 

یَبْغِیانِ«
هشدار به آنان که می توانند

و سپس فرصت را غنیمت شمرده، به همگان، به همه 

خانواده  ها، به همه پدران و مادران، به همه جوانان عزیز 
پسران و دختران و به همه کسانی که می  توانند به این 
هشداری که به عرض می  رسانم پاسخ مثبت بدهند،  به 
به گویندگان و وعّاظ و  به روزنامه  نگاران،  نویسندگان، 
کسانی که می  توانند نسل حاضر را هدایت نمایند، به آنان 
که با کمک  های اقتصادی و مادّی توان اقدام و فداکاری 
دارند هشدار می دهم که پدیده بی رغبتی جوانان دختر و 
پسر به ازدواج، صیانت جامعه، عزّت و اخلاق جامعه، بنیاد 
مقدّس خانواده و عائله و آسایش روحی جوانان را تهدید 

می  نماید.
کمرنگ  شدن سنّت ازدواج

 علامت نقص جامعه
سنّتی که در اسلام تا حدّی بر آن تأکید شده است 
که رسول اکرم صلّی الله علیه و آله در شأن و قدر آن می 
 فرماید: »النِّکَاحُ  سُنَّتِی  فَمَنْ رَغِبَ عَنْ سُنَّتِی فَلَیْسَ مِنِّی«   

باید در جامعه اسلامی مورد تشویق و ترویج باشد.
این همه جوان پسر و دختر بی  همسر، مناسب شأن 
و اخلاق اسلامی نیست. پسران و دختران بدون همسر 
هر چه بیشتر شود، علامت نقص اجتماعی است و هر چه 
کمتر باشد، علامت کمال جامعه و التزام به اخلاق اسلامی 

است.
نامه های بسیاری از این جوانان به ما می  رسد که بسیار 
ناراحت  کننده است. غریزه جنسی از قوی  ترین غزائر است 

و باید به آن پاسخ داده شود.
والدین مسئول هستند

پدران و مادران مسئولند. برنامه  ها را باید آسان گرفت، 
شرایط باید در کمال اختصار باشد. در روایات است که اگر 

به کسی که دین و اخلاق او پسندیده باشد و به خواستگاری 
آمد و به عبارت دیگر کفو بود، جواب نفی بدهید، معرض 
فتنه و فساد بزرگ در زمین است. از عبادات بسیار بزرگ، 
سعی در ازدواج پسر و دختر و بنیادسازی و تشکیل عائله 

است که این کار خدمت به امنیّت جامعه می  باشد.
رویگردانی از ازدواج، فاجعه ای خطرناک

اینجانب با اطّلاعاتی که دارم این رویگردانی از ازدواج را 
بسیار خطرناک می  دانم. در اسلام، سعادت جوان،  سعادت 
خانواده،  سعادت پسر و دختر در این است که این سنّت 
حسنه را به تأخیر نیندازند و از این همه مصالح، منافع و 

دفع مفاسد چشم  پوشی نکنند.
این کم نیست و خیلی بالا و با معنی است که می 
 فرماید: »هر کس ازدواج کند، نصف دین یا دو ثلث دین 

خود را مالک شده است.«
اولیاء دین، بزرگان، مصلحان و خیرخواهان عالم بشریّت 
که این همه سفارش به افراد نموده  اند اهمّیت موضوع را در 
نظر داشته  اند. همسرداری، دین و ایمان و اخلاق انسان را 

بیمه می  نماید و نشاط  بخش و آرامش  آفرین است.
توصیه به والدین

به پدران و مادران توصیه می  کنم که با فرزندان خود 
همراهی کنید. روی سلیقه  های شخصی خودتان موجب 
تأخیر این برنامه سرنوشت  ساز نشوید. مسئول تأخیر ازدواج 
فرزندان - که گاه موجب محرومیّت آنها می  شود- نشوید.

تشریفات زائد را کنار بگذارید و مهریّه  ها را مناسب قرار 
دهید و همه با توکّل و اعتماد به خداوند متعال اقدام نمایید 
که ان  شاء الله تعالی جامعه  ای با نشاط، شاداب و مطابق 

دستورات اسلامی داشته باشیم.

آیت الله صافی گلپایگانی:

افزایش پسران و دختران ازدواج نکرده علامت نقص جامعه است

نامحــرمانه 
فتوای عجیب داعش درباره بازی فوتبال

داعش، قبلا در استحکامات خود در سوریه، ریاضیات و ماهواره را ممنوع اعلام کرده است. اکنون 
زمان آن فرا رسیده تا داوران فوتبال نیز در میان ممنوعیت های این گروه تروریستی قرار گیرند. به 
گزارش یک سازمان حقوق بشری مستقر در انگلیس، داعش به دلیل پیروی داوران فوتبال از قوانین 
فیفا، که بر اساس ادعای آن ها برخلاف معیارهای شریعت اسلامی است، را ممنوع کرده است. طبق 
گزارشی که دیده بان حقوق بشر سوریه منتشر کرد، دادگاه داعش اخیرا حکم داده است که داوران 
فوتبال »بر اساس دستورات خداوند عمل نمی کنند. این احتمالا مخالفت اراده خداوند و سنت است.« 
این حکم دقیقا قبل از آغاز به کار مسابقات لیگ در بخشی از سوریه به نام دیرالزور که تحت کنترل 
داعش است صادر شد. در عین حال، گویا فوتبال کماکان در آن منطقه قانونی است؛ البته به شرطی 
که مطابق قوانین فیفا نباشد. یکی از بازیکنان به دیدبان حقوق بشر سوریه که گویا در آن منطقه بسیار 
فعال است گفت: »ما خیلی خوش شانس هستیم چون فوتبالی که بازی می کنیم، به اسم فیفا برگزار 
نمی شود.« دادگاه داعش در تلاش برای جایگزینی قوانین فیفا، قوانین جدیدی تاسیس کرده است که 
به بازیکنان اجازه می دهد اگر در زمین آسیب دیدند، حریف خود را قصاص کنند. آن ها می توانند یا 

تقاضای قصاص کنند و یا بابت آن دیه دریافت کنند.

تخریب دولت به هر قیمتی؛ استراتژی تندروها
الیاس حضرتی نماینده تهران و یکی از اعضای فراکسیون امید مجلس دهم گفت: استراتژی جریان 
تندرو در مدت باقیمانده تا انتخابات تخریب دولت به هر قیمتی است و باید انتظار این را داشت که پرونده 
سازی ها، دروغ پردازی ها و بی اخلاقی ها علیه شخص رئیس جمهور در حجم بیشتری تا انتخابات ادامه 
پیدا کند. اینکه اصلاح طلبان هیچ گزینه ای غیر از روحانی برای انتخابات ریاست جمهوری بعدی ندارند 
درست نیست اما در این شرایط ما ایشان را مناسب ترین فرد می دانیم و با چشم باز و زبان منتقد اما 
منصف در کنار دولت خواهیم بود. بزرگ جلوه دادن ضعف ها از تریبون های مختلف یک استراتژی از 
سوی جریان مخالف دولت است و به همین دلیل ما می بینیم خطیب محترم نماز جمعه با آن سوز و 
گداز در مورد فیش های حقوقی صحبت می کند اما به یاد نداریم در مورد فساد های دولت قبل مثل 
بابک زنجانی، دکل نفتی گم شده، ناپدید شدن بخشی از درآمدهای نفتی، حمایت ساختاری از فساد 
۳000 میلیاردی و فرار خاوری تاکنون حرفی گفته شده باشد که این نشان دهنده همین رویکرد و 

استراتژی است. 
 

جزئیات دیدار »عارف« با »روحانی«
محمدرضا عارف رئیس فراکسیون امید در گفت و گو با روزنامه آفتاب یزد و در پاسخ به این سوال که 
رابطه شمابا حسن روحانی چه طور است و آیا فرصتی داشتید که گله هایتان را برای ایشان بازگو کنید 
گفت: لفظ گلایه لفظ قشنگی نیست. در مورد رابطه ام با ایشان باید بگویم همان رابطه ای را که در جوانی با 
آقای روحانی داشتم را اکنون هم دارم. من و آقای روحانی در قبل از انقلاب رابطه حسنه ای داشتیم و الان 
هم همان رابطه برقرار است. طبیعتاً پیام هایمان را هم به هم می رسانیم و هر از گاهی هم ملاقات هایی با 
هم داریم.عارف در پاسخ به سوال دیگر مبنی بر این که بعد از انتخابات ریاست مجلس هم ملاقات داشتید، 
اظهار داشت: روز شنبه هفته گذشته یک ملاقات با هم داشتیم.وی افزود: معمولا در این گونه دیدارها راجع 
به مسائل مختلفی صحبت می شود و همه چیزها را مطرح می کنیم. در ملاقات هایی که با ایشان دارم به 
طور کلی رویکردم به آینده است و هیچ وقت در گذشته متوقف نمی شوم، می خواهم از گذشته برای آینده 
درس بگیرم.اگر در گذشته متوقف می شدیم به شکل دیگری رفتار می کردیم، در این ملاقات بحث  هایی 
هم در مورد مسائل مختلف کشور، فراکسیون امید، بحث انتخابات آینده و کارهایی که باید در این زمینه 

بکنیم، داشتیم. در این ملاقات به طور طبیعی مهم ترین مسئله هم مطالبات مردم بود.

عدم تایید صلاحیت احمدی نژاد
یک منبع مطلع گفت که آقای احمدی نژاد شانسی برای تایید صلاحیت در شورای نگهبان ندارد و 
دستکم 10 عضو از 1۲ عضو شورای نگهبان به او رای منفی خواهند داد. به گفته وی، تاکنون در شورای 
نگهبان درباره احمدی نژاد رای گیری رسمی و یا غیررسمی صورت نگرفته و این نتیجه، حاصل استمزاج 
از نظرات اعضا است. گفته می شود احمدی نژاد بتازگی مجددا از نظر شورای نگهبان نسبت به خود مطلع 
شده است. بر اساس رویه شورای نگهبان، در صورت اجماع بر رد صلاحیت یک نامزد انتخابات، پیش از 
ثبت نام و یا حتی بعد از ثبت نام در انتخابات، بصورت غیررسمی به وی اطلاع داده می شود تا از اعلام 
کاندیداتوری خودداری کند. این منبع مطلع در پاسخ به این سوال که آیا در این زمینه به احمدی نژاد 
اطلاع داده شده است گفت: »خیر. هنوز که زمان انتخابات فرا نرسیده است، ضمن اینکه شاید ایشان اصلا 

در انتخابات ثبت نام نکند.«

پاسخ میرحسین موسوی به ضرغامی 
عزت الله ضرغامی در مراسم افتتاحیه اولین نشست فعالین نشریات و رسانه های دانشجویی دانشگاه 
های سراسر کشور که به همت بسیج دانشجویی در سالن آمفی تئاتر مجتمع عالی آموزشی و پژوهشی 
صنعت آب و برق خراسان برگزار شد به بیان نکاتی در مورد نقش دانشجویان در حوزه رسانه و نشریات 
پرداخت.وی در پایان با اشاره به اینکه در فتنه به دنبال فتح صداوسیما بودند، خاطرنشان کرد: فتنه فقط در 
دو خیابان تهران بود اما وقتی رادیویی شد رواج پیدا کرد، ما می دانستیم اگر رسانه منفعل شود این فضا 
را دیگر نمی توان کنترل کرد، در جریان انتخابات ۸۸ به آقای موسوی گفتم تقلبی صورت نگرفته و رسانه 
در اختیار و متعلق به شماست؛ بیایید در مقابل رسانه ها به دو سؤال جواب دهید اما او گفت من فقط در 

پخش زنده تلویزیونی بیانیه می خوانم. 

صادرات جعلی 670 هزار لیتر الکل
مجتبی ملکی، دادستان عمومی و انقلاب کرمانشاه از گشایش پرونده صادرات جعلی ۶۷0 هزار لیتر 
الکل خبر داده و گفته است که 11 نفر در این رابطه تحت نظر هستند.خبرگزاری ایسنا به نقل از این مقام 
قضایی کرمانشاه خبر داده است که این میزان الکل مربوط به شرکت خمیرمایه رازی در استان خوزستان 
بوده و قرار بوده که از مرز گمرک کرمانشاه از ایران خارج شود اما این اقدام صورت نگرفته است.دادستان 
کرمانشاه گفته است "با تبانی بعضی از پرسنل گمرک" برگه های جعلی برای این میزان الکل صادر شده 

ولی الکلی از ایران خارج نشده است.

احسان حدادی تهدید شد
صمدخرمشاهی،  وکیل شاکی پرونده فساد اخلاقی حدادی، پرتابگر دیسک می گوید، اگر احسان به 
ایران نیاید، وثیقه اش را به اجرا می گذاریم.هفته نامه تماشاگران امروز نوشت: »یک هفته دیگر هم گذشت 
ولی باز هم از احسان حدادی خبری نیست. بعضی، از اجرای قطعی حکم او خبر می دهند و بعضی هم 
مصر هستند که حدادی برای فرار از اجرای حکم دیگر به ایران برنمی گردد. با توجه به حد 100 شلاقی 

که برای او در نظر گرفته شده، این احتمال دوم کم کم به واقعیت نزدیک تر می شود.

آمریکا فرعون زمان است
آیت الله محمدتقی مصباح یزدی در دیدار با مسئولان بسیج دانشجویی دانشگاه های تهران بزرگ 
گفت: ادعایی که آن روز فرعون نسبت به جامعه خود داشت که خود را خدا می خواند، امروز آمریکا و 
قدرت مندان آمریکایی آن ادعا را دارند و خود را کدخدای جهان می دانند. ما وظیفه داریم در این چند روزه 
دنیا سعی کنیم به بهترین نحو امتحان مان را بدهیم و اگر توانستیم به دیگران کمک کنیم که آن ها هم در 
امتحان خود موفق باشند، یا اگر کسانی قصد صدمه زدن به دیگران و خراب کردن امتحان آن ها را داشتند، 

از صدمات شان جلوگیری کنیم.

ناوهای موشک انداز روسیه در انزلی
دو ناو موشک انداز روسیه در خزر براساس برنامه ریزی های انجام شده گردش های دریایی و همکاری 
های منطقه ای در بنادر جمهوری اسلامی ایران و قزاقستان لنگر می اندازند. دفتر مطبوعاتی حوزه نظامی 
فدرال جنوب روسیه روز شنبه با اعلام این خبر، افزود: سفر برنامه ریزی شده ناو موشک انداز تاتارستان و 

ناوچه موشکی گرادسوژیاسک جمعی ناوگان دریای خزر اوایل ماه آینده )اکتبر( انجام خواهد شد.

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1- رأی شماره 1۳۹5۶0۳۳000100۸0۶0 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳000100۹۳۳0 
آقای محمد حسین حیدر حسینی فرزند محمد ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۴5/۶۴ متر 

مربع بر روی قسمتی از پلاک 10۲۷5 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
۲- رأی شماره 1۳۹5۶0۳۳000100۹111 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳000100۲۹55 
آقای ناصر مهربان فرزند حیدر ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۴۹ متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک 5 فرعی از 10۹۲۳ اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
۳- رأی شماره 1۳۹5۶0۳۳000100۸۷۳۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳0001000۹1۳ 
آقای سلطانعلی نادعلی فرزند اسد ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷۲/۸0 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک 1100۴ اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
۴- رأی شماره 1۳۹5۶0۳۳000100۹۶۲5 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳0001000۲۶0 
آقای جواد مجیدی موحد فرزند عباس ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۸5/5۴ متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک 11050 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
5- رأی شماره 1۳۹5۶0۳۳00010۲1۸۹1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳000100۲۷۳۲ 
هادی اسمعیلی البرزی فرزند حسین علی ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ۳۸/50 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک 10۴۷۳ اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/05/30 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/14
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای علیرضا پوررزاق به موجب وکالتنامه 11۲1۹ مورخه 1۳۹۴/۸/۲۸ دفترخانه ۷۸ قم با ارائه یک 
برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که اسناد مالکیت ششدانگ پلاک۴۳/۳۹/۴۷  اصلی بخش سه 
ثبت قم که در صفحه 5۲ دفتر 1۶ ذیل ثبت 15۲۲۸ بنام حسین خسروی یگانه ثبت و سند صادر شده 
است. سپس نامبرده اعلام داشته اند سند در اثر جابجایی مفقود گردیده و نامبرده تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 1۲0 آئین نامه قانون ثبت در 
یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام 
و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم


